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poročevalec 
G L A S I L O SOCIALISTIČNE Z V E Z E D E L O V N E G A LJUDSTVA DOMŽALE 

Občinski poročevalec , glasilo Socialist ične zveze delovnega ljudstva obč ine Domžale , izhaja dvakrat m e s e č n o , vsa 
gospodinjstva v obč in i ga dobivajo b rezp lačno . Glasilo ureja uredniški odbor v sestavi: Marjan Bolhar, Matjaž 
Brojan, Štefan Markovič, An ton Orel, Marjan Gorza, Pavel Pevec, Franc Tekavec, Vera Vojska, 
Cveta Zalokar-Oražem. 
Glavna urednica: Vera Vojska, tel.: 721-359, odgovorni urednik: Matjaž Brojan, tel.: 721-686, t ehn ičn i urednik: 
Franc Mazovec, tel.: 323-841. Fotografije Vido Repanšek 
Glasilo izhaja v nakladi 13.900 izvodov in ga tiska Tiskarna Ljudske pravice Ljubljana. Rokopise sprejema 
odgovorni urednik, Ljubljanska 94, Domžale , p.p. 20, n a r o č e n e oglase posredujte v uredniš tvo , Ljubljanska 94. 
Glasilo je na podlagi sklepa št. 421-1/72 z dne, 26.11.1974 Sekretariata za informacije izvršnega sveta S R 
Slovenije o p r o š č e n o plačila temeljnega davka od prometa proizvodov. 

Glasilo je bilo dne, 25.7.1970 odlikovano s Priznanjem Skupšč ine o b č i n e Domžale za uspešno informiranje, dne, 
24.4.1974 pa s srebrnim Priznanjem Osvobodilne fronte slovenskega naroda za uspešno informiranje delovnih 
ljudi in o b č a n o v o b č i n e Domžale . 
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Voščilo 86! 
Štiri desetletja si v svobodi voščimo vse najboljše za 

leto, ki prihaja. K besedam sreča, zdravje in zadovoljstvo 
vse pogosteje dodajamo tudi želje po miru in hotenja po 
medsebojnem sporazumevanju, kot da bi nas bilo strah, 
da bi v pehanju za materialnimi dobrinami pozabili na 
človeka, našega sopotnika, s katerim delimo vse dobro in 
slabo. 

Štiri desetletja trasiramo poti našega razvoja in napred
ka, si prizadevamo za boljši osebni in družbeni standard, 
delamo bolj ali manj vneto za to, da bi živeli boljše in 
bogatejše, predvsem pa pozabljali na težave, ki so nas 
spremljale pred leti in desetletji. V naravi človeka je, da 
hoče biti ustvarjalen, da si skuša z delom in dejanji po 
svojem okusu graditi dom, da skuša dati družini več kot 
je nekdaj imel sam in da večini ni vseeno, kakšna bo 
dediščina, ki jo bo zapustil prihajajočim generacijam. 

V družbi, ki jo dograjujemo, smo vpeti v različne 
tokove osebnega^ in družbenega snovanja, opravljanja 
dolžnosti in odločanja. Hočemo biti kreatorji na delov
nem mestu, katerega vrednost vedno bolj cenimo, 
skušamo oblikovati pravični sistem delitve in porabe, da 
bomo prejema/i takšne osebne prejemke, kijih zaslužimo, 
želimo razprav/jati predvsem o tistem delu dohodka, ki ga 
ustvarjamo in ki ga imamo pravico de I it i. 

Ta naša prizadevanja smo do sedaj v marsičem uspešno 
uresničevali, saj živimo v občini, v kateri smo znali in 
uspevali realno načrtovati, v kateri smo skušali stalno 
prispevati k razvoju-na vseh področjih gospodarjenja, v 
kateri smo marsikatero skrito željo znali uskladiti z 
realnostjo in včasih tudi s smelostjo spontane odločitve. 

Toda pri vsem tem pa se nam nehote prikrade v zavest 
misel, da ni vse tako, kot bi moralo biti. Vendar to ne 
zaradi tega, ker se mnoge odločitve sprejemajo mimo 
naše volje, ker nosimo s seboj kot družba mnoge usedline 
preteklosti, ker smo včasih trmasti in težko ali ne 
moremo razumeti soseda. Motiti bi nas morala ugoto
vitev,da postajamo kljub tolikokrat poudarjeni demokratič
nosti vedno bolj odtujeni, da težko dojemamo, da je 
osebno zadovoljstvo le delček našega življenja, da mnogo
krat težko razumemo vso širino razvejanega družbenega 
dogajanja, ki dopolnjuje vse ostale delčke našega življenja 
kot celote. 

Boli dovzetni bi morali biti do tistega, kar velikokrat 
terjamo od družbe kot občani, več odprtosti, iskrenosti 
in razumevanja bi morali pokazati tam, kjer živimo, ker 
bi s tem hitro izgini/a nekakšna zaprtost za stano
vanjskimi vrati, za ograjami okrog hiš in lažje bi našli tudi 
prijazno besedo do sočloveka, ki je naš sopotnik. Bodimo 
iskreni in priznajmo, da nas motijo lepo zveneče in 
ponavljajoče se besede o blaginji včerajšnjega dne, da nas 
vznemirjajo dvigajoče se cene, da se bojimo vse preštevil-
nih aktov, ki normirajo naše življenje in ga spravljajo v 
kalupe, kjer začenja izginjati samoiniciativa in volja, da 
nas prevzema malodušje, da se čimpreje pretolčemo nad 
povprečje vsesplošnega ocenjevanja. 

Sedaj je čas, da v začetku petega desetletja življenja v 
svobodi nehamo z leporečjem, s tarnanjem tam, kjer to ni 
niti potrebno niti upravičeno, da se vsi zavemo resnice, 
da smo sami poklicani ustvariti takšen svet, ki ne bo samo 
socialen, ampak tudi ustvarjalen, ki bo ponovno vnesel 
zanos v delo, s katerim bomo namesto besed proizvaja/i 
tisto, kar rabimo, kar nam bo dajalo zaslužek, kar nas bo 
združevalo. 

Najlepše voščilo za leto 1986 bo v tem, da spoznamo 
edino resnico, da smo vsi delavci in občani, da nas bo 
združevalo in bogatilo le delo, da bomo ohranjali mir in 
svobodo le z medsebojnim zaupanjem in da bo dostojno 
življenje slehernega izmed nas mogoče le tedaj, če bo 
dostojnost in razumevanje resnična vrlina celotne družbe 
— naše samoupravne socialistične stvarnosti. 

Srečno! 

Karel KUŠAR, profesor zgodovine Dosedanji predsednik OK S/1)1 Miro Ukmar med pregledom doseženih rezultatov na programsko vzliki 
konferenci. 



Po demokratični poti 
do najboljših rešitev 

(ob programsko—volilni seji OK SZDL Domžale) 

Na lanski programski konferenci RK SZDL Slovenije je pred
sednik tov. Franc Šetinc med drugim poudaril: socialistična zveza 
naj bi bila širok politični organizem, ki naj bi vso družbeno in 
politično energijo vso različnost interesov vodil po demokratični 
poti k iskanju najboljših rešitev v določenem času in prostoru." 
Podobne usmeritve smo sprejeli tudi na lanski programski konfe
renci O K SZDL Domžale, letošnja pa je zopet pomenila priložnost 
za oceno opravljenega dela. Za leto, ki je za nami, lahko 
ugotovimo, bistvene premike na nekaterih področjih našega dela, 
ki seveda niso le rezultat trenutnih prizadevanj, temveč so rezultat 
kontinuiranega dela OK SZDL in KK SZDL, kakor tudi vseh njenih 
frontnih delov. Tako bi omenili področje večjega vključevanja 
de/ovnih ljudi in občanov tako v delo vseh subjektivnih sil, kakor 
tudi v javne razprave o osnutkih planskih dokumentov, v okviru 
katerih smo organizirali blizu 50 zborov delovnih ljudi in občanov 
(z obiskom povsod ne moremo biti zadovoljni), kakor tudi 
organiziranje sekcijskih oblik dela, ki pa so se uveljavile zlasti na 
občinskem nivoju, še premalo pa je to oblika dela naših krajevnih 
organizacij. 

Kakor samo poročilo je tudi raz
prava na programsko-volilni konfe
renci ocenila opravljeno delo kot 
uspešno, ne moremo pa biti povsem 
zadovoljni z odzivnostjo delovnih 
ljudi in občanov, k i so se zelo različno 
udeleževali vrste aktivnosti. Pri uresni
čevanju ugodnega družbenega vzdušja 
za uresničevanje planske in stabiliza
cijske politike smo se često srečevali 
tudi z nekaterimi ovirami, k i so rezul
tat slabe gospodarske situacije, so pa 
slabo vplivale na ustvarjanje vzdušja. 
Ob tem pa ne smemo pozabiti, da smo 
se vedno srečevali s pripravljenostjo 
delovnih ljudi in občanov, da z last
nim delom in prostovoljnimi prispevki 
(samoprispevki, delovne akcije, dobro 
delo društev) izgrajujejo svoje krajev
ne skupnosti zlasti na komunalnem 

področju. Ob tem je SZDL dobro 
opravljala svojo koordinativno vlogo, 
precej nalog pa je ostalo neizpolnjenih 
na področju opravljanja družbeno 
nadzorne funkcije SZDL. 

Vedno tudi niso bili uspešni pri 
dograjevanju lastne organiziranosti in 
še večji in doslednejši pomoči delov
nim ljudem in občanom pri realizaciji 
njihovih interesov, pobud in predlo
gov, kjer bo posebno skrb potrebno 
nameniti tudi tistim, k i v SZDL in v 
delegatskem sistemu ne vidijo ali 
nočejo videti poti, k i vodijo k uresni
čevanju njihovih interesov in potreb. 

Uresničevanje delegatskih odnosov, 
utrjevanju delegatskih vezi med dele
gati in delovnimi ljudmi v temeljnih 
samoupravnih organizacijah in skup
nostih je bila tudi v tem obdobju ena 

Umrla je 

MARIJA A VBELJ - NADJA 

borka, preživela v tragediji na Rudniku. 

Borci, mladina in vsi, ki smo te poznali: 

Hvala, Nadja! 

Obnemeli smo ob žalostnem sporočilu, da je prenehalo biti 
plemenito srce naše dobre znanke, aktivistke in predane slovenske 
partizanke, prijateljice mladih — tovarišice Nadje. 

Generacije mladih iz naše občine, cicibanov, pionirjev in 
mladincev so jo srečevale, spoznavale in imele rade. 

Med nas je prihajala ob najrazličnejših praznovanjih, srečevali 
smo se na partizanskih pohodih in svečanostih, kjer nam je z živo 
in odkrito besedo približevala čase, ko so naši narodi najbolj trpeli 
in ko so bili najbolj preizkušeni. v svojih odločitvah, poštenju, 
predanosti, žrtvah. 

Tudi ona sama je gledala smrti v oči, še posebej ob grozljivi 
tragediji v Rudniku v hudi zimi 6. januarja 1945. leta. 

Veliko ji dolgujemo, ker je svoje poti od vrtcev do šol iskreno 
ljubila in v mladih srcih sejala spoznanje o resnični ljubezni do 
naroda, domovine. 

Spominjali se je bomo z globoko hvaležnostjo in spoštovanjem! 
Cicibani vrtcev in učenci 
osnovnih šol naše občine 

izmed naših pomembnejših nalog. 
Kritično smo v pripravah na volitve, 
k i sicer potekajo v skladu z dogovorje
nimi roki, ugotavljali slabosti delo
vanja delegatskega sistema, ob tem pa 
v skladu s temi ugotovitvami v temelj
nih okoljih sprejemali tudi usmeritve 
za morebitne spremembe števila dele
gacij in delegatov v prihodnjem ob
dobju. Kritični smo bili tudi do ure
sničevanja kadrovske politike, kjer 
smo zahtevali, da mora biti kadrovska 
politika sestavni del slehernega po
dročja družbenega razvoja. 

V okviru dela OK SZDL Domžale 
je bila posebna skrb namenjena delu 
K K SZDL, kjer smo z vrsto posvetov 
in delovnih razgovorov uspešno ure
sničevali zastavljene naloge in v pri
pravah na programsko—volilno sejo 
OK SZDL tudi na podobnih sejah v 
vseh krajevnih organizacijah ocenili 
njihovo delo v preteklem obdobju. 

Tako poročilo kot sama razprava 
na programsko-volilni seji je bila v 
znamenju razprav o planskih doku
mentih in pripravah na volitve. Ugo
tavljamo, da smo z doslej opravljenimi 
nalogami zadovoljni, da pa nas čaka še 
vrsta nalog: oblikovanje delegacij, iz
vedba predkandidacijskih in kandida
cijskih postopkov, volitve, kakor tudi 
sprejem planskih dokumentov in skrb 
za njihovo dosledno realizacijo, v 
katerim bomo še kako potrebovali 
slehernega delovnega človeka in njego
vo pripravljenost za sodelovanje. V 
razpravi na konferenci so bila izpo
stavljena tudi vprašanja v zvezi z 
varstvom okolja, delom pospeševalne 
službe v okviru Kmetijske zadruge, 
položaju delavcev v vzgoji in izobraže
vanju, problematiki posameznih kra
jevnih konferenc, precej razprav pa je 
bilo namenjenih tudi osnutku resolu
cije, o kateri je sicer OK razpravljala 
pod posebno točko dnevnega reda. 
Ob tem je bilo posebej izpostavljena 
naloga OK SZDL, da se vključuje v 
vsa stabilizacijska prizadevanja v 
okviru programa dolgoročne stabiliza
cije ter da skuša doseči, da ta prizade
vanja delovni ljudje in občani vzamejo 
za svoja, da to postane njihov način 
mišljenja in da v teh prizadevanjih 
vsak delovni človek in občan najde 
svoje mesto. 

Predlogi iz razprave, kakor tudi 
predlog programskih usmeritev, v ka
terih je največ pozornosti namenjene 
sprejemu in uresničevanju planskih 
dokumentov ter izvedbi priprav na 
volitve v letu 1986, bodo dobra 
osnova za izdelavo konkretnih progra
mov aktivnosti tako OK SZDL kot 
K K SZDL v letu 1986. 

Na programsko-volilni seji OK 
SZDL Domžale je bilo izvoljeno tudi 
novo vodstvo OK SZDL Domžale. Za 
predsednika je bila izvoljena Vera 
Vojska, za podpredsednika Viljem 
Držanič in Miro Ukmar ter za sekre
tarja Marjan Gorza. 

' \ 
Predstavljamo novo vodstvo 
OK SZDL Domžale 

Vera Vojska, predsednica: roj. 
1953, predmetna učiteljica, stanu
joča v Dobu, Prešernova 10, članica 
predsedstva Krajevne konference 
SZDL Dob. Opravljala je že funcijo 
predsednice Občinske konference 
ZSMS Domžale, v prejšnjem man
datu funkcijo sekretarja OK SZDL 
Domžale. 

Marjan Gorza, sekretar: roj. 1944, 
visokokvalificirani orodjar, dokon
čal srednjo politično šolo. Član 
predsedstva Krajevne konference 
SZDL Radomlje. Opravljal je 
funkcjo predsednika Zveze telesno-
kulturnih organizacij občine Dom
žale, je član Predsedstva in Izvrš
nega odbora OK SZDL Domžale. V 
zadnjem času je opravljal dela in na
loge sekretarja Telesnokultume 
skupnosti. 

Osrednja občinska proslava ob Dnevu republike v Mengšu: 

Svoboda, mir, delo 
Kot je bilo v našem poročevalcu že napovedno, je v Mengšu 

pred praznikom republike potekala občinska proslava, na kateri so 
nastopili Mešani pevski zbor Svobode Mengeš pod vodstvom 
Tomaža Habeta, Mengeška godba pod vodstvom Tomaža Habeta in 
Francija Lipičnika, Folklorna skupina Svobode Mengeš pod vod
stvom Brede Kurzvvil in eden izmed stebrov mengeške dramske 
skupine Janez Hafner. Na prireditvi so prikazovali tudi diapozitive 
o lepotah naše širše domovine, celotni scenarij pa je izredno 
uspešno pripravil Tomaž Habe. 

Najprej je spregovoril Karel Kušar, 
predsednik Skupščine občine Domža
le. Poudaril je, da poteka letošnje 
praznovanje ob 40-Ietnici razglasitve 
Federativne ljudske republike Jugo
slavije - dve leti po zgodovinskem 
zasedanju Avnoja v Jajcu, torej že v 
svobodi — dotaknil se je našega povoj
nega razvoja, ko smo doživljali tako 
zmage kot tudi poraze in stranpoti, 
predvsem pa se je pomudil pri današ
njem trenutku, ko bi moral vsak član 
družbe prispevati svoj delež k na
daljnjemu razvoju, v prvi vrsti pa 
pomagati k izhodu iz gospodarske 
krize. Premalo je, če se ustavljamo 
samo ob kritiki; premalo je, če si 
samo želimo boljše dni, v naši misel
nosti pa se ni veliko premaknilo. 
Nekateri gredo celo tako daleč, da 
iščejo oporo v emigrantskih krogih, da 
razvnemajo šovinizem, da podpihujejo 
nacionalistično nestrpnost, pri vsem 
tem pa se ne zavedajo, da s takšnimi 
pojavi ne bomo rešili nakopičenih 

težav, takšni omahljivci nočejo 
ničesar sami prispevati k izboljšanju 
stanja in nasploh vidijo izhod v ne-
samoupravnih in nesocialističnih po
teh. Slej ko prej bo treba preseči tudi 
takšno mišljenje, premagati ekonom
ske težave in uspešneje nadaljevati 
pot, ki jo je Komunistična partija s 
Titom na čelu začela v vojni vihri. 
Tovariš Karel Kušar se je dotaknil tudi 
bližajočih se volitev, ki nam dajejo 
boljšo priložnost, da pridejo pravi 
ljudje na prava mesta. V naši družbi 
smo. v teh 42-tih letih graditve prišli do 
svoje samoniklosti, od samouprav
ljanja in do vseh drugih pozitivnih 
pridobitev, zato bomo zagotovo 
zmogli preseči tudi vse trenutne teža
ve. Voščilo ob prazniku republike je 
bilo izrečeno v treh ključnih besedah: 
svoboda, mir, delo! 

V nadaljevanju osrednje občinske 
proslave so se izmenjavali tako člani 
pevskega zbora kot godbeniki oziroma 
recitator Janez Hafner, vsi z izredno 
dobrim izvajanjem ob smiselno izbra
nem tekstu; posebno pa se je izkazala 
tudi folklorna skupina, ki nam je 
predstavila nekaj nenavadno zahtevnih 
jugoslovanskih plesov. Mengeška dvo
rana je bila tudi tokrat nabito polna 
do zadnjega kotička, kar je bilo vseka
kor svojevrstvno priznanje nastopajo
čim, predvsem pa je potrdilo tudi 
mnenje, koliko nam pomeni praznik 
republike in da nam ni vseeeno, kaj se 
je dogajalo v polpretekli zgodovini, še 
bolj pa nas vznemirja prihodnost, za 
katero si vsi pošteni in dobro hoteči 
državljani želimo, da bi potekala pod 
geslom proslave: svoboda, mir, delo! 

Ivan Sivec 

Proslava ob dnevu republike v 
Mengšu. 



Pogovor o resoluciji za leto 1986 in drugih planskih dokumentih: 

Uspešno gospodarstvo 
je neobhodni pogoj... 

:§S Naš komentar: 

V zadnji letošnji številki prinašamo daljši razgovor s 
predsednikom IS občine Domžale MILANOM 
MAROLTOM. Pogovarjala sva se o občinski resoluciji za 
prihodnje leto ali točneje o RESOLUCIJI o družbeno
ekonomskipolitiki in razvoju > občine v letu 1986 ter o 

drugih planskih aktih, ki jih te dni sprejemamo in so za 
našo prihodnost velikega pomena. Spregovorila sva v 
vezani besedi, brez velikih, zvenečih izrazov in pojmov. 
Tole je bilo zabeleženo v razgovoru. 

Resolucija- o družbenoekonomski 
politiki in razvoju občine v letu 1986 
je pred nami. Kaj ta resolucija prinaša, 
kakšne so njene značilnosti? 

Tule so njene osnovne značilnosti. 
V osnutku resolucije o družbeno

ekonomski politiki in razvoju občine 
Domžale v letu 1986 so poudarjene 
ključne naloge, ki nas čakajo v pri
hodnjem letu. To so pospešeno vklju
čevanje v mednarodno menjavo, zago
tavljanju rasti ob uveljavljanju stabili
zacije na vseh področjih, uveljavljanju 
delitvenih razmerij dohodka v korist 
povečevanja akumulativne sposob
nosti gospodarstva in usklajevanje ob
veznosti za pokrivanje skupnih in 
splošnih potreb z materialnimi mož
nostmi gospodarstva. 

Da bi dosegli postavljene cilje 
bomo 

— povečali izvoz blaga in storitev v 
primerjavi z letošnjim letom za 10%, 
uvoz pa za 6 % 

— povečali obseg industrijske pro
izvodnje za 4 % 

— povečali obseg kmetijske proiz
vodnje za 3 % 

— povečali število zaposlenih za 
1 % s tem, da bomo zagotavljali le 
produktivno zaposlovanje 

— zagotovili skladno rast sredstev 
za skupno in splošno porabo z rastjo 
dohodka v gospodarstvu, kar ob 
sedanji oceni rasti inflacije pomeni 
približno 50% nominalno rast sred
stev za te oblike potrebe 

— investirali predvsem v izvozno 
usmerjeno proizvodnjo, v negospodar
stvu pa v objekte, sprejete s samo
prispevki 

— zagotavljali sredstva za pospeše
vanje kmetijske proizvodnje, za stabil
no in boljšo preskrbo in za obliko
vanje občinskih stalnih blagovnih 
rezerv. 

Kako in ob izpolnitvi katerih po
gojev bo vse to, kar ste omenili, 
doseženo? 

V bistvu je priprava na resolucijo 
za leto 1986 tekla v obdobju, ko so 
bile na ravni Jugoslavije v obravnavi 
spremembe nekaterih osnovnih sis
temskih zakonov; s sprejetjem teh 
zakonov se bodo v določeni meri 
spremenili pogoji gospodarjenja v letu 
1986. To velja za novo devizno zako
nodajo, potem za zakonodajo na pod
ročju bančništva, niso bili v celoti 
razčiščeni pojmi skupnih planov in 
skupnih programov v skladu z novim 
zakonom o planiranju. Po drugi strani 
v svetovnem merilu prihaja do ponov
nega zapiranja nacionalnih gospodar
stev na zahodu,, tako da bo prodor 

naših delovnih organizacij na konverti
bilno področje znatno otežen. Po 
drugi strani je prišlo do nekaterih 
olajšav, ker se nižajo obrestne mere 
pri nekaterih tujih obveznostih. To bi 
ob izpolnitvi drugačne paritete do 
dolarja pomenilo olajšanje v deviznih 
obveznostih in posredno tudi manjše 
obveznosti pri odplačevanju deviz za 
tujino. Vse te spremembe v pogojih 
gospodarjenja v prihodnjem letu in 
nekatera odprta vprašanja pri finančni 
konsolidaciji v Sloveniji in Jugoslaviji 
bodo vplivala na to, da bo treba te 
osnovne razvojne cilje preverjati in 
videti ali bo dinamično resolucija iz
peljana takšna kot je ali jo bo treba v 

določenih postavkah spremeniti. 
Katera so področja dela, k i jim 

moramo v občini Domžale posvetiti 
posebno pozornost in so za naše 
domžalske razmere specifična? 

V vsakem primeru je osnovna 
usmeritev - usmeritev v izvoz na 
konvertibilno tržišče. Temu cilju je 
treba podprediti ne le trenutno 
poslovno politiko, temveč vse razvoj
ne koncepte organizacij združenega 
dela. Po drugi strani naj bi upoštevali 
pri poslovanju kvalitetne dejavnike 
razvoja; organizacije združenega dela, 
ki bodo te osnovne usmeritve upošte
vale, bodo na daljše obdobje sigurno 
tiste, kjer bodo delavci v perspektivi 
dosegali boljši dohodek in boljše oseb
ne dohodke. Že izkušnja iz minulega 
obdobja nas to uči. 

Tudi politika delitve OD bo prak
tično podrejena tem osnovnim usme
ritvam. 

Kolikor bomo uspeli, da bi te 
osnovne najpomembnejše usmeritve v 
celoti uresničili, toliko boljše mož
nosti bomo imeli tudi na drugih po
dročjih, k i so odvisna od gospodarskih 
rezultatov. To pomet i , da bo razreše
vanje druge problemat ke na področju 
družbenih dejavnosti (šolstvo, zdrav
stvo in podobno) od\ isno od doseže
nih rezultatov v gosp jdarstvu. To je 
tista osnovna povezar ost med gospo
darstvom in negospodarstvom,ki seje 
tudi z različnimi izsiljevanji ne da 
spremeniti... 

Pred dnevi ste na izvršnem svetu 
obravnavali rezultate gospodarjenja v 
prvih desetih mesecih leta. Kaj ti 
podatki kažejo in kakšna iztočnica, 
izhodiščni položaj za predstojeće leto 
so? 

Letošnji rezultati bodo v primer
javi s preteklimi leti nekoliko slabši 
kot smo predvidevali. To je po eni 
strani posledica v večji meri začetka 
delovanja tržnih zakonitosti, ki so se v 
prvi vrsti pokazale pri tistih OZD, k i 
proizvajajo izdelke, ki se najprej sreča
jo na trgu z zmanjšano kupno močjo. 
To se kaže v povečevanju zalog takega 
blaga, po večji vezavi obratnih sred
stev in skozi to se organizacije po eni 
strani prilagajajo tako, da zmanjšujejo 
proizvodnjo tistih artiklov, koder 
imajo pri plasmaju največje probleme. 
Po drugi strani tudi na izvoznem 
področju niso bili sprejeti taki instru
menti, ki bi vzpodbujevalno vplivali 
na vzpodbujanje izvoza na konvertibil

no tržišče. Zato so se OZD v večji 
meri usmerjale v kliring, kjer je do
hodkovna motiviranost bila večja. 

Izhodišče za prihodnje leto je ne
koliko slabše, morda i pa je takšna 
situacija na daljše obdobje po svoje 
tudi dobra, ker sili naše organizacije 
združenega dela, da obrnejo posebno 
pozornost na tiste funkcije poslovanja 
organizacij združenega dela, kjer 
doslej niti ni bilo potrebno aktivirati 
vseh moči. To je organizacija poslo
vanja, zmanjševanje materialnih stroš
kov, hitrejše obračanje kapitala in 
podobno. 

Drug pomemben akt je predlog 
družbenega plana občine Domžale za 
dolgoročno obdobje 1986-2000. Kaj 
prinaša in katero področje bi posebej 
ilustrirali, da opredeljuje posebej za
nimive stvari . . . 

V ta dokument so poleg osnovnih 
usmeritev zajete tudi nekatere naloge, 
ki so pomembne za razvoj celotne 
občine in jih bo potrebno prej ali slej 
realizirati. To so predvsem naloge na 
tistih področjih, kjer imamo še veliko 
rezerv, kot npr. gradnja hotela in na 
to vezan razvoj turizma. Na področju 
kmetijstva je taka tema pridobivanje 
novih površin z melioracijami (2000 
ha) in intenziviranje tržne kmetijske 
proizvodnje. Tako je naloga tudi 
izgradnja obrtne cone v Trzinu in 
skozi to povečevanje razvoja družbe
nega in zasebnega sektorja v dobrem 
gospodarstvu. Uvajati želimo nove 
proizvodnje, kjer je prisotno veliko 
znanja in koder so naložbe relativno 
majhne (industrijska energetika in po
dobno). 

Zgraditi bomo morali informacijski 
sistem za potrebe organizacij združe
nega dela in z možnostjo celovite 
povezave na ravni občine in višjih 
nivojev. 

Ob celotnem razvoju občine pa je 
treba nujno sanirati položaj na po
dročju varstva okolja, s posebnimi 
programi samih organizacij združe
nega dela, k i morajo nujno z lastnimi 
investicijami omogočiti, da bo čistilna 
naprava še z nekaterimi svojimi in
vesticijami delala tako, kot je bilo 
prvotno tudi zamišljeno. 

Nujno potrebno je na področju 
varstva okolja razrešiti problem od
laganja gospodinjskih odpadkov (sami 
Domžalčani ali skupaj s Kamnikom) 
in pa v okviru republike Slovenije 
moramo razrešiti odlaganje strupenih 
industrijskih odpadkov. Ta naloga 
zadeva že republiški plan. 

Kako bomo te pomembne doku
mente (tudi srednjeročni dokument 
1986-1990) sprejemali? 

Osnutek srednjeročnega plana 
1986-1990 bo v razpravi v prvem 
četrtletju prihodnjega leta, sprejemali 
pa ga bodo delegati vseh treh zborov 
občinske skupščine koncem februarja 
1986 ali v marcu. Dolgoročni plan in 
pa seveda resolucijo za prihodnje leto 
pa sprejemamo te dni, t.j. do konca 
leta. 

Razgovor opravil 
M . Brojan 

Celovitost 
izraženih mnenj 
Ob programsko—volilni konferenci OK SZDL Domžale. 

Tudi letošnja programsko volilna konferenca OK SZDL je 
mimo, mimo pa je še eno enoletno obdobje dela te najbolj 
množične družbenopolitične organizacije. Taka priložnost, kot je 
programsko-volilna konferenca, pa je seveda tudi izjemno primer
na za oceno storjenega in načrtovanje akcij v prihodnje. Kaj je 
pokazala bogata, raznotera ter na trenutke celo zelo kritična 
razprava na programsko volilni konferenci. 

Vsaj za naše okolje lahko opazimo, da je frontna organizacija s 
svojim delom resnično segla na vsa področja družbenega delovanja 
saj pravzaprav ni področja, kamor se ne bi tako ali drugače s 
konstruktivnim pristopom svetov in koordinacijskih odborov vklju
čila. 

Razprava je to prav dobro pokazala, saj so se razpravljalci s 
svojimi prispevki dotaknili, četudi včasih samo za hip — vseh 
najbolj relevantnih dogajanj, odločitev, orientacij, pogledov, za 
katere nam ni vseeno, kakšni so in kako se bodo kasneje rezultirali. 

Mnogokje je bila razprava tudi zelo kritična, saj so se iz mnogih 
okolij oglasili tudi z zelo, ponekod celo ostro izraženimi mnenji. 
Ljudem je dovolj splošnih besed, terjajo skozi svojo organizacijo 
SZDL drugačno ponašanje, saj so napake tako v delu krajevnih 
skupnosti, občinski upravi, strokovnih službah, SIS in drugod. 
Slabo delo, površnost, nedoslednosti se razraščajo tudi pri nas. 

Širina frontnega delovanja je skozi pahljačo tem, kritičnosti 
predočenih misli ter navsezadnje odlično udeležbo (marsikje je 
udeležba celo omejitveni dejavnik delovanja) pokazala, da se skozi 
delo frontne organizacije v domžalski občini uresničuje pluralizem 
samoupravnih interesov in sicer na tak način, ki ljudi vendarle še 
stimulira k družbenopolitičnemu delu. To je ob mnogih drugačnih 
izkušnjah tista najlepša ugotovitev, ki novemu vodstvu vendarle 
lahko daje dober občutek, da sodelujejo v za naše razmere resnično 
frontnem množičnem delovanju. 

Ta ugotovitev je priznanje in tudi odlična ocena za delo v 
preteklosti ter vzgib in izziv za delo vnaprej.. • 

B.M. 

Gradnja TTpriključkov: 

Vrstni red 
priklapljanja... 

Podjetje za PTTpromet Ljubljana nam je sporočilo, kako bo 
potekalo pri klapi janje akcije 1000 telefonov v Domžalah. 

Vrstni red priklapljanja je bil po besedah tov. Štefanije 
Žagmeister, dip/.oec, dogovorjen in sicer na ustrezni komisiji, 
ki skrbi za uresničevanje celotnega projekta DOMŽALE — 
1000 TELEFONOV. 

Po tem „voznem redu" oz. na podlagi sporazuma št. 2/84 o 
sofinanciranju izgradnje tt omrežja na območju vozlišča 
Domžale bodo pričeli vključevanje telefonov po naslednjem 
vrstnem redu: 

— območje KS Mengeš 
— delovne organizacije v Domžalah 
— individualni telefonski priključki na območju KS Simona 

Jenka (od Aškerčeve ceste proti centru Domžal), s tem, da bo 
zaključena gradnja vseh telefonov do konca junija 1986. 

Terminski plan gradnje je po besedah direktorice Štefanije 
Žagmeister, prilagojen tudi glede na zmogljivosti ekip, ki so na 
razpolago v tem času in pamglede na razpoložljivi material za 
gradnjo. Le v primeru višje sile se lahko podaljša rok za gradnjo 
telefonov in sicer za čas delovanja višje sile. 

Zvedeli smo tudi, da bo do konca junija zaključeno tudi 
instaliranje območja Mengša. To je obveza PTT še iz prejšnjih 
let, ko ni bilo možno priključiti 76 telefonov zaradi pre
majhnih zmogljivosti telefonske centrale v Domžalah. 

M.B. 

S T A N E OSENK 
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ČESTITA Z A MOVO LETO IN PRIPOROČA 
SVOJE S T O R I T V E ! 

Ob servisih plinskih naprav servisira tud i ostale 
dele na štedi lnikih v kuhinjah . . . 

ran 
MERCATOR R O Ž N I K 
T O Z D G R M A D A 
SP D O M Ž A L E , Kolodvorska 3 

Z E L I SREDČNO N O V O LETO 1986 VSEM 
O B Č A N O M IN SVOJ IH OB ISKOVALCEM 
TER PRIPOROČA N A K U P V SVOJI 
T R G O V I N I ! 



Novoletni dnevi so pred nami: 
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Domžalski dedek Mraz 
Tudi letos bo po domžalskih ulicah kreni/ sprevod 

Dedka Mraza, tudi letos bo Turistično društvo skupno z 
ostalimi družbenopolitičnimi organizacijami in organiza
cijami združenega dela pripravilo splet novoletnih pri
reditev. 
SPET NO VOLETNI SEJEM 

Sejem bo letos poteka/ na ploščadi pred Vele
blagovnico in sicer na stojnicah, koder bodo lahko občani 
Domžal in okolice kupovali najrazličnejše predmete kot 
so igrače, otroška konfekcija, okrasni predmeti, poskrb
ljeno bo za okrepčilo in osvežilo ter zagotovljene slaščice 
za najmlajše. 

Novoletni sejem se bo pričel v soboto, 21. decembra 
1985 in bo trajal do 31. decembra 1985. Prijavilo se je 24 
prodajalcev, ki bodo prodajali prav na toliko stojnicah. 

V PRIČ AKO VANJU PO VORKE 
Povorka po domžalskih ulicah bo potekala v dneh 

ČETRTEK, 26.12.1985ob 18.30 uri 

SOBO TA, 28.12.1985 ob 13. uri 
PONEDELJEK, 30.12.1985 ob 18.30 uri. 
Krenila bo iz Prešernove ulice (od šole Vencija Perka) 

po Ljubljanski do križišča, po ulici Ljube Šercerja v Halo 
Komunalnega centra. 

V povorki bodo sodelovale godbe iz Domžal, Moravč 
in Mengša, simpatične ljubljanske mažoretke (starejše in 
mlajša skupina), ki v Domžale pridejo zelo rade, učenci 
vseh domžalskih osnovnih šol. Glasbene šole Domžale, 
otroci in tovarišice iz VVZ Domžale, Martin Krpan s 
kobilico in Cesar Janez, sneženi možje, dimnikarčki in 
drugi... /Ve bodo manjkala pravljična vozila, poskrbeli 
so za okrasitev in razsvetljavo, postavili bodo več 
novoletnih jelk, skratka, obeta se tudi pravljično novo
letno vzdušje v Domžalah. Da bodo prireditve res uspele, 
Turistično društvo prisrčno vabi vse mlade in starejše 
občane, da sodelujejo s svojo prisotnostjo in si te 
prireditve ogledajo. 

Skupno bomo preživeli lepe prednovoletne večere . .. 

S samopris 
pevkom do 
boljših cest 
in avtobusa! 

Tako je pisalo na voliščih, obvesti
lih, plakatih in v srcih slehernega 
občana, ki je glasoval v nedeljo 17. 
novembra „ZA" uvedbo petletnega 
samoprispevka 1986-1990 v visini 
2,5 % od mesečnega dohodka, na
menjenega za izgradnjo rekonstrukcijo 
cest v delu Krajevne skupnosti Vrh-
polje—Zalog. 

Volivci so prihajali na volišča že v 
zgodnjih jutranjih urah in dali svoj 
glas „za". Glasovalna mesta so bila 
okrašena, praznično razpoloženje je 
bilo povsod. Volivci so prihajali tudi 
od oddaljenih krajev izven krajevne 
skupnosti; (to so bili lastniki počit-

PROGRAM NOVOLETNIH PRIREDITEV V KRAJEVNIH SKUPNOSTIH 

Datum in čas kraj krajevna skupnost Igrica z obiskom Dedka Mraza kraj krajevna skupnost 
Izvajalec: Sr.vzgojit.šola, Ljubljana 

ČETRTEK, 26.12.1985 
ob 15.30 OŠ Šlandrove brigade Slavka Šlandra „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 17.30 OŠ Šlandrove brigade Slavka Šlandra „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 15.30 OŠ Venci ja Perka Vencelj Perko „Zajčkova hišica" 
ob 17.30 OŠ Venclja Perka Vencelj Perko „Zajčkova hišica" 
ob 16.30 Mengeš (kulturni dom) . Mengeš „Čarovnik iz OZA " 
ob 17.30 Mengeš (kulturni dom) Mengeš „Čarovnik iz OZA" 
ob 16. INCE „Kaj je na koncu sveta" 
ob 17.30 OŠ Josip Broz Tito Jarše-Rodica „Kaj je na koncu sveta" 

PETEK, 27.12.1985 
ob 16. OŠ Venclja Perka Simona Jenka „Čarovnik iz OZA " 
ob 17.30 OŠ Dragomelj Dragomelj „Čarovnik iz OZA " 
ob 17.30 Trzin (kulturni dom) Trzin „Kaj je na koncu sveta" 

SOBOTA, 28.12.1985 
ob 9. „Konšek" (bivše kegljišče) Trojane „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 10.30 Dob (osnovna šola) Dob „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 12. Krtina (osnovna šola) Krtina Sneguljčica in pet palčkov" 

NEDELJA, 29.12.1985 
ob 9.30 Peče (gasilski dom) Peče „Kaj je na koncu sveta" 
ob 11. Moravče (Partizanski dom) Moravče „Kaj je na koncu sveta" 
ob 14.30 Velika vas-Dešen (dom družbene 

samozaščite) Velika vas-Dešen „Kaj je na koncu sveta" 
ob 17. Vrhpolje (gasilski dom) Vrhpolje „Kaj je na koncu sveta" 
ob 10. Radomlje (Kulturni dom) Radomlje, Homec „Zajčkova hišica" 
ob 11.30 Radomlje (Kulturni dom) Radomlje, Preserje „Zajčkova hišica" 
ob 15. Rova (osnovna šola) Rova „Zajčkova hišica" 
ob 9.30 Blagovica (osnovna šola) Blagovica, Češnjice „Čarovnik iz OZA" 
ob 11. Krašnja (osnovna šola) Krašnja „Čarovnik iz OZA " 
ob 12.30 Zlato polje (osnovna šola) Zlato polje „Čarovnik iz OZA " 
ob 14. Lukovica (Kulturni dom) Lukovica „Čarovnik iz OZA" 
ob 16. Šentvid (kulturni dom) Prevoje, Rafolče „Čarovnik iz OZA" 

NEDELJA, 29.12.1985 
ob 10. Ihan (osnovna šola) ' Ihan „Senguljčica in pet palčkov" 
ob 15. Vir (kulturni dom) Vir „Sneguljčica in pet palčkov". 

RAZPORED PRIHODA DEDKA MRAZA PO ENOTAH VVO IN NA OSNOVNI ŠOLI OLGE AVBELJ 

Čas in datum kraj prireditve Izvajalec: Sr. vzgojit.šola,Ljubljana 

PONEDELJEK, 23.12.1985 
ob 8. VVE Palček, V. Vlahoviča „Kaj je na koncu sveta" 
ob 9.30 VVE dr. Igor, Vir „Kaj je na koncu sveta" 
ob 11. VVE Količevo „Kaj je na koncu sveta" 
ob 8. „Žabica" Trzin „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 9.30 VVE Rodica „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 11. VVE Janko, Ihan „Sneguljčica in pet palčkov" 
ob 8. VVE Mengeš „Zajčkova hišica" 
ob 9.30 Preserje „Zajčkova hišica" 
ob 11. VVE Kekec, Radomlje „Zajčkova hišica" 
ob 12. VVE Kekec, Radomlje (P/ŠJ „Zajčkova hišica" 
ob 16. VVE Mengeš (P/S) „Zajčkova hišica" 

TOREK, 24.12.1985 
ob 11. OŠ OlgeAvbelj „Kaj je na koncu sveta" 

SREDA, 25.12.1985 
ob 8. VVE Savska „Kaj je na koncu sveta" 
ob 9.30 VVE Stolpič „Kaj je na koncu sveta" 
ob 11. VVE Čebelica „Kaj je na koncu sveta" 
od 8. dalje VVE Stanka Varšek-Lija „Čarovnik iz OZA" 

IZ DELA ORGANOV PREDSE D-
DSTVA O K SZDL DOMŽALE 

Zagotoviti 
ustrezno 
zastopanost 
žensk 

V pripravo na volitve v letu 1986 
se je aktivno vključil tudi Svet za 
družbenoekonomski in politični polo
žaj žensk Predsedstva OK SZDL Dom
žale, ki je ugotovil, da je bilo doslej od 
več kot 6000 evidentiranih možnih 
kandidatov za člane delegacij DPS in 
SIS evidentiranih 39 % žensk kar po
meni blizu 2500 evidentiranih žensk, 
manj zadovoljni pa smo lahko z števi
lom žensk, ki so evidentirane za odgo
vornejše funkcije tako v skupščini 
občine, kakor tudi v skupščinah SIS. 

Prav zaradi tega dejstva je svet 
mnenja, da bi morali v predkandidacij-
skih in kandidacijskih postopkih po
sebno skrb nameniti prav zastopanosti 
žensk v vseh delegacijah, zlasti pa bi se 
bilo potrebno pogovoriti z vsemi 
ženskami, k i so svoje sposobnosti in 
pripravljenosti za nadaljnji družbeno
ekonomski in samoupravni razvoj naše 
družbe že doslej dokazale s svojim 
delom v delovnem in bivalnem okolju. 

V pripravah na kongrese družbeno
političnih organizacij pa je potrebno 
opozoriti tudi na dejstvo, da je delež 
žensk v procesu družbenega odločanja 
na vseh ravneh premajhen in ni v 
skladu z zastopanostjo žensk v združe
nem delu in pri ustvarjanju dohodka 
ter njihove vloge v družbeni repro
dukciji. 

Zato se predlaga, da vsa temeljna 
okolja v pripravah na volitve posebno 
skrb namenijo tudi zagotavljanju 
ustrezne zastopanosti žensk tako v 
delegacijah kot tudi na odgovornejših 
funkcijah ter se tako zagotovi ustre
zen delež žensk v procesu druženega 
odločanja na vseh ravneh. 

Štetje glasovnic na volišču na Vrh-
poljah. 

ruških hišic). Vreme je bilo lepo, 
voliša pa na treh mestih, da so jih 
volilci imeli bliže glasovanja. 

Tako se je večina volilnih upravi
čencev s 75,1 % odločila za uvedbo 
krajevnega samoprispevka, za so
financiranjem rekonstrukcijo cest 
Vrhpolje — Spodnji Tustanj - Krašce 
in Vrhpolje - Zgornja Javoršica, za 
območje vasi: Spodnji in Zgornji 
Tustanj, Vrhpolje — Zgornja Javorši
ca, ravno tako lastniki stanovanjskih 
počitniških in drugih nepremičnin, ki 
na območju, kjer je uveden samo
prispevek nimajo stalnega bivališča. 

Skupščina KS Vrhpolje - Zalog, je 
dne 24.11.1985 sklenila na podlagi 
rezultatov referenduma uvesti krajevni 
samoprispevek v delu KS. Ves projekt 
je ocenjen cca 90 milijonov dinarjev, 
vaščani teh naselij in lastniki počit
niških hišic in drugih nepremičnin 
bodo zbrali v petih letih najmanj 25 
milijonov dinarjev. Ostalo razliko pa 
pričakujemo od družbene skupnosti, 
kajti osnova je naš samoprispevek. Le 
s skupnimi močmi in oslonjeni na 
lastne sile ter ob pomoči družbe 
bomo lahko čimprej uresničili naš 
načrt gradnje oziroma rekonstrukcije 
omenjenih odsekov, dosedaj maka
damskih, slabih poti. 

Nameravamo zgraditi ceste v dolži
ni 4 km in sicer od Vrhpolja preko 
Spodnjega Tustanja do Krašc in Zgor
njega Tustanja, ter od Vrhpolja do j 
Zgornje Javoršice (do Klančarjeve 
hiše). Prav tako želimo uvesti avto
busno linijo Moravče - Vrhpolje -
Domžale in obratno, vsaj dvakrat 
dnevno, ter do sestopa gozdne ceste, 
ki poteka od Trojice po obronkih 
Murovice in Cicija proti Moravčam in 
proti Miklavžu., 

J. Novak 



Problematika s področja varstva okolja: 

Strah ima velike oči, okoli 
V zadnjem času je precej pozornosti vzbujala problematika, 

vezana na obratovanje Centralne čistilne naprave Domžale -
Kamnik, predvideno gradnjo kompostarne na lokaciji južno od 
Centralne čistilne naprave, problematika smradu in odpadnih voda 
iz farme Ihan kot tudi problemi, vezani na začasno odlagališče 
jedrskih odpadkov pri reaktorju v Podgorici. 

Posebej pozorno so tem problemom prisluhnili tudi občani na 
zborih občanov v Studi, KS Dragomelj - Pšata in KS Ihan, pa tudi 
v samih Domžalah, saj so občani navedenih predelov najbolj 
neposredno prizadeti sedanjim in eventuelnim bodočim vplivom 
zgoraj navedenih objektov. 

Kljub številnim pripombam pa vendarle ne smemo zanikati, da 
je bilo v razreševanje teh problemov vloženo precej truda tako 
občine in njenega izvršilnega organa, SKIS-a Domžale, Komu
nalnega podjetja Domžale - TOZD Centralna čistilna naprava kot 
tudi Inštituta Jožef Štefan in farme Ihan. 

Čistilna naprava Domžale - Kamnik je 
bila projektirana za 200.000 E (ekvivalent 
onesnaženja 200.000 prebivalcev) ter dolo
čeno hidravl ično obremenitev ob temeljnih 
predpostavkah, da bodo delovne organiza
cije s področ ja obeh o b č i n Domžale in 
Kamnik spuščale p redč i ščene odplake v 
javno kanalizacijsko omrežje in čist i lno 
napravo, do takšne kvalitete, kot je to 
dopustno p rak t i čno po celem svetu. V tem 
primeru bi tudi blato iz čistilne naprave 
disponirali na poljedeljskih površinah ter s 
tem tudi doprinesli k zamenjavi oz. nado
mestitev umetnih gnojil. Temu ni bilo tako, 
blato je o p o r e č n o zaradi vsebnosti težkih 
kovin, delovne organizacije so obljubljale 
na številnih sestankih, da bodo svoje od
plake predčist i le , vendar pravega efekta n i 
bilo, razen pri D O „ L e k " , k i je opustil del 
proizvodnje na bazi živega srebra. Centralna 
čistilna naprava Domžale - Kamnik je 
skupaj s strokovnimi institucijami ( Inšt i tut 
Jožef Štefan itd.) zasledovala kvaliteto 
iztokov odpadnih vod iz delovnih organi
zacij v kanalizacijsko omrežje ter kvaliteto 
blata in vode na sami centralni čistilni 
napravi. Na podlagi rezultatov analiz je 
opozarjala pismeno, ustmeno delavce zadol
žene za funkcioniranje industrijskih čistil
nih naprav, opozarjala direktorje' TOZD-ov 
in delovnih organizacij, da onemogoča jo 
delo na centralni čistilni napravi ter povzro
čajo znatne f inančne obremenitve, poleg 
tega pa nerešljive tehnološke probleme. 
Najbolj p rob lemat ične odplake ima vse
kakor D O „ U t o k " iz Kamnika z vsebnostjo 
kroma, D O „ T i t a n " z vsebnostjo cinka, 
hude težave pa povzročajo čistilni napravi 
še Papirnica Kol ičevo, Heliosova škrobarna 
ter odplake iz Fructal A l k o iz Kamnika . Ob 
posameznih remontih se je dogajalo, da so v 
delovnih organizacijah celotno svinjarijo 
sprali in poslali na centralno čist i lno napra
vo ter njeno biologijo ne samo zastrupili 
temveč tudi umorih. Kaj to pomeni za 
okolje ob predvsem nizkih vodostrojih 
Kamniške Bistrice, za stroške poslovanja, 
saj znašajo le ti za leto 1985 skoraj 
120.000.000 din , za okolje v neposredni 
bližini naprave ter malo dlje (tudi v Domža
lah) n i potrebno posebej govoriti. V mesecu 
septembru in oktobru je b i l smrad nezno
sen, zato so o b č a n i pa tudi sama čisti lna 
naprava postavili zahteve: ali izklopi t i iz 
kanalizacije največje onesnaževalce ali 
ustaviti obratovanje čisti lne naprave. V 
organizaciji SKIS Domžale so b i l i ponovno 
sklicani sestanki z direktorji najbolj proble
mat ičnih delovnih organizacij in sicer: 
Utoka, Titana, Heliosa, Papirnice Kol ičevo, 
poleg tega pa tudi sestanek predsednikov IS 
obeh o b č i n z največjimi onesnaževalci . 
Ugotavljamo lahko, da je le D O Titan podal 

tudi pismeno zagotovilo, da bo problem 
cinka razrešen do konca letošnjega leta, saj 
je Titan vlagal precejšnja sredstva v svojo 
lastno čist i lno napravo, k i pa še vedno ne 
dosega (tudi po rekonstrukciji) zadovoljivih 
efektov. Vse ostale delovne organizacije 
rešujejo problem dolgoročnejše , ob tem da 
smo v SKIS Domžale mnenja, da b i se 
morala D O Utok Kamnik in Papirnica 
Količevo, k i sta le začasno priklopljeni na 
čist i lno napravo (pod pogodbenimi pogoji, 
kakšne obremenitve lahko spuščajo na na
pravo in da ne povzročajo smradu!), nemu
doma izključiti iz CČN Domžale - Kamnik 
vse dokler ne dosežeta dopustnih para
metrov. To pomeni, da b i odpadne vode 

Utoka morale i t i v Kamniško Bistrico ali pa 
zaustaviti proizvodnjo, k i se je mimogrede 
povedano, od č a s a , ko je C C N pr iče la 
obratovati , do danes bistveno povečala, s 
tem pa seveda tudi onesnaženje. Utok je 
tudi že dobil dve takšni od ločb i v gornjem 
smislu s strani pristojnih republiških 
inšpekcij . Vse te delovne organizacije 
resnično plačujejo tudi največji delež stroš
kov obratovanja CČN Domžale - Kamnik , 
ne upoštevajo pa deleža stroškov za 
čiščenja v strukturi s troškov za posamezni 
proizvod v ekološko osveščenih državah 
(kaj kažejo izračuni za usnjarne ali npr. 
škrobarne ali papirno industrijo?), pa 
morebiti tudi v kakšni afriški državi! Vse 
kr i t ične delovne organizacije bodo v naj
krajšem m o ž n e m času izdelale svoje sanacij
ske programe, k i bodo javno obravnavani in 
predstavljeni zainteresiranim o b č a n o m še v 
tem mesecu. Mnenja smo, da so tudi v 
posameznih delovnih organizacijah k o n č n o 
dojeli, da gre za vprašanje obstoja centralne 
čistilne naprave pa tudi njihovega na
daljnjega razvoja v industrijskem bazenu 
Domžale - Kamnik . V zadnjem letu je bila 
na čistilni napravi realizirana naprava za 
dehidracijo blata (rezultat sodelovanja 
Hidrometala in firme Kle in iz Z R N ) , k i 
bodo blato iz čistilne naprave za cca 4—5 x 
volumensko zmanjšalo ter t e k o č e blato 
spremenilo v podobno stanje kot je pesek. 
Na čistilni napravi intenzivno tečejo aktiv
nosti v zapiranju f inančne konstrukcije za 
agregat, k i bo pretvarjal bioplin v e lektr ič
no energijo ter zagotovil neodvisnost 
naprave od redukcije e lekt r ičnega toka ter 
pocenil stroške obratovanja naprave. 

Kam s smetmi, ker . . . 
Problematika odlaganja smeti je tako v 

obč in i Domžale kot Kamnik zelo pe reče — 
Kamnik odlaga smeti v gramoznico na 
Dupl ic i v varstvenem pasu D o m ž a l s k o -
mengeške podtalnice po našem mnenju 
neustreznim nač inomodlaganja .v Domža lah 
smo po zasipu gramoznic v Ihanu in od

prtih gramoznih manjših jam in struge R a č e 
na V i r u pristopili k odlaganju smeti v 
začasno deponijo v K S Dob v neposredni 
bližini Krumperka in spominskega parka 
N O B . N a tej lokaciji bomo odlagali smeti še 
največ leto, leto i n pol . Drugih jam. , 
primernih za odlaganje n i , saj p re težni del 
obč ine Domžale leži na rezervatu podtalni
ce. 

N a ljubljanskem odlagališču naših od
padkov noče jo , če b i j ih hoteli , b i morah 
samo na r a č u n odvoza povečat i ceno za 
2 0 0 - 3 0 0 %. Kamniška o b č i n a načr tu je od
lagališče smeti v Suhadolsko jamo - gra
moznico po projektu, k i ga je izdelal 
S M E L T Ljubljana. N a strokovni razpravi v 
Kamniku so se do take rešitve negativno 
izrekB strokovnjaki iz Geološkega zavoda, 
Zavoda za zdravstveno varstvo Maribor, 
Bio tehnične fakultete, saj ne veljajo v Švici 
in Avstriji zamanj predpisi, da v varstvenih 
pasovih podtalnic ne dopušča jo odlagališča, 
kljub kakršnimkol i zašči tn im ukrepom.. Kaj 
pomeni rezervat d o m ž a l s k o - m e n g e š k e 
podtalnice za o b č i n o Domžale , smo se v 
letošnji jeseni prepričal i ; ko je po vrsti 
drugih slovenskih o b č i n a h primanjkovalo 
vode, je bilo n a č r p a n o in naše podtalnice 
dovolj vode kljub temu, da črpališče I V . 
(dodatnih 50 l / s e k j n i obratovalo zaradi 
okvare črpalk . 

Kompostama je primeren način re
ševanja 

K o t smo že predstavili kompostarno v 
našem obč in skem glasilu pred č a s o m , meni
mo v SKIS Domžale in Komunalnem po
djetju Domžale , da je to edina tehnologija, 
k i b i bila primerna za Domžale za k o n č n o 
tretiranje komunalnih odpadkov (posebnih 
odpadkov, katerih je precej tudi v naših 
delovnih organizacijah, se ne dotikamo, ker 
je to domena delovnih organizacij in re
publik) in secer na lokaciji v Studi j užno od 
Centralne čisti lne naprave D o m ž a l e -
Kamnik. Zbor i o b č a n o v v Studi, Ihanu, 
Dragomlju, so b i l i odkloni lni do take 
rešitve, predvsem pa lokaciji naprave, saj. 
menijo, da je to okolje že sedaj preveč 
obremenjeno, oziroma so pogojevali lokaci
jo kompostarne s sanacijo čisti lne naprave, 
za katero so bile ravno tako dane obljube 
ob gradnji, da ne bo imela vpliva na okolje. 

Zakaj ne verjamejo zagotovilom? 
Na zborih občanov smo ljudi predvsem 

informirali o tehnologiji, zavrteli f i lm z 
referenčne naprave ter predstavili problem 
dispozicije in tretiranja odpadkov. Posa
meznim predstavnikom zainteresiranega 
okolja bomo tudi pokazali r e fe renčno na
pravo v Schladmingu v Avstrij i , v predelu, 

kjer resn ično dajo dosti na okolje. Tudi 
podatek, da je v ČSSR danes postavljenih 
že več kot 30 kompostarn, da številne že 
obratujejo v Avstriji , Nemčij i , Švici, Italiji, 
zaenkrat n i prepr iča l ljudi o primernosti 
tehnologije, predvsem pa lokacije. Ljudem 
je bilo povedano, da smo po d ružbenem 
planu obč ine Domžale za obdobje 
1981-1985 načr toval i na tej lokaciji 
k las ično deponijo, da je že izdana loka
cijska o d l o č b a za kompostarno ob upoš te
vanju vse potrebne zakonodaje ter da so v 
izdelavi glavni projekti, k i pa se ne bodo 
realizirali vse dokler ne bodo odgovorjena 
vsa vprašanja bližnje in daljne okolice kot 
tudi podana mnenja institucij, zadolženih 
za varstvo okolja (npr. SEPO) . 
Kako do kompostarne . . . 

Kompostama je naprava za higieniranje 
odpadkov. Odpadki se skupaj z vodo ah 
goščo iz čisti lne naprave zmeljejo na grobo, 
presejejo v posebnem agregatu, k i je kombi
nacija mešalca in sita. Presevek se nato 

pripravi za kompostiranje, pr i čemer 
poteka prva faza preparevanja na površinah 
v odprt i hali (tako imenovana „vroča 
faza"). 

T u se opravlja prelaganje gredic zaradi 
ozračenja povprečno 1 x letno. Po k o n č a n i 
„ v r o č i " fazi (t.j. po cca 3 mesecih) se 
kompost preloži na proste asfaltne površine 
zunaj hale, kjer poteka nadaljnje komposti
ranje, torej se izvrši razgradnja snovi. Prela
ganje v tej fazi se opravi na vsake 2 - 3 tedne. 
Temperatura v preperarni, k i je znašala v 
vroči fazi max. 6 5 ° C do 7 0 ° C , znaša v tej 
fazi max. 4 5 ° - 5 5 ° C . Po 6 - 8 mesecih, 
odvisno od vrste dostavljenega odpada, 
dobimo sveži kompost, zrel kompost, k i je 
brez nadaljnjega uporaben za rastline. Pred
lagana tehnologija o m o g o č a tudi predelavo 
hišnih odpadkov z relativno visokim dele
žem pepela. 

Podatki, podatki... 
- Dnevna kol ič ina odpadkov: 25 ton + 

10 m3 gošč s 5 % deležem trdne snovi. 
- Letna kol ič ina: 7.500 ton/letno 

trdnih odpadkov + 3.000 ton/letno ne
opo rečn ih gošč s 5 % trdne snovi. 

- Celotna površina za kompostarno ka
pacitete 25 ton/dan je 12.000 m2 (pkrite 
površine cca 3.500 m2, asfaltirane proste 
površine cca 5.500 m2, ostale površine cca 
3.000 m2). 

- Za podvojitev kapacitete na 50 
ton/dan potrebujemo dodatne površine za 
halo cca 2.750 m2 in za dodatne nepokrite 
površine za gredice cca 3.100 m2. 

- Deponije ostankov (25 -30 % u težn ih 
delov kol ič ine odpadkov sprejetih za kom
postiranje) 69.500 m2 (ta površina vključu
je odlagalno površino in mejne nasipe) za 
dobo 15 let. 

V sklopu kompostarne imamo sledeče 
zgradbe oz. proste površine: dovozno cesto 
in področ ja postroja, mostna tehtnica, spre
jemna hala, hala za predelavo odpadkov, 
hala za gredice, trafopostaja, površine za 
gredice na prostem, deponija ostankov ter 
vrsto opreme. 

V zvezi z odplakami in smradom iz 
farme Ihan so aktivnosti za reševanje te 
problematike tekle pospešeno v zadnjih 
dveh letih ob sodelovanju same farme Ihan, 
Bio tehnične fakultete, Gradbene fakultete, 
I R C Planum T O Z D Geaprojekt Ljubljana, 
Komunalnega podjetja Domžale T O Z D 
CČN Domžale - Kamnik in SKIS-a D o m 
žale. Po vrsti aktivnosti je b i l dne 
15.7.1985 v Domžalah sestanek o proble
matiki čiščenja odpadnih voda iz svinjskih 
farm v Sloveniji, ob udeležbi predstavnikov 
vseh slovenskih farm, Republiških komite
jev za kmetijstvo, varstvo okolja in pro
stora, znanost in tehnologijo, Zveze vodnih 
skupnosti Slovenije in vrste drugih, k i so 
prav tako soodgovorni za razrešitev nasta
lega stanja. 

O smradu s tovarn . . . 
Zaključki posveta so bih posredovani na 

republiški Izvršni svet, dne 1.10.1985 pa 
smo prejeli od Republiškega komiteja za 
varstvo okolja in urejanje prostora dopis, iz 
katerega so razvidne sledeče zadolži tve: 

- Obs to ječe prašičerejske farme v Slo
veniji, od katerih nima nobena uporabnega 
dovoljenja, mora v roku 2 mesecev predlo
žiti Republ i škemu komiteju sanacijske pro
grame, k i morajo vključevati poleg ostalih 
podatkov tudi prikaz stroškov za izvedbo 
sanacije. 

- V kol ikor , farme ne predložijo do 
postavljenega roka sanacijskih programov, 
bodo vsem kršilcem izdane od ločbe o 
prepovedi izpuščanja odplak in drugih 
snovi, k i onesnažujejo vode. 

- Republ iški komite za raziskovalno 
dejavnost in tehnologijo, bo prašičerejskim 

farmam nudil p o m o č pr i izdelavi sanacijskih 
programov. 

- N a podlagi predloženih sanacijskih 
programov, k i j ih morajo farme prašičev na 
svoje stroške predloži t i v recenzijo instituci
j i , bo izdelal Republ iški komite za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano v sodelo
vanju z Republ iškim komitejem za varstvo 
okolja ter raziskovalno dejavnost i n tehno
logijo, plan postopne izvedbe sanacij pra-
šičerejskih farm v S R Sloveniji. 

- Farme prašičev bodo morale vključit i 
sanacijske programe v svoje plane razvoja v 
obdobju 1986-1990 , k i pa morajo bi t i 
vključeni v celotnem sistemu planiranja. 

- Republ i škemu vodnogospodarskemu 
inšpek tora tu je na loženo , da zaostri nadzor 
nad izvajanjem vseh obveznosti ter v 
primeru neupoštevanja dogovorov uporabi 
najstrožje ukrepe, k i j ih zakoni dopušča jo . 

In vendar se premika... 
Določene konkretne akcije smo v o b č i 

ni Domžale v zvezi s to problematiko že 
realizirah: 

- Farma Ihan je na roč i l a pr i D O 
„ E m o n a Inžen i r ing" projekt recirkulacije 
vode znotraj farme ter s tem zmanjšanje 
razredčenos t i odplak. 

- F a r m a Ihan, S K I S Domžale (s po
močjo Občinske raziskovalne skupnosti 
Domžale ) in O b m o č n a vodna skupnost 
Ljubljanica - Sava, so pr i I R C Planum 
T O Z D - Geaprojekt Ljubljana naroči l i idejni 
projekt razreševanja farmskih odplak iz 
Ihana preko Centralne čis t i lne naprave 
Domžale - Kamnik . 

- Izveden je b i l merilni jašek za meritve 
kvalitete in kol ičine odpadnih vod na 
farmi. 

- N a čistilni napravi Domžale -
Kamnik je bila postavljena pilotna naprava, 
s katero se bo ugotavljala kvaliteta in 
kol ič ina bioplina iz farmskih vod. 

V Podgorici je bilo ob reaktorju Jožef 
Štefan postavljeno začasno skladišče radio
aktivnih odpadkov - razprava o tej proble
matiki je bila zelo intenzivna tako v K S 
Dragomelj - Pšata, zborih obč inske skup
ščine kot tudi republ iški skupščini . Večina 
sklepov zborov obč inske skupščine je bila 
realizirana, predvsem z vidika definicije 
termina „začasnos t i " (do realizacije 
končnega odlagališča, kar mora b i t i f inanč
no in prostorsko ovrednoteno v srednje
r o č n e m družbenem planu S R Slovenije. V 
tem začasnem skladišču se ne bo shranjeva
lo ničesar s poreklom iz N E Krško i n i 
Rudnika urana Žirovski vrh. 

Poleg že dograjenega skladišča tečejo s 
strani Inš t i tu ta Jožef Štefan aktivnosti za 
gradnjo nove laboratorijske hale, v kateri 
bodo delani tudi do ločen i polindustrijski 
oziroma pi lotni preizkusi s konkretno defi
niranim programom le za prvi niz pre
izkusov. Zbor o b č a n o v v K S Dragomelj -
Pšata je kljub sicer n i zk i udeležbi o b č a n o v 
odkloni l pozitivno mnenje za to gradnjo -
stvar Republiškega komiteja za urbanizem 
in varstvo okolja je, kako bo obravnaval 
negativno stališče K S . 

Potreben je strpen dialog... 
Iz vsega navedenega sledi, da o b č a n i ne 

zaupajo stroki in strokovnim zagotovilom 
za nove na ložbe (primer kompostarne; pri
mer laboratorijske hale, k i je po našem 
mnenju bistveno manjše teže kot je pojem 
z a č a s n e g a " skladišča) na podlagi izkušenj 
s farmo Ihan, CČN Domžale - Kamnik , 
strokovno etiko naših delovnih organizacij s 
področ ja Domžal in Kamnika , vse to pa 
dokumentirajo tudi s številnimi dohodki in 
pojavi širše v Sloveniji in Jugoslaviji. Mar to 
pomeni, da bomo kot o b č a n i nastopali 
proti vsakemu strokovnemu predlogu ter 
bo obč ina ali republika prisiljena ugotavlja
t i širši d ružben i interes (občinski , repub
liški), da se bo posamezna naložba realizira
la, ob tem, da bodo imeli tako prcdagatclji 
kot zainteresirani o b č a n i grenak priokus. 
Rešitev je prav gotovo v dolgem in strpnem 
dialogu in razčiščevanju vseh strokovnih 
vprašanj. 

Tehn ičn i vodja: 
Preskar A n t o n , dipl.ing., l.r. 

Podatki iz Krajevnega leksikona: 

Drugi zvezek Krajevnega leksikona Slovenije, k i je 
izšel leta 1971 o vasi Bišče pri Ihanu navaja sledeče: 

V Biščah, ki so oddaljene od Dragomlja 1 km, od Domžal pa 4 
km .je bilo takrat 123 prebivalcev, od tega 21 hiš, 32 gospodinjstev 
in 40 kmetov. Nm višina te vasi je 280 metrov. To je precej 
razloženo naselje na desnem bregu Kamniške Bistrice nad izlivom 
Pšate. V vas pelje cesta iz Dragomlja preko Pšate ali Male Loke. 
Prodnata prst. Vrzeli med starimi kmetskimi domovi vse bolj 
zapolnjujejo številne delavske hiše. Izven kmetijstva zaposlitev v 
obrti ter v domžalski pa tudi ljubljanski industriji. Soboslikarstvo, 
usnjarstvo, pletenje kranjskih cekarjev pa tudi košar. En vodni mlin 
je še vedno v pogonu. Črpalke talne vode, v načrtu priključitev na 
domžalski vodovod. Primerno za letovanje, turistične sobe. 

Od tod doma slikar Franc Mrčun rojen leta 1881, umrl leta 
1937. 

I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 
I 

Gornji del vasi Bišče je novejši od spodnjega. 



Združevanje dela in sredstev v novi Heliosovi investiciji: 

Rous-2 nov obrat za 
proizvodnjo pigmentiranih 
premazov 

Lani je Helios praznoval 60-letnico in ob tej priliki 
izročil nčvo pridobitev. Letos — leto potem — so v tej 
agresivni in propulzivni tovarni izročili ob 29. novembru 
— Dnevu republike, nov obrat — tokrat obrat pigmentira
nih premazov. S to novo pridobitvijo se ohranja dinamič
na razvojna planska kontinuiteta razvoja tovarne, poso
dabljanja tehnologije, temelječe na lastnem znanju in 
lastnih izkušnjah. Za kakšno investicijo gre v novem 
Heliosovem obratu? 

Od dneva, ko je DS TOZD-a Koli
čevo sprejel sklep o realizaciji pro
jekta ROUS-2 (začetnega idejnega in
vesticijskega projekta), pa do danes, 
ko je končana prva faza investicijske
ga projekta ROUS-2, je minilo malo 
časa. Lastne tehnološke ideje in 
rešitve, upoštevanje dosedanjih pro
izvodnih izkušenj in tradicij so garan
cija, da bo okoli 760 milijonov vredna 
investicija hitro zaživela ter na ta 
način izpolnila pričakovanja vseh 
delavcev TOZD-a Količevo oz. DO 
Helios pri premagovanju obstoječih in 
novih razvojnih poti na področju pro
izvodnje barv in lakov ter umetnih 
smol. 

V TOZD-u Količevo so si s pro
jektom ROUS zadali nalogo, da mo
dernizirajo z novimi tehnološko so
dobno opremljenimi proizvodnimi 
linijami obstoječo proizvodno dejav
nost. Zato bodo boljši delovni pogoji, 
povečana kvaliteta izdelkov in 
racionalizacija ter • povečanje proiz

vodnih zmogljivosti. Z ROUS-1 so 
dodatno izgradili nove umetne smole. 
V ROUS-2 so si zastavili še nadaljnjo 
razširitev in posodobitev proizvodnje 

umetnih smol (predvsem infrastruk-
tumega dela), razširitev pigmentiranih 
premazov in brezbarvnih lakov ter 
izgradnjo in posodobitev temu pripa
dajoče infrastrukture. 

V tej prvi fazi izvedbe projekta 
ROUS-2 bodo pridobili naslednje 
objekte: 

— novi del proizvodnega obrata 
pigmentiranih premazov 

- n o v o enoto za skladiščenje 
CST-2 

— pralnico embalaže in prevoznih 
posod z napravo za regeneracijo uma
zanih topil 

— energetsko postajo, ki je sestav
ljena iz novega 250 KW kieselskega 
agregata in nove kompresorske po
staje. 

Nov del proizvodnega obrata pig
mentiranih premazov se po notranji 
prostorski razporeditvi navidezno 
naslanja na koncept starega obrata, 
kar je bilo seveda zaradi gradbenih 
rešitev praktično nujno. V resnici pa 
prinaša v vseh tehnoloških fazah pro
izvodnje premazov izboljšane, sodob
nejše tehnološke rešitve. 

Nekaj podatkov o vodnem mlinu »Felix«, ki nosi ime po gospodarju Srečku Goro-
pečniku. 
Vodni mlin na Pšati deluje že od leta 1858 in sicer gre skozenj žito, koruza in vse, 
kar je treba okoliških kmetov. Lastnik Srečko Goropečnik, kije šel pred nekaj leti v 
pokoj, je začel v mlinu mleti leta 1947, in je pravzprav čisto vse, kar seje dalo, izde
lal sam. Hči Branka je prevzela mlevsko obrt pred dvema — tremi leti. Mlada zgo
vorna mlinarica rada pove, da jo delo v mlinu veseli. Delo se začne že zjutraj in v se
zoni (jeseni) traja tudi do 21. ali 22. ure zvečer. Koje vodna gladina na Pšati nizka, 
to se zgodi največkrat avgusta, ustavijo stroje in jih popravijo, če je seveda potreba. 
Septembra stroji spet stečejo. Tako v eni sezoni zmeljejo cca 100 ton. Ljudje so z 
uslugami zadovoljni, saj gre pri Goropečnikovih za izredno čist objekt in neopo
rečno higijeno mlina. Tudi občani v tem mlinu lahko kupujejo pšenično in krouzno 
moko, otrobe, ješprenj, ajdovo moko in druge mlevske izdelke, kakršnih se danes v 
redni prodaji ne dobi. Zanimivost mlina »Felix« je tudi v tem, daje bil na tem mlinu 
doma znani slikar Luka Mrčun. 

Združevanje dela in sredstev 
Investicija je, kot rečeno, veljala 

okoli 760 milijonov dinarjev. Zanjo je 
38 odstotkov denarja zagotovil Helios 
sam, kredit Ljubljanske banke Domža
le znaša 26 odstotkov vrednosti in
vesticije, prav toliko krediti izvajalcev, 
sovlagatelji pa so prispevali tudi okoli 
desetino denarja. Ti sovlagatelji so 
Intereksport Beograd, Intertrade 
Ljubljana, Intertrans Ljubljana, Poli-
kem Trgovina Ljubljana, Chromos 
Premazi Lučani, Primorje eksport 
Nova Gorica. 
Kako je potekala gradnja? 

Gradbena dela so se pričela 
oktobra 1984. Zaradi izredno hude 
zime so dela na objektih v celoti 
zastala. Ponovno aktiviranje del na 
vseh gradbiščih je bilo v mesecu 
marcu letos. V mesecu aprilu je začela 
prihajati posamezna strojna oprema, 
ki so jo delavci UNIS-a TPO Goražde 
vgrajevali v objekt. 

V maju so monterji IMP Ljubljana, 
Instalacije Škofja Loka in ostali izva
jalci pričeli z montažnimi deli strojnih 
in elektro instalacij. 

Dela so bila opravljena z veliko 
požrtvovalnostjo, tudi ob sobotah, ne
deljah in praznikih, da bi bil delovni 
proces kar najmanj moten. Delo je 
bilo uspešno zaključeno, vendar do 
pravega zaključka te prve faze manjka 
še marsikaj. 
Slovesna otvoritev 

Slovesno otvoritev objekta so 
opravili v sklopu praznovanja Dneva 
republike, Direktor tovarne Uroš 
Slavinec je opozoril, da bodo v novem 
obratu v končni fazi izdelali letno 
8000 ton pigmentiranih premazov. 

Nov obrat Heliosa je svečano odprl predsednik IO OO ZSS v TOZD Količevo 
Janez Jeglič (na sliki). 

Gostje na otvoritvi obrata pigmentiranih premazov. 

Omenjena prva faza predvideva 
letno kapaciteto proizvodnje 5.000 
ton premazov. Izpolnitev te naloge bo 
tržno in poslovno izredno zahtevna, 
posebej ker se potrebe po premazih 
umirjajo, hkrati pa se na tržišču pojav
lja vedno hujši konkurenčni boj. Da 
bodo v letu 1986 predvidenih 5.000 
ton dodatne proizvodnje tudi realizi
rali, moramo ob tem investicijskem 
prazniku še bolj zagrizeno in odgovor

no izvrševati naše delovne naloge prav 
vsi. 

Nov obrat je nato po kulturnem 
sporedu moškega komornega zbora 
Lek odprl predsednik IO sindikalne 
organizacije TOZD Količevo Janez 
Jeglič. Delavci Heliosa so dan praz
nika, ki jim je prinesel novo obogati
tev, zaključili na srečanju kolektiva v 
domžalski hali. 

Janja T. Ambrož 

M I H A E L A K E P I C : 
Tako sem jezna, da vam ne 

moremo povedati. Uniči t i nam 
hočejo še to, kar nam je od narave 
ostalo. Sin je b i l na sestanku, pa mi 
je poroča l , da želijo prav tu j i red 
nosom zgraditi kompostarno. 

BIŠCANI 
GOVORE... 

Bišče so majhen kraj tam doli od Štude naprej. Najdeš jih, če se 
v Dragomlju podaš na pot proti Pšati. Ko mimo dragomeljske šole 
prideš do Pšate, tam zaviješ na Ozko asfaltirano cesto na levi. 
Praktično si že v Biščah, četudi so kot kraj precej raztegnjene. 
Domačini se uvrščajo med ti. „spodnje Biščane" in „zgornje 
Biščane". Obojih sva s fotoreporterjem nekaj pobarala o tem, kaj 
jih tačas žuli in kaj bi najraje povedali za časopis. 

Tole so povedali: 

S R E Č K O G O R O P E Č N I K : 
Poglejte, kaj se je zgodilo s Pod-

gorico. Kljub protestom o b č a n o v so 
zgradili odlagališče atomskih odpad
kov. T u v bližini so odlagališča, pa 
prašičja farma, kurja farma, sedaj 
grozi še kompostama. Dolga leta 
kot mlinar živim ob vodi : ko b i le 
videli, kaj vse voda prinese kot znak 
naše kulture! Bolje da ne govorim! 

B R A N K A G O R O P E Č N I K : 
Doma sem prevzela obrt od 

očeta na vodnem mlinu, k i deluje že 
od leta 1858. V mlinu meljemo 
pšenico, koruzo, jado, j e č m e n . 
Ljudje so prijazni, jaz imam pa 
veselje do dela. Škoda , da gre z 
naravo vse bolj nazaj . . . 

F A N I K A C E R A R : 
Nač r tovano gradnjo kompostar

ne obsojam čez vse. Kako naj le eni 
občan i pretrpimo ves davek naše 
onesnaževalske civilizacije. V e m , da 
nekje inora bi t i ; mar moramo pa le 
mi vse to pretrpeti. Posledic na naše 
zdravje in zdravje naših otrok se 
n ihče ne zaveda. Vse obljube, po
datki o „va rnos t i " se kasneje pravi
loma izkažejo za n e t o č n e ! 

J A N E Z A N Ž I Č : 
Vsega, kar č loveka obremenjuje 

v življenju in sega po njegovem 
zdravju, je v našem koncu že 
preveč! Lepo smo uredili kraj, 
ustvarili smo s> Pogoje za kol ikor 
toliko lepo življenje, zdaj pa še to -
kompostama! Naj nam še tako ob
ljubljajo, n i h č e ne verjame, da 
nismo ogroženi . Saj nam bodo slej-
koprej uničili še podtalnico. 

Mlada mlinarica Branka Goropečnik z eno od strank. 



Intervju z odgovornim urednikom Matjažem Brojanom: 
— •• — 1 

Zakaj nismo 
(bolj) kritični. 

Mnogokrat se na uredniškem odboru pogovarjamo o 
tem, kaj bi bilo treba kritično oceniti ali je v občini 
vredno kritike in je zato o tem seveda potrebno kritično 
pisati. Pa velikokrat ne pridemo dlje od tega, da na 
potrebo po kritičnem pisanju samo opozarjamo, nič pa 
ne storimo za to, da bi to kritičnost kasneje tudi 
udejanili. „Zakaj nismo (bolj) kritični? ", se sprešujemo 
in zato smo povabili odgovornega urednika Matjaža 
Brojana, da nam na to temo odgovori na nekaj vprašanj. 
Torej: „Zakaj nismo (bolj) kritični? " 

V uresničevanju nalog obč inskega 
glasila in urejanju lista se slejkoprej soočiš z 
vrapšanjem kr i t ične naravnanosti glasila; v 
ko l ik i meri naj bo ali sme b i t i glasilo 
kr i t ičen odmev razmer, dogodkov, po
javov? Odgovarjam: v to l ik i meri, kol ikor 
smo kri t iko pripravljeni prenesti; to je 
odvisno od stopnje naše odgovornosti in 
spoznanja, da le soočanje z napakami pri
pelje do odprave le-teh. 

Smo torej kritični ali ne? 
Zelo nekr i t ični smo. Če se že lot imo 

kake stvari, je ne sprejemamo po nače lu 
„Tu je, kako jo bomo razredšili? " , p a č pa 
se obnašamo takole: „Kako ste mogli obja
viti kaj takega? Razčis t i t i žel imo najprej 
vprašanje: „Kako je moglo priti do 
objave? " - Ne lot imo pa se tega ali je 
objavljena trditev resn ična ali ne . . . 

Marsikdaj ugotavljamo, da b i se radi 
videli opisani ne takšni in takšni kot smo v 
resnici, pač pa takšni , za kakršne si sami le 
žel imo, da b i nas drugi videli. K o t je v 
življenju navada - lepši kot smo v resnici. 

Torej je. ne lotevati se problema, — 
varneje? 

Ne lotevati se tabu tem, k i obstajajo v 
obč in i , je varno. Zatekati se v ponavljanje 
povedanega - to je varno! Varno je tudi, če 
se stvari, k i so delikatne, kratkomalo ne 
lotiš, ne postavljaš se v nobene opredelitve. 
Nekateri pač mislijo, da b i obč insk i novinar 
moral misliti tako kot mislijo oni , da mora 
mislit i . Menijo, da so si vzeli v zakup 
pravico, da ocenijo, kaj je za obveščenos t 
ljudi primerno in kaj ne . . . 

Kako se kritičnega pisanja lotite? So 
znanci, prijatelji, sodelavci izvzeti? 

Že nekajkrat se mi je zgodilo, da sem se 
lo t i l kr i t ičnega pisanja o stvareh, dogodkih, 
pojavih, k i so zadevale kakega znanca, 
prijatelja, ne da b i ob tem pisanju spremin
jal sicer dobro mnenje o njem, njegovem 
delu. 

Objava č lanka je povzroči la , da p a č tega 
prijatelja, znanca nimam več , čeprav o 
njem ne sodim čis to n ič drugega. Moram 
p a č to tveganje prevzeti v zakup, saj moram 
razmišljati kot novinar,javni delavec o svoji 
profesionalni odgovornosti in ne pri
jateljstvu. T u b i želel citirati nekdanjega 

predsednika Društva novinarjev Slovenije, 
pokojnega Mitjo Gorjupa, k i j e zapisal: , ,Pri 
tem moram povedati, da v novinarstvu 
zgubiš veliko prijateljev, zelo malo pa si j ih 
pridobiš . T o me najbolj boli . Ljudje so zelo 
občutl j ivi : a če b i b i l vsem prijateljem in 
vsem tistim, k i b i m i to lahko postali, 
vedno s impat ičen in dober z njimi, bi prav 
gotovo uničil i časopis ; v novnarskem po
klicu si ne pr idobiš slave, pa tudi veliko 
prijateljev ne." 

Kaj mislite o občinskih tabu temah .. . 
Mnogo je tabu tem, o katerih b i veljalo 

pisati, pa se o njih ne sme. Največkrat sicer 
ni r e č e n o , to je pa tabu tema, t emveč le, da 
je o tem in tem še preuranjeno pisati. K o b i 
pa bilo treba, stvar ni več zanimiva, postala 
je neaktualna, dejansko neprimerna, zasta
rela, nezanimiva za objavo . . . 

Kako gledate na napake? Svoje! 
Res je, napake delajo ah delamo povsod. 

Delo tistih, k i so bolj izpostavljeni, je 
seveda tudi bolj izpostavljeno, tako so tudi 
napake zaznavne: več ljudem. Novinarjeve 
napake, njegove površnost i , se napihujejo, 
tisti, k i slabo mislijo v vsaki stvari, vidijo 
takoj zlonamernost. So l judje , -ki t i za 
objavo vsakega takega (denimo spornega, 
polemičnega) č lanka pripisujejo zlonamer
nost, postavljajo vprašljivost urednikove 
etike, uredniške poli t ike, vprašanje pravilne 
usmerjenosti časopisa, njegove, piščeve 
konstruktivnosti. Včasih tvoja „ n a p a k a " 
objektivno sama po sebi sploh n i napaka, 
vendar je v spletu okol iščin drugih dogod
kov, drugih informacij neprimerna, objava 
pa upravičeno okarakterizirana kot nepri
merna. Če b i človek vedno zmogel uvideti 
vse okol išč ine , b i bilo d rugače . Pa po svoje 
tudi bolj nezanimivo. Človek, k i na leto 
napiše kakih 3 0 0 - 3 5 0 č lankov, seveda tudi 
kakega „ o p r e m i " z napako, včasih tudi 
nemajhno. Tako je pač ! Pa rabimo samo 
objektivno kr i t iko , celovito oceno vsega 
novinarjevega dela, odnosa, usmeritve, pri
spevka . . . 

Kolikšna je odgovornost in pripravlje
nost priznati napake: denimo v Domžalah? 

To gre sorazmerno z velikostjo kraja. V 
manjšem kraju se skotijo velike razmere, saj 
vsaka objavljena stvar odmeva toliko bolj , 
ker se ljudje med sabo bolj poznamo. 

S tem v zvezi se mi je oblikovalo 
prepričanje , da t . i . „vel ik i" ljudje zamer in 
maščevanja zaradi objave nečesa po lemič
nega sploh ne odreagirajo, pri majhnih 
ljudeh pa je stvar obratna. Včasih o b č u t i m 
tudi posledice. Tako je pač . . . 

Kako je z „všečnostjo"pisanja? 
Če bi se pri vsaki sporni zadevi spraše

val, kako bo kdo odreagiral do ločen članek 
in b i pri tem posebno pazil , da bo temu ali 
onemu, morda celo vsem všečen, tedaj je s 
tvojo „osebnos t jo" v pisanju konec, „ s m r t " 
pa je to tudi za časopis . 

Kakovost pisanja, aktualnost in kon
struktivna usmerjenost se merijo z dvema 
vatloma: eden je znanje, poznavanje proble
ma, o katerem pišeš, drugi je pogum. Če 
nimaš ene od teh stvari, si brez ene roke, 
brez drugega - si brez obeh rok. 

Ne moremo pristajati na danost, da je 
treba pisati všečno , čeprav je to drugo 
lažje. Kakor hitro se kdo vpraša - ali bo 
temu ali onemu pisanju všeč - tedaj bo 
stvar zlagana bralcem, sramota bo to pred 
samim seboj. 

Izhajate iz šole. Bili ste učitelj mate
rinščine na šoli. Kako to, da ste popolnoma 
presedlali na drugo delovno področje? 

Res je, izhajam iz šole, kjer sem pet let 
in pol uči l mater inšč ino . V tem svojem 
delovnem obdobju delam pač kot novinar 
pri časopisu. Mis l im, da lahko tudi na tem 
delovnem mestu marsikaj naredim za 
slovenski jezik, čeprav menim, da zaradi 
naglice in narave dela - res storim premalo, 
pravzaprav to svoje poslanstvo opravljam 
prepovršno . Res! 

Letos je tole že 18. številka občinskega 
časopisa. Kaj bi ob koncu leta želeli pove
dati? 

Bralcem smo približali veliko število 
problemov, l judi, obrazov, dosežkov, 
uspehov. Lo t i l i smo se tudi mnogih perečih 
problemov. Skušali smo z vsemi m o č m i 
dati časopisu tako obliko,da bi kar največ 
ljudi začu t i lo , da je to njihov časopis . 
Ljudje v zadnjem času ugotavljajo, daje že 
skoraj „ t o " , kar naj b i b i l . . . V rubriki 
„Pisma bralcev" se je sprva oglašalo veliko 
občanov , sedaj se j ih manj. Domala vse 
prispevke (podpisane) smo objavili. V časo
pisu naj o b č a n i najdejo mesto za svoje 
tegobe, probleme, opažanja, mnenja, 
stališča, poglede, odmeve . . . 

Povejte, za konec, eno samo misel... 
Bolj kot č lanek odmeva, bolj to dokazu

je, da je b i l izbor teme za časopis upravi
čen . Drugo pa je, kako smo to storili. 
Včasih je b i l nač in pravi, včasih pa tudi ne. 
Hotenje pri urejanju pa je eno samo, če tudi 
je (bo) kdo kdaj želel, dokazati d rugače : 
Prispevati v ustvarjalnem, konstruktivnem 
smislu k razreševanju problemov zanimive
ga življenja v naši o b č i n i . . . 

Iz dela OK SZDL Domžale 
PRIZNANJA OF 

Na svoji seji se je sestala tudi Žirija 
OF, ki je obravnavala razpis za zlati 
znak OF, ki ga vsako leto posreduje 
RK SZDL Slovenije, obenem pa je 
sprejela tudi predlog Razpisa srebrnih 
znakov OF, ki jih OK SZDL Domžale 
podeljuje ob 27. aprilu DNEVU OF. 
Žirija OF že sedaj poziva vsa temeljna 
okolja, da oba razpisa obravnavajo in 
oblikujejo predloge možnih kandi
datov za prejem navedenih priznanj. 

ALKOHOLIZEM IN PROMETNA 
VARNOST 

Na okrogli mizi, ki jo je skupaj s 
Klubom samoupravljalcev v prostorih 
AMD Domžale, pripravil v mesecu 
boju proti alkoholizmu KO za boj 
proti alkoholizmu in narkomaniji P 
OK SZDL Domžale, je bilo ugotov
ljeno, da je alkoholizem s svojimi 
posledicami kompleksen družbeni 
pojav, katerega razreševanje zahteva 
najširše zasnovo družbeno aktivnost in 
dosledno izvajanje konkretno opre
deljenih nalog. 

Statistike kažejo, da se je kljub 
zmanjšani gostoti prometa ter zmanj

šanem številu vseh prometnih nezgod 
v primerjavi s prejšnjimi leti, delež 
nezgod zaradi alkoholiziranosti precej 
povečal. V zvezi s tem je bilo sprejetih 
precej pobud, od katerih omenimo le 
najpomembnejše: 

— proučitev obstoječe zakonodaje 
zlasti z vidika sedaj dovoljene stopnje 
alkoholiziranosti in odredbe obvezne
ga zdravljenja v primeru zakrivitve 
večjega števila kaznivih dejanj in 
težjih primernih prekrškov pod vpli
vom alkohola, 

— sprememba normativnih ukrepov 
o prepovedi točenja alkoholnih pijač 
(premaknitev začetka točenja alko
holnih pijač), 

- doslednejše uveljavljanje akcij
skega programa boja proti alkoholiz
mu v SR Sloveniji, ki je bil sprejet v 
skupščini, 

- proučitev nesorazmerja med 
cenami alkoholnih in brezalkoholnih 
pijač ter možnosti, nižje cene brez
alkoholnih pijač 

— strožja kaznovalna politika ter 
poostren nadzor inšpekcijskih služb v 
zvezi s kršitvami v gostinskih lokalih 
(točenje pijač vinjenim in mlado
letnim osebam) 

- več skrbi vzgoji in izobraževanju 

otrok in mladostnikov in njihovemu 
seznanjanju s posledicami alkoholizma 

— organizacije predavanj o proble
matiki alkoholizma za vse voznike 
motornih vozil'. V zvezi s tem tudi 
proučitev možnosti vključevanja to
vrstne tematike v program rednega 
teoretičnega usposabljanja voznikov 
motornih vozil. 

VEČ SKRBI STAREJŠIM 

Svet za socialno in zdravstveno 
politiko je pripravil okroglo mizo o 
zagotavljanju ustreznih pogojev za 
preživljanja starosti, ki je potekala v 
Domu upokojencev v Domžalah, 
obenem pa je bila to tudi priložnost 
za oceno dela institucij, ki organizira
no skrbe za starejše v naši občini, ker 
bomo o stališčih okrogle mize še 
pisali. Omenimo le, daje bilo organizi
rano varstvo starejših občanov ocenje
no kot zelo uspešno, da pa nas precej 
dela čaka še pri zagotavljanju ustrezne 
skrbi tistim starejšim občanom, ki 
niso v domovih upokojencev, niti 
nimajo zagotovljene ustrezne skrbi s 
strani svojih najbližnjih. Tu je bila 
posebej izpostavljena vloga nekaterih 
humanitarnih organizacij in pa še 
aktivnejša vloga krajevnih skupnosti. 

Novosti v volilni 
zakonodaji 

V pripravah na volitve, ki bodo v letu 1986, je bifo precej skrbi 
namenjene tudi obstoječemu Z A K O N U O V O L I T V A H IN DELE
GIRANJU V SKUPŠČINE, saj smo tudi v naši občini ugotavljali, 
da so nekateri postopki prezapleteni, da zahtevajo preveč admini
strativnih opravil in podobno. Rezultat teh prizadevanj je v 
oktobru sprejeti Z A K O N O DOPOLNITVAH Z A K O N A O VOLIT
V A H IN DELEGIRANJU V SKUPŠČINE, k i prinaša nekatere 
novosti, o katerih že razpravljajo tudi predsedstva krajevnih 
organizacij SZDL ter Izvršni odbor osnovnih organizacij sindikata 
in proučujejo možnosti njihovega vključevanja že v pripravah na 
volitve v letu 1986. 

Novosti so v jasnejši vlogi volilnih komisij, pomembne pa so 
tiste novosti zakona, k i nudijo možnosti za proženjše oblikovanje 
delegacij za skupščine samoupravnih interesnih skupnosti. Dopol
njeni zakon namreč omogoča, da več manjših tozdov — če nimajo 
več kot 60 zaposlenih - lahko oblikuje skupno delegacijo za 
delegiranje delegatov v skupščine SIS. Ne glede na število zapo
slenih lahko več TOZD-ov in delovnih skupnosti oblikuje skupno 
delegacijo, vendar le za tiste dejavnosti, ki so v samoupravnem aktu 
o združitvi v delovno organizadcijo določene kot skupne naloge 
(npr. raziskovalna dejavnost). Pomembna novost je tudi ta, da 
namreč lahko vlogo delegacije prevzame delavski svet TOZD-a oz. 
skupščina krajevne skupnosti oz. drug ustrezen organ upravljanja 
(zbor delovnih ljudi in občanov, delegatsko sestavljen svet KS), 
vendar le za skupščine tistih interesnih skupnosti, ki ne nastopajo 
kot četrti skupščinski zbor. 

Novosti zakona bodo za marsikatero manjšo delovno organizaci
jo pravo olajšanje zlasti iz tega vidika, če jim, je že zdaj 
zmanjkovalo delegatov, seveda pa to ne pomeni, da bo zadeva čisto 
preprosta. Poleg jasnih skupnih interesov, k i morajo biti osnova za 
odločitev za oblikovanje skupne delegacije, bodo morali vsi, k i 
bodo to želeli storiti, skleniti samoupravni sporazum in v njem 
določiti število delegatov v skupni delegaciji, sedežu delegacije, 
načinu izvolitve te delegacije ipd. 

Tudi možnost, da bo odslej funkcijo delegacije za neskupščinske 
SIS prevzel delavski svet, skupščina krajevne skupnosti oz. drug 
ustrezen organ upravljanja pomeni določeno racionalizacijo, ki pa 
bi morala iti predvsem v smeri obogatitve vsebinskega dela 
delegatskega delovanja. Tu pa se kljub trem mandatom še vedno 
pojavljajo vrzeli: vezi med delegatsko bazo in delegati je malo, pa 
še te so vse prevečkrat odvisne od aktivnosti posameznikov, zato 
bo v pripravah na volitve še kako pomembno načelo: prave ljudi na 
pravo mesto, saj bo prav od teh „pravih" ljudi odvisna učinkovitost 
delegatskega sistema. 

Ob sklicu Plenuma SZDL 
Plenum SZDL je politično posvetovalno telo Občinske konfe

rence SZDL Domžale, katerega člani na zahtevo OK SZDL, 
predsedstva OK SZDL ali na predlog članov Plenuma obravnavajo 
določena vprašanja samoupravnega socialističnega razvoja, vpra
šanja, ki se tičejo odnosov z drugimi občinami, regijami ali 
republiko SR Slovenijo, vprašanja splošne politike v okviru pravic 
in dolžosti občine ter dajejo o njih svoja mnenja in predloge. 

Za člane PLENUMA SZDL so 
lahko izvoljeni priznani družbeno
politični, kulturni in znanstveni ter 
drugi javni delavci, ki so s svojim 
revolucionarnim ah dolgoletnim 
delom na odgovornejših funkcijah v 
družbenopolitičnih ali samoupravnih 
organizacijah in skupnostih ter držav
nih organih z delom in prispevkom 
dali in dajejo svoj pomemben pri
spevek h graditvi in razvoju socialistič
nih družbenih odnosov ter k boju 
delavskega razreda za socializem in za 
krepitev socialističnih samoupravnih 
odnosov ter poglabljanje socialistične 
samoupravne demokracije. 

To sta le dva izmed členov,' ki 
urejata delo PLENUMA SZDL, kate
rega člani v naši občini so se sestali 
pred DNEVOM REPUBLIKE. Na 
predlog družbenopolitičnih organi
zacij in predsedstva OK SZDL Domža
le je bil za predsednika izvoljen tov. 
Franc Avbelj Lojko, za njegovega na
mestnika pa tov. Boris Lenček. 

Med člani plenuma je vrsta pre
kaljenih borcev, aktvistov, družbeno
političnih delavcev, ki so s svojim 
delom skozi desetletja sodelovali in 
vplivali na razvoj samoupravnega 
socialističnega sistema, to so aktivisti, 
ki so še danes pripravljeni s svojimi 
izkušnjami in veliko dobre volje pri
spevati svoj delež k razreševanju naj
aktualnejših vprašanj. To je pokazala 
tudi prva seja PLENUMA SZDL, na 
kateri so člani prisluhnili krajši infor

maciji o trenutnem položaju v naši 
občini, v razpravi pa podali vrsto 
pripomb, predlogov in pobud, k i bodo 
pomagali pri razreševanju problemov. 
Vsi člani so zlasti poudarjali svojo 
pripravljenost in voljo, prispevati k 
nadaljnjemu razvoju našega sistema in 
doseči, da bomo vsi, tako starejši kot 
mlajši, tvorci naše sedanjosti in pri
hodnosti. 

Največ pozornosti je bilo namenje
ne aktualnim dogodkov, vse pa se je 
prepletalo s spomini na nekdanje dni, 
spomini na povojno graditev porušene 
domovine, spomini na čase, v katerih 
podobno kot danes, nismo oklevali in 
smo s skupnim delom uspešno raz-
prepevali še tako velike probleme. 
Člani PLENUMA SZDL so bili enotni, 
da iz trenutnega položaja lahko 
iziđemo in da nam bi vse to pravza
prav morala biti dobra šola, kako s 
skupnimi prizadevanji, z odgovor
nostjo slehernega izmed nas lahko 
marsikaj dosežemo. Moramo pa biti 
manj nestrpni, stvari moramo uresni
čevati postopoma, z roko v roki z 
mladimi, bodočimi nosilci razvoja, kar 
včasih kar pozabljamo. 

„Izkušnje, pamet, trdnost, priprav
ljenost, so garancija, ki se je že poka
zala, saj je vse to izšlo iz revolucije,, 
ki jo mi vsi skupaj nadaljujemo!" je 
bila ena izmed misli članov PLENU
MA SZDL, obenem pa jo tudi osnova 
za nadaljnje delo PLENUMA, SZDL v 
naši občini. v . V . 



nfiše KRfljevns SHUPnosu 

/Veto/ drobcev iz aktivnosti Zveze prijateljev mladine: 

Otroci in starši — 
tesneje povezani 

V naši občini delujejo v devetih krajevnih skupnostih — od 
skupaj sedemindvajsetih — tudi društva prijateljev mladine- 0 
dejavnostih teh društev nismo kaj dosti pisali, čeprav je njihova 
aktivnost vseskozi prisotna, marsikateri občan pa morda niti še ne 
ve, za kakšna društva gre, čeprav delujejo v okviru SZDL že 
desetletja. 0 dejavnosti teh društev in o nekaterih drugih vprašanjih 
v zvezi z njimi sem se pogovarjal s predsednico občinske Zveze 
prijateljev mladine, s Štefko MLAKAR. 

Kakšen namen ima pravzaprav 
Društvo prijateljev mladine? 

Namen je, da bi se močneje pove
zali otroci in starši, toda ne samo v 
okviru družine, ampak v širšem druž
benem prostoru. V društvo se včlanju-
jejo vsi polnoletni občani, ki bi radi 
tako ali drugače pomagali otrokom 
pri delu in igri. Predvsem je aktivnost 
posvečena popoldanskemu, prostemu 
času, ko otroci ostajajo sami, ko 
nimajo kaj početi, ko se predajajo 
dolgočasju in včasih tudi stranpotem. 
Po drugi strani pa obstaja cela vrsta 
staršev, k i bi bili lahko takšni ali 
drugačni mentorji, ki bi otroke lahko 
usmerjali v aktivnosti in vseh vrst 
družabnosti. Društvo prijateljev mladi
ne ima v krajevni skupnosti tudi neke 
vrste povezovalno vlogo, saj usklajuje 
delovanje in aktivnosti drugih društev, 
vse v smislu, da bi bilo otrokom čim 
lepše tudi v današnjem odtujenem 
svetu. 

Kako so aktivna ta društva po 
krajevnih skupnostih? 

Med devetimi društvi, ki delujejo v 
naši občini, moram posebej poudariti 
delo DPM Dob in Ihan, kjer resnično 
delajo tako, kot so tudi vsebinski cilji 
teh društev. Povedati moram, da ne 
gre samo za novoletno obdarovanje 
otrok, za pustno maškarado in za 
druge podobne aktivnosti, ki so vidne 
tudi na zunaj, ampak je treba sprem
ljati delo in igro otroka od vsega 
začetka. Prav ti dve odlično sodeluje
ta tudi s pionirskima odredoma na 
šoli, pomagala pri socialno šibkih dru
žinah, ukvarjajo se z varstvom 
otrok . . . torej z vsemi poglavitnimi 
dejavnostmi. 

Kako je z mentorji? 
V naši Zvezi DPM deluje veliko 

svetov, od Sveta za letovanje do na 
primer Sveta mentorjev, povsod pa 
ugotavljamo, da še zdaleč niso zajeti 
vsi tisti, starši, ki bi se resnično radi 
ukvarjali v okviru krajevne skupnosti z 
otroki. Mentorjev je povsod še prema
lo, sicer pa se tudi še preslabo po
znamo med seboj in sploh ne vemo, 
kdo vse bi rad bil član DPM. 

Kako potekajo različne aktiv
nosti? 

V okvirnem programu Zveze 
društev prijateljev mladine Domžale 

bi negoval tradicije NOV do pionirske
ga varčevanja. Vsega se ne da na 
kratko našteti. Ljudje nas sicer bolj 
poznajo po novoletnih obdaritvah 
otrok in po drugih zunanjih aktiv
nostih. Res je, da tudi to ni tako 
preprosto izpeljati, saj je samo v naši 
občini prek pet tisoč predšolskih 
otrok. 

ima natančno določene celoletne 
aktivnosti, od bralne značke do spre
jema Kurirčkove pošte, od usta
navljanja šolskih zadrug do družbeno 
koristnega deia, od pionirskih iger do 
zgodovinskih krožkov, od krožka, ki 

Vaša društva organizirajo tudi 
aktivnosti v semestralnih in poletnih 
počitnicah, kajne? 

Da, tudi s tem smo začeli. Ocenju
jemo, da dokaj uspešno. Potreba je 
vsekakor velika. Med počitnicami 
bodo otroci tudi vnaprej lahko izvajali 
različne aktivnosti v KS Venclja 
Perka, v Ihanu, na Dobu, po novem pa 
tudi v Mengšu in sicer po en teden v 
semestralnih počitnicah in po tri 
tedne v poletnih, tako da otroci ne 
bodo prepuščeni i samim sebi in ulici.. 

In kakšne so želje vaše zveze, ki 
povezuje društva v celoto? 

Vsekakor, da bi sodelovalo več 
staršev, mentorjev, da bi društva sode
lovala tudi z drugimi društvi v krajev
nih skupnostih in seveda tudi med 
seboj, da bi zaživeli vsi Sveti v zvezi, 
da bi bilo naše delo bolje ovrednoteno 
v družbi. Moto nas, ki delamo z 
otroci, je: Če bi imeli vsi otroke radi, 
če bi jih vsi vzgajali v medsebojnem 
spoštovanju in ljubezni, če bi jim 
posvetili samo nekaj več pozornosti, 
potem bi bili tudi poznejši med
človeški odnosi drugačni. Naložba v 
otroka je naložba za celotno njegovo 
življenje vnaprej. 

Ivan Sivec 

Danes objavljamo plan krvodajalske akcije za leto 
1986, iz katerega je razviden čas odvzema in tudi število 
krvodajalcev, ki jih pošljejo na odvzem krvi delovne 
organizacije, zavodi, ustanove, družbenopolitične organi
zacije ali društva. 

Občinska organizacija RK v Domžalah prosi vse 
osnovne organizacije sindikata, organe samoupravljanja in 
aktiviste RK, da pričnejo s pravočasno propagando in 
zbiranjem krvodajalcev, da bo načrt, ki ga težko dosega
mo, izpolnjen. 

Odvzem krvi bo potekal pri Zavodu za transfuzijo krvi 
v Ljubljani po priloženem planu. Občane prosimo, da 
uporabite prevozna sredstva, ki jih bo zagotovil Zavod za 
transfuzijo krvi Ljubljana. 

Sezname prijavljenih krvodajalcev dostavite do 
26.12.1985 na Občinsko organizacijo Rdečega križa 
Domžale, tel. 721-246 in 721-350, Skupna strokovna 
služba SIS, Ljubljanska 36. 

OBRAT ZA 
KOOPERACIJO 
GOZDARSTVO 
DOMŽALE 
Priporočamo svoje storitve in 
želimo v novem letu 1986 obilo 
delovnih uspehov vsem de
lovnim ljudem, poslovnim 
partnerjem, kmetom in lastni
kom gozdov! 

Naziv OZD, ustanove 
zavoda 

Plan 
število Ura 

Zbirno mesto 

PONEDELJEK, 6.1.1986 
Lek Mengeš 
Induplati obrat Peče 
KO RK Peče 
KO RK Moravče 
Termit Moravče 
Rašica Moravče 
Mizarska delavnica Moravče 
OŠ Moravče 
00 RK Vrhpolje 
00 RK Krtina 

80 
5 

15 
20 
25 
30 

5 
10 
10 

S 

6,00 
6,30 
6,30 
7,00 
7,00 
7,00 
7,00 
7,00 
7,00 
7,15 

pred obratom 
pred obratom 
Avtobus.postaja 
Avtobus.postaja 
Avtobus.postaja 
Avtobus.postaja 
Avtobus.postaja 
cerkev Vrhpolje 
OŠ Krtina 

Kmet Franc Florjančič s sinom Rokom v svojem hlevu. 

Obisk na kmetiji: 

MLADE ROKE 
IN MLADA PRIDNOST 

Veselje je obiskati tako kmetijo in take ljudi, kot so Florjanči-
čevi v Trzinu, Jemčeva 5 a. Kljub čudni uri obiska, okoli 13. ure je 
bilo, je na dvorišču šestero rok pripravljalo drva. Stroji, kmetijski 
pridelki, vozila, ob vsem tem pa zgleden red. 

Gospodar Franc Florjančič se predstavi kar sam, fantiček petih 
let ob njem pa je njegov sin Rok. Ker je hlev ponos vsakega 
kmečkega gospodarja, smo brž v njem. 

„Red in še enkrat red", je v hlevu. Veselje je pogledati 27 glav 
živine, od katere je 8 pitancev, 14 molznic in 5 teličkov. 

Gospodar Franc, ki je 20 let delal v Mlinostroju kot strojni 
ključavničar, se je kmetijstva lotil s polno zaposlitvijo za to delo 
pred nekaj leti. 5 ha ima zemlje, na kateri želi pridelati čimveč 
hrane za svojo živino, saj mu je prireja mesa in mleka osnovna 
dejavnost. 2000—3000 litrov mleka odda kooperaciji na mesec, kar 
ni malo. Rad bi več strokovne in siceršnje pomoči pospeševalne 
službe, ki se z izjemo enega obiska za njegova prizadevanja kar ne 
zmeni. Ali je to delo pospeševalne službe ali ne? 

Kljub temu, da je glede na količino pridelanega mleka njegovo 
delo vse prej kot vredno tega, da se ga spregleda, je dobil le 
500.000 din posojila. Od tega denarja ga je dobršen del že vrnil. 
Uspeh pri delu mu je v veliko spodbudo, priden in delaven je. V 
pomoči sta mu 80-ietna mati in žena. Verjame, da bo tudi za 
njegove probleme vendarle več razumevanja tistih, ki so plačani za 
to, da pridne roke kot so Franceve, ne bodo ostale brez pomoči. 

M.B. 

OO RK Rafolče 20 9,00 Pred Martinčkom 
OO RK Prevoje 20 9,00 pred gost. Škarja 

TOREK, 7.1.1986 
Papirnica Količevo 50 6,00 pred delovno organiza. 
Melodija Mengeš 40 6,00 pred delovno organiza. 
Trak Mengeš 40 6,00 pred delovno organiza. 
Filc Mengeš 20 6,00 pred delovno organiza. 
Tamiz Mengeš 20 6,00 pred delovno organiza. 
SCT TOZD Opekarna 10 7,00 pred delovno organiza. 
Induplati Mengeš 20 7,00 pred delovno organiza. 
OO RK Trzin 5 7,00 avtobus.postaja Trzin 
OŠ Trzin 10 7,00 pred šolo 
OO RK Mengeš 20 7,00 pred Trakom Mengeš 
Semesadike Mengeš 10 7,00 pred Trakom Mengeš 
Kovinotehna Mengeš 5 7,00 pred Trakom Mengeš 
Dom upokojencev Mengeš 5 7,00 pred Trakom Mengeš 
KPC Jable 10 7,00 pred obratom 
ETA obrat Mengeš 5 9,00 pred Trakom Mengeš 
Pivovarna Union Mengeš 5 9,00 pred Trakom Mengeš 
Emona obrat Mengeš 5 9,00 pred Trakom Mengeš 
Obrtnik Mengeš 5 9,00 pred Trakom Mengeš 
Hidrometal Mengeš 25 9,00 pred Trakom Mengeš 
Zavarovalnica Triglav 5 9,00 pred Trakom Mengeš 
Center invalidne mladine 5 9,00 pred Trakom Mengeš 
Varnost Mengeš 15 9,00 pred Trakom Mengeš 
OŠ Mengeš 10 9,00 pred Trakom Mengeš 
Zora Mengeš 10 9,00 pred Trakom Mengeš 
Poklicna kov. šola Domžale 40 9,00 pred šolo .Ljubljanska 5 
OO RK Krašnja 30 8,00 avtobus.postaja Krašnja 

SREDA, 8.1.1986 
Helios Domžale 50 
Ilelios Oljarna 20 
Zdravstveni dom Domžale 20 
Avtoservis Domžale 30 
Toko Domžale - TOZD Galanterija 30 
TOKO - DSSS 40 
TOKO -TOZD Potovalni in Maloprod.40 
TERMIT - uprava Domžale 10 

6,00 pred OZD 
6,00 pred OZD Vir 
7,00 pred ZD Domžale 
7,00 pred OZD 
8,00 pred obratom Studa 
8,00 pred OZD Domžale 
8,00 pred OZD Domžale 
8,00 pred upravo 



Frančiška in Franc 
Urankar 

Na življenjski poti bolj poredko doživljamo praznike in jubileje, 
ki jim pravimo zlata poroka. Le manjšemu številu zakoncev je 
naklonjeno toliko let življenjske moči in sreče, da lahko slovesno 
proslavljajo 50 let skupnega življenja. 

Pred Časom sta tak jubilej praznovala tudi Frančiška in Franc 
Urankar s Korena. Ob tej priložnosti jima je v prostorih občinske 
skupščine spregovoril Karel Kušar, predsednik SO Domžale. Med 
drugim je ob čestitkah za visok skupni jubilej poudaril trnovo pot, 
ki sta jo skupno prehodila. 

Franč i ška se je rodila 9.10.1912 v vasi 
Koreno nad Krašnjo, na majhni kmetiji , 
kjer n i bilo nikoh bogato obložene mize. 
Tako je tekla mladost ob trdem delu in 
pomanjkanju, ob tistem, kar je v znoju 
obraza zraslo na hriboviti k m e č k i zemlji. 

A t a Franc je bi l rojen 7.9.1912 v vasi 
V r h nad Krašnjo kot nezakonski sin in je 
svojo mladost preživljal pri stricu na Pšajno-
vici. 

Novo skupno življenje sta 1. 1935 začela 
na Franckinem domu, na majhni kmetiji, k i 
ni mogla prehranjevati mladih zakoncev in 
otrok. Ker redne zaposlitve ni bi lo, je o č e 
Franc hodil občasno delat v Ljubljano in 
Naklo na Gorenjskem in tako skušal dopri-
našati k preživljanju sedmih otrok, k i so se 
rodili v skromni kmečk i hiši. Danes j ih živi 
še pet in se skupaj s trinajstimi vnuki in 
enim pravnukom radi vračajo k rojstnemu 
ognjišču. 

Del njune skrivnosti poznamo tudi mi , 
saj sta bila ujeta v vrtinec krvave vojne, k i j e 
povzroči la toliko gorja. V njunih spominih 
bo za vedno ostalo leta 1942, dan, ko so 

zagorele hiše na Korenu, ko se je njuna 
domači ja spremenila v pogorišče in ko se je 
začela pot trpljenja v nemško tabor i šče . 

Toda k o n č n o je prišla sončna pomlad, 
prišla je svoboda tudi za Urankarjevo druži
no s Korenega. Avgusta 1945 je pot peljala 
domov in po njej so šli vsi razen Ivana, k i je 
ostal v t abor i šču . Na Korenu ni bilo 
d o m a č e hiše, ne orodja, ampak le neobdela
na in zapuščena zemlja. Toda roke vajene 
dela so postavile novo domač i jo , obdelale 
zemljo in spet se je začelo umirjati tisto 
življenje, k i je bilo na silo pretrgano in 
skorajda umorjeno v vihri razdivjane vojne. 

Mama Franč i ška pa ni razdajala svoje 
ljubezni samo lastnim ot rokom, ampak je v 
22. letih kar 20-im r e j enčkom nudila toplo 
ognjišče in tisto zavetje, k i ga potrebuje 
človek v najzgodnejših letih svojega življen
ja. 

Sprejmita izraze iskrene zahvale za 
vajino neseb ično požr tvovalnost in pr i s rčne 
čes t i tke ter toplo voščilo ob lepem živ
ljenjskem jubileju. Čes t i tkam se pridružuje 
tudi uredniš tvo. 

Sranganje 
na Vrhpoljah 
za nevesto 
Oh, kako smo že bi l i nestrpni tistega 

nedavnega sobotnega večera, ko smo pri
čakovali na cesti Stegne - Vrhpolje, prihod 
ženina Ludvika in njegove izvoljenke 
Ivanke, ter pr ič Francelja in Tatjane. 

Da stare navade v sodobnem življenju ne 
bi šle v pozabo, so poskrbeli vrhpoljskii 
o b č a n i stari in mladi, k i so po daljšem času 
spet organizirali veselo „šranganje" . 

Večer pred cerkveno poroko na V r h 
poljah in ohcetjo v Moravčah, je potovalo 
sporoči lo iz Zaloga pod Trojico, za ženina 
Ludvika K O V I C A : ,.Neveste t i kar tako ne 
damo, nekaj bo za njo treba o d š t e t i . " 
Ludvik si je za svojo b o d o č o ženo izbral 
Ivanko K L O P Č I Č z Vrhpolja. 

Šrangarji so ob vstopu na Vrhpolje 
zaprli cesto in opozarjali z znakom „delo 
na cesti". Nekaj pred 18. uro je napoč i l 
čas. N a cesti se je ustavil osebni avto, iz 
katerega sta izstopili pr ič i Francelj in 
Tatjana, začelo se je pogajanje, za mlado 
nevesto. Vrhpol jčani so b i l i dobro založeni 
z vsemi vrstami pijač, in so lahko ustregli 
vsem željam nasprotne strani. Res pa niso 
preveč navijali cene, saj so hoteli le obuditi 
spomin na nekdanje stare slovenske šege. 
Za l j im je da Ivanka odhaja drugam. Tako 
so si oboji kmalu udarili v roke, in za 
nevesto sta pr ič i odštel i osem t i sočakov. 
Potem so j ih z mnogo dobrimi željami 
spustih naprej v zakonski jarem. V s i skupaj 
pa so še skupno nazdravili na srečo novo-
pečenega zakona. 

k Denar z nasmeškom 
V mengeški ekspozituri domžalske enote Ljubljanske banke je 

vsak dan izredno živahno, posebno pa ob konicah, ko dobimo 
osebne dohodke in pokojnine. Od ustanovitve naprej smo bili 
vajeni, da urejamo na mengeški banki denarne zadeve izredno 
hitro, prijazne uslužbenke so nam vsestransko pomagale v papirnati 
vojni, nasploh nas je bila večina strank ves čas zadovoljnih z 
njihovo dejavnostjo. V zadnjem času pa se kdo tu in tam razjezi, 
ko mora pokazati osebno izkaznico, ko so repi pred blagajno vse 
daljši in ko vse uslužbenke niso več tako nasmejane ob vsaki 
priložnosti kot nekdaj. O tem in še o marsičem v zvezi z njihovimi 
problemi sem se pogovarjal z vodjo mengeške ekspoziture, s Heleno 
Vuga. 

Koliko uslužbenk vas pravzaprav 
dela v mengeški enoti? 

Zdaj, odkar smo okrepljene, z menoj 
vred - sedem. T r i torej v dopoldanski 
izmeni, tri pa v popoldanski, sama pa naj bi 
urejala svoje delo, toda ker je vedno katera 
na bolniški , na dopustu, oziroma so 
nasploh izredno velike potrebe, tudi sama 
večino časa delam neposredno s strankami. 

Kakšno območje „pokrivate"? 
Precejšnje. Smo same, z eno blagajno in 

seveda z enim terminalom, k nam pa 
prihajajo stranke tako s kamniškega spod
njega konca kot iz Suhadol, Most in tudi 
Komende, pa seveda vsa mengeška krajevna 
skupnost, s Trzinom vred in tudi del proti 
Preserjam in Jaršam. Vs i nit i še sami ne 
vedo, da je v Jaršah nova enota. Kaže , da 
smo z leti navadili stranke, da poslujemo v 
redu, zato prihajajo k nam vsi prejšnji in 
vedno novi, tako da resn ično prihaja do 
precejšnje gneče pri okencih. 

Kako takšna gneča vpliva na vaše 
uslužbenke? 

Moram priznati, da smo nenehno pod 

Zlata poroka Jerce in Tomaža Ogrinovih iz Mengša 
Na skupni življenjski poti zakoncev je veliko dogodkov, katerim 

želimo posvetiti še prav posebno pozornost in to zaradi tega, ker so 
nekaj posebnega, česar ne doživijo vsi ljudje. Med take dogodke 
spada tudi zlata poroka, to je 50-letnica skupnega družinskega 
življenja, ki se je začelo s skromno, vendar iskreno besedico „da"v 
ljubezni in zavesti, da bosta skupaj delila vse trenutke sreče, 
premagovala težave in da bosta ob skupnem ognjišču dajala toplino 
otrokom. 

Mama Jerca se je rodila 11.3.1904. leta 
v Mengšu in je odraščala v družini , kjer je 
bila doma tudi slamnikarska obrt. Že v 
o t rošk ih letih se je srečevala z odhajanjem 
matere na sezonsko delo v tujino, kamor je 

hodila šivat slamnike. Oče t a je izgubila 
izredno zgodaj: ostal je v rudniku v 
Amer ik i . Tudi sama je morala hodi t i na 
sezonsko delo v tujino in pot jo je vodila 
vse tja na Tirolsko, do Prage in Budimpeš te . 

A t a T o m a ž se je rodi l 21.22.1902. leta v 
Mengšu, v družini , v kateri je bi lo kar 15 
otrok. T o m a ž je b i l kot osmi otrok v 
družini že od vsega zače tka pripravljen na 
to, da si bo moral sam poiskati svoj kos 
kruha. V tistem času je bila ena izmed 
obrt i , k i je zagotavljala socialno varnost, 
prav gotovo čevljarska obrt, k i se je je 
T o m a ž izučil pri Flajšmanu in k i jo je 
potem opravljal vse življenje - celih 44 let. 

V zakonu (poroči la sta se 20. oktobra 
1935), so se j ima rodi l i trije otroci: Stanko, 
Pavel in Alb inca , katerim sta pomagala kot 
vsi dobri starši k osamosvojitvi in k boljše
mu kruhu, kakor sta ga imela sama. Vs i se 
radi s šestimi vnuki vračajo k d o m a č e m u 
ognjišču. 

Na skupni življenjski poti sta doživljala 

mnoge stvari, k i so bile povezane s trdnim 
delom in premagovanjem, s hrepenenjem in 
pr ičakovanjem; s trpljenjem in žrtvovanjem 
in tudi i odrekanja, n i bilo malo. Vsega tega 
ne bosta nikoh do podrobnosti razkrila, 
tako kot ne bosta nikoh s pravimi besedami 
opisala vse ljubezni in sreče, vseh lepih in 
presrečnih trenutkov skupnega življenja in 
dela. 

Ob njuni zlati poroki j ima je spregovoril 
predsednik SO Domžale Karel Kušar; iz 
njegovega govora ob tej pri ložnosti smo 
povzeli tudi podatke in želje z l a toporočen-
cema. 

Tud i uredniš tvo časopisa j ima želi še 
mnogo lepih in zdravih let njune jeseni 
življenja. 

M . B . 

ČETRTEK , 9.1.1986 
Induplati Jarše so 6,00 
Mlinostroj Domžale 42 6,00 pred delovno organiza. 
Termit Ihan 15 6,00 pred delovno organiza. 
Emona - Prašičereja Ihan 30 6,00 pred delovno organiza. 
KO RK Ihan 10 6,00 pred trg. Ihan 
Samostan Mala Loka 5 6,30 pred samostanom 
Emona - obrat Pšata 15 6,30 obrat Pšata 
Komunalno podjetje Domžale 20 7,00 pred upravo Domžale 
Ljubljanska banka Domžale 10 8,00 pred občino 
Dom upokojencev Domžale 5 8,00 (t ti 
Delavska univerza Domžale 5 8,00 « t t 
SDK Domžale 3 8,00 M M 
Postaja milice Domžale 5 8,00 M 44 

ALKO - obrat Domžale 5 8,00 <( 44 

Zavod za glasb, izobraževanje 3 8,00 II 44 

PTT Domžale 5 8,00 II 44 

Biro 71 Domžale 5 8,00 II It 
SIS materialne proizvodnje 10 8,00 II 44 

Vzgojnovarstveni zavod 5 8,00 II 44 

Skupna strokovna služba SIS Domžale 10 8,00 II 44 

Metalka Domžale 3 9,00 M 44 

Občinsko sodišče Domžale 3 9,00 it 44 

Občina Domžale 20 9,00 II 44 

Kinopodjetje Domžale 3 9,00 ll 44 

Izobraževalni center IMP Domžale 10 9,00 II 44 

OO RK Domžale 30 9,00 II 44 

OŠ Šlandrove brigade Domžale 10 9,00 |4 4« 

OŠ Josip Broz Tito 10 9,00 U 44 

OŠVenclja Perka 10 9,00 ti 44 

Beton Zagorje 20 9,00 u 44 

Center za socialno delo Domžale 3 9,00 M 44 

Skupnost osnovnih šol 3 9,00 M «4 

Sodnik za prekrške 3 9,00 " 
44 

OŠ Olge Avbelj Domžale 3 9,00 II 44 

PETEK, 10.1.1986 
Helios Količevo 50 6,00 pred DO 
Papirnica Količevo 50 6,00 pred DO 
Univerzale Domžale 50 6,30 pred DO 

OO RK Homec 
OO RK Jarše-Rodica 
Biotehn. fakulteta 
Galant. usnjarska šola 
Napredek Domžale 
KO RK Zlato polje 

10 7,30 Gostilna Repanšek 
10 8,00 avtobus.postaja Rodica 
10 8,00 avtobus.postaja Rodica 
40 8,30 pred šolo 
50 9,00 pred občino 
20 9,30 vObršah 

PONEDELJEK, 13.1.1986 
Tosama Domžale 50 6,00 
Induplati Jarše 60 6,00 
Žito Vir 15 6,00 
KORKVir 24 6,00 
Slovenijales Radomlje 50 7,00 
Gozdno gospodarstvo Radomlje 5 7,00 
Induplati obrat Radomlje 15 7,00 
KO RK Radomlje 30 7,00 
OŠ Radomlje 10 7,00 
POZD Plastenka Rova 10 7,00 
KO RK Dob 10 8,00 
Osnovna šola Dob 10 8,00: 
Elektro podjetje Podrečje 10 8,00 
KO RK Dragomelj 10 9,00 
OŠ Dragomelj 2 9,00 
Ribogojnica Dragomelj 2 9,00 

pred delovno organiza. 
pred delovno organiza. 
pred delovno organiza. 
pred delovno organiza. 
pred delovno organiza. 
pred delovno organiza. 
pred delovno organiza. 
pred gost. Sporen 
pred gost. Sporen 
pred delovno organiza. 
avtobusna postaja 
avtobusna postaja 
avtobusna postaja 
avtobusna postaja 
avtobusna postaja 
avtobusna postaja 

TOREK, 14.1.1986 
Tosama Domžale 
KO RK Trojane 
Gostišče Konšek 
KO RK Blagovica 
Češnjice 
KO RK Lukovica 
OŠ Brdo 
Mojca Lukovica 
Obrtno združenje 

50 
10 
16 
30 

5 
15 
10 
30 
20 

6,00 pred delovno organiza. 
6,00 avtobusna postaja 
6,00 avtobusna postaja 
6,30 avtobus.postaja Blagov. 
6,15 
7,00 Zadruž.dom Lukovica 
7,00 Zadruž.dom Lukovica 
7,00 pred obratom 
9,00 pred združenjem 

O P O Z O R I L O ! 
Prosimo, da se držite planiranih dni in ur. 
V nasprotnem primeru pride na Zavodu za transfuzijo krvi Ljubljana do 

čakalnih dob. . _ . 
OBČINSKI ODBOR RK DOMŽALE 

velikim ps ih ičnim pri t iskom, pa tudi druga
če nimamo najboljših delovnih pogojev. 
Prostor je veliko premajhen za opravljanje 
toliko dela, pa tudi same, posebno v dopol
danski izmeni, nimamo pravih pogojev. 
Skoraj n ikoh nimamo ni t i tol iko časa, da b i 
prigriznile malico, vse drugo pa je tako in 
tako odpadlo. To se negativno pozna tudi 
pri povečani bolniški . Resno razmišl jamo, 
da b i dopoldne uvedle pol ure za malico in 
bi bila banka v tem času zaprta, saj smo 
vendarle ljudje, delavke kot vsi drugi. Slej 
ko prej se nam bo nenehen pritisk strank in 
neurejena prehrana poznala pri zdravju. 

Najhuje je verjetno ob konicah? 
Seveda je najhuje ob p lačah in pokojni

nah, toda v zadnjem času ugotavljamo, da 
pravih presledkov vmes sploh ni in da se te 
konice držijo druga druge. Odprto imamo 
od 7.00 do 18.30, torej prej kot na primer 
v Ljubljani, a še vedno komajda opravimo 
ves posel. Na izmeno opravimo tudi po 600 
minipulacij, kar je izredno veliko. 

Od tod verjetno tudi izvira, ko 
nekateri tu in tam pogodrnjajo nad 
vrstami in večjo uradnostjo usluž
benk . . . 

Trudimo se po najboljših m o č e h , da b i 
delo s strankami opravile č im hitreje, pri 
tem pa še vedno obdržale tradicionalno 
mengeško prijaznost. Vedno nam seveda to 
ne uspeva. Razumeti je treba, da je dela 
veliko veliko več , res pa je tudi, da smo 
namestili v zadnjem času tri nove delavke, 
k i ne poznajo tako podrobno l judi , zato je 
popolnoma normalno, da morajo tudi neka
teri „stari Mengšani" pokazati osebne iz
kaznice. Včasih smo pri nekaterih me 
osebno jamči le za stranko, pri večjem 
številu pa je to težje. 

Kaj svetujete svojim strankam? 
Predvsem malo potrpljenja in razume

vanja, me pa se bomo tudi še naprej 
maksimalno trudile. Prosila b i j ih tudi , da 
časovno nevezane posle urejajo takrat, ko 
ni tako m o č n i h konic. Morda b i ob tej 
pr i ložnost i spomnila vse devizne varčevalce, 
da izpolnijo obrazce, kam naj nakažemo 
dinarske obresti. T i obrazci so že dva 
meseca na bankah in b i bilo lepo, če b i j ih 
vsi izpolni l i vsaj do srede decembra. Neka
tere b i rada tudi spomnila, da tega niso 
uredili celo z lanskimi obrestmi. Če ne 
bodo ničesar sporočil i - čeprav j ih seveda 
lepo prosimo - bomo lanske obresti avto
m a t i č n o pripisali po 25. decembru leto
šnjim. 

V časopisu smo tudi brali, da je 
treba plačati tisoč dinarjev, če nekdo 
isti dan vloži devizna sredstva in jih 
takoj tudi dvigne . . . 

To drži samo v primeru, če stranka 
nanovo odpre devizno knjižico, d rugače pa 
je b i l preplah po nepotrebnem - predvsem 
zaradi n a p a č n o objavljene informacije v 
časopisih. V drugih primerih to n a m r e č ne 
velja. 

Kje vidite rešitev za izboljšanje 
razmer v mengeški poslovalnici? 

K o t sem že omenila, za delavke morda 
vpeljava malice, do lgoročno pa razširitev 
banke, tako da b i imeli dva terminala in dve 
blagajni. Morda bomo našli ustrezno rešitev 
ob zidavi Doma družbene samozašči te in 
Zavarovalnice v bližini nove Zdravstvene 
postaje v Mengšu. Vsekakor bo slej ko prej 
treba nekaj ukreniti , v skupno zadovoljstvo 
tako strank kot uslužbenk. Povedala bi rada 
tudi to, da smo vesele vsakega varčevalca, 
vsake stranke, posebno smo v lepih odnosih 
z vsemi starejšimi o b č a n i , ki nam resnično 
zaupajo in znajo tudi ceniti naš trud in 
prizadevanje, da b i r e sn ično urejale denarne 
zadeve z občan i s prijaznim nasmeškom na 
ustih. Ivan Sivec 



Dober dan, domžalski občan: 

Marija Privšek 
V znani rubriki „Dober dan, domžalski občan" bolj malo 

zasledimo ženske. In če se vprašamo zakaj, moram poudariti, da so 
temu krive tudi ženske same, kajti marsikatera nasprotuje temu, da 
bi o njej pisali, pa čeprav bi bilo še kako prav, da bi bilo o njih več 
zapisanega. No, in ena takih, ki sem jih pred kratkim obiskal je 
Marija Privšek, dolgoletna domžalska knjižničarka, ki jo v Domža
lah pozna staro in mlado, saj je že pri mladih znala vzbuditi 
ljubezen do knjige. 

Čeprav se poznava že dolgo vrsto 
let, mi prosim Marija povejte nekaj 
vaših osebnih podatkov in nekaj od
lomkov iz vaše življenjske poti. 

„Rojena sem bila 1906 in si bom 
tako že v mesecu januarju prihodnjega 
leta naložila na svoje rame svoj osmi 
življenjski križ. Tega leta sem se 
namreč rodila očetu rudarju v kna-
povskem kraju Hrastniku in mami, ki 
je bila doma na Bizeljskem. Družina je 
štela devet otrok in to 4 fante in 5 
deklet. Življenje za tako številno dru
žino ni bilo rožnato, saj je morala 
mama iz očetove plače preživljati 
toliko lačnih ust. Ko sem bila stara 14 
lst,mi je mama rekla: „Sedaj boš pa 
morala s svojimi zobmi jesti kruh", to 
je, da si bom morala sama služiti kruh. 
Rada bi postala šivilja, toda za kna-
povsko dekle za to ni bilo mesta. S 
petnajstimi leti sem odšla s trebuhom 
za kruhom v sosednjo Italijo. Najprej 
sem se zaposlila v hotelu Palače v 
Portorožu. Težko je bilo, ker nisem 
znala italijanskega jezika, k sreči sem 
pa precej dobro znala nemščino. Itali
janskega jezika sem se hitro navadila, 
stalno sem se ga učila in veliko ponav
ljala. V Portorožu sem delala le sezon
sko. Kasneje sem bila zaposlena še v 
Sorentu, Capriju in Neaplju. V Italiji, 
kjer sem se še kar dobro počutila, sem 
delala tri leta. Potem sem se vrnila v 
rodni Hrastnik in se tam vključila v 
delo pri tamkajšnji Svobodi. Veliko 
sem igrala pri dramski sekciji in sode
lovala pri pevskem zboru. Tu sem bila 
gonilna sila in številne članice so 
rekle, da če bi jaz zapustila prosvetne 
vrste, bi isto storile tudi one. Seveda 
sem zato še naprej pridno delovala, 
dokler se leta 1921 nisem poročila z 
možem, ki je bil tudi rudar. V zakonu 
se nama je rodil sin Mišo. Nekoč sem 
šla s kolegico v rudniško jamo in 
videla težko delo rudarjev. Takrat sem 
sklenila, da ne bomo nikoli huda na 
rudarje in da živa ne bom nikoli več 
šla v rudnik." 

Kako se pa spominjate vašega prve
ga srečanja s knjigo? 

„Veselje do branja sem imela vse 
od otroških let. Vedno sem rada brala 
in zopet brala, saj so bili tudi moji 
žepi vedno polni tiskovin. Ta ljube
zen do knjige meje pripeljala do tega, 
da sem se vključila v knjižničarstvo 
in to že leta 1946, ko sem prišla v 
Domžale. Tu sem se takoj vključila v 
kulturno delo in pri društvu sodelova
la predvsem v dramskem odseku. 

Čeprav nisem igrala, sem bila nabav-
ljač in akviziter, pri čemer se je v to 
delo vključila vsa družina. Pri tem 
smo nabavljali material za šivanj in 
n • bavo gledališke garderobe in to 
nalogo smo opravljali leta in leta. 
Poleg tega sem pomagala pri delu v 
knjižnici, kjer sta tedaj delali učiteljici 
sestri Gizela in Vida Ušeničnikovi, 
poleg tega pa še Kajfeževa gospa." 

Kje vse je bila domžalska knjižni
ca? 

„Knjižnica je bila najprej v nekdan
jem društvenem domu, kjer ima sedaj 
prostore Glasbena šola Domžale. Od 
tam so jo preselili v prostore frizerske 
delavnice pri Peterčku - Filipiču. 
Knjižnico sem prevzela leta 1949. Iz 
tega prostora se je knjižnica preselila v 
prostore na Ljubljanski cesti,kjer so so 
sedaj prostori prodajalne Toko Dom
žale. V teh prostorih je bila knjižnica 
le nekaj mesecev. Prostore knjižnice in 
samo selitev iste je takrat izvedla 
tovarna Toko in to v prostore na 
Kolodvorski ulici v Domžalah, kjer so 
prostori knjižnice še danes. To je bilo 
leta 1960, ko je knjižnica prišla v 
upravo Delavsko univerze Domžale. 
Ker so pa bili prostori za delovanje 
knjižnice premajhni, je knjižnica v 
letu 1962 dobila še dodatne pr store. 
Zadnja leta pa se je knjižnica še 
povečala s prostori za čitalnico." 

Kaj pa knjižni fond v domžalski 
knjižnici? 

„V letu 1946, ko sem pričela 
pomagat v domžalski knjižnici, je 

6 ta imela le malo v č ot 1000 
knjig. To število se je pa iz 1 eta v leto 
povečevalo." 

Kaj pa bralne navade? 
„Najbolj vneti bralci so bili in so 

še vedn o otroci in m 1 adina. Spomin
jam se, da je največ knjig prebral 
znani novinar, doma- čin Mitja Meršol. 
Prav z rednim in vestnim branjem si je 
v Domžalah veliko mladih ustv rilo 
osnovo za kulturno delo in kulturne 
vrednote. Odličnjakom za izposojo 
knjig ni bilo treba plačevati, za čas 
med počitnicam pa ni bilo za iz
posojene knjige tudi ni bilo treba 
plačevati prav dobrim učen cem. To 
je bila še kako velika vzpodbuda 
učencem pri učenju in boljšemu poz
navanju knjig. Moški so najraje brali 
vojne romane, ženske pa kot ženske 
ljubezenske romane. In morda še to, 

da mi je nekoč eden mladih rekel, da 
bi rad „zaljubljeno" knjigo, ker se pač 
drugače ni znal izraziti. Domžalčani 
poleg tega, da radi berejo.imajo tudi 
lepe knjižnice. Jaz imam najraje bio
grafije in jih imam kar lepo število. In 
še to. V knjižnici moraš biti vedno 
pozoren, saj se je že tudi zgodilo, daje 
iz police izginila še ne vpisana knjiga." 

Znana ste kot ljubiteljica mladih. 
Pa mi prosim opišite svoj odnos in 
pripravljenost za srečanja z mladimi. 

„Najsrečnejša sem bila, kadar sem 
imela v knjižnici veliko otrok in mla
dine. Pa tudi mladi, ki so že odrasli, se 
radi spominjajo časov, ko sem kot 
knjižničarka sodelovala z njimi. Marsi
kdo mi še sedaj reče, kako da je bilo 
takrat luštno, ko sem bila še v knjiž
nici. Tam sem bila vedno zadovoljna, 
saj je bilo delo v knjižnici zame zares 
užitek. Če bi bila še enkrat mlada, bi 
se ponovno odločila za ta poklic. 
Dokler v knjižnici ni bilo sistemizira-
nega delovnega mesta knjižničarja, 
sem dolgo vrsto let plačevala celo 
sama socialno zavarovanje." 

Pa mi še prosim povejte: kaj delate 
sedaj, ko ste upokojeni? 
Upokojena sem bila leta 1973. Še vedno rada 

hodim v knjižnico, saj brez knjig niti 
sedaj ne morem biti. Berem še vedno 
rada. To mi je ostalo še od mladih let, 
saj nam je ljubeze'n do knjig vcepila že 
mama, ki je bila zdrava kmečka ženi
ca, in je dala dosti lepih naukov. Tudi 
ona je rada brala, saj nam je prebrala 
nič koliko knjig v času, ko sem s 
sestrami delala ročno delo." 

Verjetno ste za svoje dolgoletno 
kulturno delo prejela več priznanj? 

„Res, prejela sem jih kar nekaj in 
to: Orden zaslug za narod s srebrno 

zvezdo, priznanje Zveze svobod Slove
nije, priznanje Sveta Svobod in pro
svetnih društev Domžale, priznanje 
Zveze kulturnih organizacij Domžale, 
priznanji Delavske univerze Domžale 
za knjižničarstvo." 

Mariji Privškovi, dolgoletni dom
žalski knjižničarki želimo, da bi še 
dolgo s tako voljo pletla lepe izdelke, 
da bi še naprej obiskovala varovance 
v Domu upokojencev v Domžalah, 
kjer jim je uredila tudi hišno knjižnico 
tega doma, predvsem j i pa želimo še 
dosti zdravja. Srečno, tovarišica Priv-
škova. 

Ravnikar Tone 

Tone Ravnikar: VIH. nadaljevanje 

Domžalska 
domača —• 
vulgo imena 

Stob št. 12 - vulgo Dečmanova 
kajža, kasneje Šimenkov Miha in na
zadnje Miha. 

Ta kajža je spadala k D e č m a n o v e m u 
gruntu v Stobu št. 10, kjer je sedaj vulgo 
ime pri Valentu. Vulgo ime pri Mihu je 
nastalo po Mihaelu Habjanu, Š imenkovcmu 
Mihu , k i je b i l doma v Stobu št. 14, k i je b i l 
rojen leta 1845. Ta kajža je v letu 1929 
zapisana kot Ljubljanska cesta št. 27, od 
leta 1955 dalje pa kot Ljubljanska cesta št. 
21. Zemljiško je spadala pod župnišče 

.Mengeš. Prvi stanovalci, k i j i h omenja status 
animarum župnije Mengeš iz leta 1811 so 
b i l i Jožef Gavtroža, žena Mina in otroka 
Mica in še ena Mica , ker je prva umrla. Za 
njim so v tej hiši stanovah Matija Žendar in 

žena Neža, ženin brat France in Urša. Za 
njim so tu stanovah Marko Povž iz Ihana, 
žena Mica rojena Gerdov in otroci Matevž, 
Mica in Lovrenc. Lovrenc Povž rojen leta 
1796 je b i l po ročen s Heleno Jereb rojeno 
leta 1790. T u sta živela še njuna otroka 
Franc in Jera ter Ignac Lovše in njegova 
žena Ivana rojena Čolnar in njuna otroka 
Marija rojena 1873 in Franc rojen leta 
1874. Tu so stanovali še Katarina Pavli iz 
Zgornjih Domžal in hč i Marija ter Uršula 
Vojska. 

Status animarum župnije Mengeš iz leta 
1833 navaja, da je bi l lastnik te domači je 
Janez D e č m a n , rojen leta 1813. Prvi gospo
dar, k i ga navaja zemljiška knjiga Občinske
ga sodišča Domžale je bila na podlagi 
kupne pogodbe iz leta 1870 Helena Dime iz 
Stoba. Na podlagi kupnih pogodb iz leta 
1875 in 1876 je postal lastnik Mihael 
Habjan iz Stoba št. 12, po katerem je 
nastalo tudi vulgo ime pri Mihu , k i je b i l 
rojen leta 1845. Na podlagi kupne pogodbe 
iz leta 1885 je postala lastnica tc posesti 
Marija Sovine iz Vod ic št. 5. N a podlagi 
kupne pogodbe iz leta 1890 je ponovno 
postal lastnik te domači je Mihael Habjan iz 
Stoba št. 12. Za njim je na podlagi izročilne 
pogodbe iz leta 1919 postal lastnik Valen
tin Habjan, sin Mihaela Habjana iz Stoba št. 
12. Leta 1957 je postala lastnica na podlagi 
prisojilne listine žena pokojnega Valentina 
Habjana, Katarina Habjan, rojena Kecelj. 

Mihael Habjan, po katerem je nastalo 
novo vulgo ime Šimenkov Miha in nazadnje 
le Miha je b i l rojen leta 1845, žena Anton i 
ja Cajhen pa leta 1847. Sin Valentin rojen 
1877 se je leta 1919 poroč i l s Katarino 
Kecelj iz Trzina št. 64 rojeno leta 1899. V 
zakonu so se j ima rodil i otroci Cecilija 
rojena 1920, k i se je leta 1941 poroč i la s 
Francem Pirnatom, hč i Rozalija rojena 
1922 se je leta 1947 poroč i la s Petrom 
Žankar jem, sin Feliks rojen 1923 je padel 
leta 1944, sin Stanislav rojen 1925 se je leta 
1955 poroči l s F ranč i ško Pirnat, hč i 
Valentina rojena 1927 se je leta 1955 
poroč i la s Francem Dornikom, sin Alojz 
rojen 1928 pa se je leta 1958 poroč i l z 
Vero Novak. 

Po 2. svetovni vojni je tu še več let 
stanoval še Alojzi j Habjan rojen leta 1928, 
žena Veronika rojena leta 1937, ki sta se 
poroči la leta 1958 in njuni otroci Veronika 
rojena 1960, Bernarda rojena 1964 in 
Simona rojena 1970, k i so si zgradili hišo v 
Domžalah na Rojski cesti, kjer sedaj pre
bivajo. 

Sedanji lastniki te nekdanje Dečmanove 
domači je , kasneje Mihove domači je so pa 
sedaj Darinka Žankar žena Dominika 
Grmeka, njen m o ž Dominik in Rozalija 
Žankar rojena Habjan. Tu pa stanujejo tudi 
hčerke Dominika Grmeka in njegove žene 
Darinke. 

I 

Tradicionalno letno srečanje starejših občanov v ? lengšu: 

Vrednote, ki se morajo 
prenesti na mlajši rod 

Že več kot desetkrat je bilo v i engšu pred novoletnimi prazniki 
— navadno okoli Dneva republike — srečanje vseh starejših 
krajanov. Vabljeni so vsi tisti, ki so že dopolnili sedemdeset let, 
oziroma več. Tudi letošnje srečanje v avli osnovne šole P'atija 
Blejca - r atevža je bilo dobro in lepo pripravljeno. Kot vsako leto 
so srečanje pripravile naslednje krajevne organizacije: Rdeči križ, 
Društvo upokojencev, Vojaški vojni invalidi, ZZB NOV I lengeš in 
Loka ter K K SZDL in KS F :engeš. 

Srečanje pred Dnevom republike ima dva dela. V prvem sta 
letos spregovorila Mara Lužar, predsednica mengeškega Rdečega 
križa, ki je vse prisotne — bilo jih je čez sto — toplo pozdravila, 
zaželela vsem dobro počutje, predvsem pa lepo obujanje spominov, 
z željo, da bi tudi skupaj kakšno zapeli, še iz tistih časov, ko so ti 
Mengšani hodih pod okna in ko je bilo nasploh precej več 
romantike med ljudmi. Predsednik skupščine krajevne skupnosti 
Janez Dimec pa je poudaril, da so vsi starejši krajani tisti studenec, 
h kateremu bi se morali mlajši bolj zatekati. Nasploh bi se morale 
vrednote, ki so jih starejši krajani pridobili tako v mladih letih kot 
med vojno in tudi v povojni graditvi bolj prenašati na mlajši rod. 

V drugem delu je s prelepo slovensko pesmijo nastopil Stob-
ljanski oktet, ter harmonikarja Pepca Blejc in njen učenec, ki so 
vsak po svoje poskrbeli za prijetno vzdušje. V očeh vseh starejših 
krajanov je bilo videti dvoje: veseli so bili pozornosti, ki jim jo 
izkazujejo krajevne organizacije vsako leto, hkrati pa tudi veliko 
željo, da se v tako prijetnem vzdušju, ob zakuski in domačem 
razpoloženju, vidijo prav vsi spet prihodnje leto. Veseli pa so bili 
tudi gostoljubja šole, saj je v avli primeren prostor za takšno 
skupno srečanje, pa tudi kuhinja je bila izvrstna. Vsi so z 
zadovoljstvom še enkrat potrdili odlično sodelovanje šole in 
krajevne skupnosti. 

I. Sivec 

Srečanje starejših občanov v Mengšu. Ni manjkalo dobre volje. Foto: 
Toni Miiller. 

SLOVESNOST V ŠVICI 
Kakor vsako leto so tudi letos vsa 4 društva, ki združujejo Slovence, 

zaposlene na začasnem delu v Švici, ob DNEVU REPUBLIKE pripravila 
prireditev, katere so se udeležile tudi delegacije OK SZDL Domžale, 
Ljubljana — Center ter delegacija OS ZSS Ljubljana Center. V delovnem 
razgovoru so bile izmenjane nekatere izkušnje dosedanjega skupnega dela, 
največ skrbi pa je bilo namenjene nadaljnjemu sodelovanju, v okviru 
katerega posebno mesto zavzema prav sodelovanje OŠ Šlandrove brigade 
ter slovenske dopolnilne šole s tega območja. Omenimo naj, da je na 
prireditvi uspešno nastopil ansambel Tineta Stareta. 

Pojasnilo: 

Dostava, dostava 
Na naš poziv, da se nam oglasijo občani, ki ne prejemajo našega 

časopisa ali pa ga prejemajo z veliko zakasnitvijo, lahko povemo, 
da se nam je oglasilo kakih 100 občanov, ki časopisa ne prejemajo, 
ga dobivajo le občasno ali pa z zelo veliko zamudo. 

Ob tem smo kot opravičilo PTT Domžale dolžni dati tudi 
pojasnilo o tem, zakaj nekatere številke Občinskega poročevalca 
nosijo ob dostavi bolj ali manj zastarel datum. 

Ob dogovoru s tiskarno nam posredujejo predviden datum izida 
in ta tadum je natisnjen v „glavi" časopisa. Dejanski izid se 
največkrat zakasni za dan, dva — nekajkrat tudi za več in tako ga 
že v uredništvu ob izidu dobimo z datumom izpred nekaj dni. To je 
opravičilo pošti za zamujen datum v glavi. 

Seveda pa je tone odvezuje, da vse izvode vsem gospodinjstvom 
tudi dostavi. Vnovič prosimo občane, da nam vse težave v zvezi z 
dostavo sporočijo na uredništvo tel. 721-686 ali na OK SZDL tel 
721-359, kajti le tako bomo lahko z argumenti in točnimi podatki 
skupno z vodstvom PTT Domžale zagotovili vsakemu občanu 
njegov izvod. 

Uredništvo 

S:::::::*: 



Misli učencev o samostoj
nem učenju, kosilu in celo
dnevni šoli 

K samostojnemu učenju pride 
tov. Magda. Beremo in p i šemo. Pri 
samostojnemu učenju je lepo, ker 
delamo veliko r eč i in se tudi pogo
varjamo. N i mi pa všeč, ker ne 
telovadimo in ne r i šemo. 

l . a 

V šoli dobimo zelo dobro kosilo. 
Pred kosilom si moramo umit i roke. 
Kosimo v skupinah. Skupine tekmu
jejo v lepem vedenju. Po kosilu se 
igramo, r išemo in delamo razne iz
delke. 

l .b 

Celodnevna šola staršem zmanj
šuje skrb za nas, otroke, nam pa 
o m o g o č a učenje med prijatelji, 
skupne igre, tekmovanja in zado
voljstvo med vrstniki. 

Prijetno je, ker ne nosimo do
mov torb! 

Boris, Borut, Katarina, 
Simona, Spela - 3.a 

V celodnevni šoli nam je všeč to, 
da nam čez teden n i treba delati 
d o m a č i h nalog in da imamo med 
kosilom veliko prostega časa, k i ga 
lahko izkorist imo po svoji želji. 

V šoli smo 4. razredi do 15.05, 
zato smo včasih utrujeni in se teže 
vkl jučimo v izvenšolske dejavnosti. 

Saša, Andreja, Jana, 
Borut, Tjaša. 

Strnjene izkušnje: 

10 let celodnevne šole... 
Pred 10-timi leti smo na šoli Šlandrove brigade preoblikovali 

oddelke podaljšanega bivanja v novo obliko vzgoje in izobraževanja 
— v celodnevno osnovno šolo- Začeli smo s tremi oddelki, 92 
učenci in petimi učitelji. Nadaljevali smo z delom in danes imamo 
12 oddelkov, 327 učencev in 23 pedagoških delavcev. 

Šola je prevzemala vedno večje naloge 
in odgovornost ter tako razširjala svojo 
dejavnost. Potrebno je bilo poskrbeti za 
pravilno prehrano in to zajtrk, malico in 
kosilo. N a široko sp se odprla vrata knjižni
ce, saj so knjige in učbenik i velika p o m o č 
pri izobraževanju. Iskali smo zunanje sode
lavce, k i b i svoje znanje prenašali na mlade. 
Našli smo j ih nekaj, vendar več kot 1 leto 

Prednovoletno srečanje starejših borcev NOV v Mengšu: 

Borci niso 
na stranskem tiru... 

Ob Dnevu republike je bilo v mengeški šoli tudi srečanje borcev 
NOV, ki so starejši od sedemdeset let. Od 63 toliko starih članov -
drugače šteje krajevna organizacija ZB 190 članov - je bilo 
prisotnih 39, nekaj pa so jih pozneje obiskali tudi na domu. 
Sprejema najstarejših borcev se je udeležil tudi predsednik občin
ske komisije za zadeve borcev in invalidov Anton Kos, v imenu KS 
in DPO je prisotne pozdravil predsednik skupščine KS Mengeš 
Janez Dimec, srečanje pa so popestrili tudi člani šolskega kulturne
ga društva in igralec Šentjakobskega gledališča iz Ljubljane Milan 
Marinič. Javno je bila izrečena za gostoljubje tudi zahvala 
ravnateljici Antoniji Perčič, osrednji govor pa je imel predsednik 
mengeške krajevne organizacije Zveze borcev Marko Hribar. 

Najprej se je dotaknil pomena prazno
vanja Dneva repubhke, najzanimivejši del 
pa je posvetil z a č e t k o m oboroženega boja 
proti okupatorju v Mengšu in njegovi okol i 
ci . 

Prihodnje leto bomo n a m r e č praznovali 
že 40-letnico vstaje proti tujim zavojeval
cem, zato b i se bilo dobro ustaviti ob 
nekaterih pomembnejš ih dogodkih, k i so 
odloč i lno vplivali na razvoj vstaje ina dom
žalskem in kamniškem o b m o č j u . Že 18. 
maja 1941 so se izvajale po Mengšu prve 
večje aretacije, 2. julija so bile izseljene 

prve druž ine , 8. julija - ko v Mengšu tudi 
praznujemo krajevni praznik - so bile 
izvedene napisne akcije z gesli proti okupa
torju. Mengeška skupina je pozvala na 
zborno mesto na Podovnico vse napredne 
in svobodoljubne d o m a č i n e že 27. julija, od 
30 prisotnih pa j ih je dvanajst o đ g i 0 v 

sabotažno akcijo proti Nemcem. Prvega 
avgusta je b i l ustreljen prvi talec Alo jz 
Glavič iz Mengša, 2. avgusta je b i l izveden 
oborožen napad na Nemce v kamnolomu, 
17. avgusta je b i l formiran in zaprisežen na 
Rašici Kamniški bataljon. 

Ves čas štiriletnega boja proti okupator
ju so Mengšani aktivno sodelovali, v parti
zanskih enotah ali kot terenci na svojem 
o b m o č j u , veliko tega pa je še nezabeležene-
ga in nenapovedanega. Prav zato je predsed
nik mengeške organizacije Z B pripravil tudi 
spisek starejših borcev, k i j ih bo treba med 
letom obiskati in j ih kot zaslužbe borce in 
o b č a n e predstaviti v „Obč in skem po roče 
valcu". 

O vsem tem bo v prihodnjem letu torej 
še precej napisanega, zato ob koncu tega 
zapisa samo ugotovimo, da je srečanje 
starejših borcev lepo uspelo, glavno misel 
pa je izrekel Marko Hribar, ko je dejal, da 
borci še zdaleč niso na stranskem tiru, da 
morajo še vedno aktivno sodelovati tudi pri 
volitvah in v drugih krajevnih in obč insk ih 
aktivnostih. Predvsem je okrogla obletnica 
ena izmed najlepših pri ložnost i , da se po
zitivne vrednote vojne prenesejo tudi na 
mlajše, k i se lahko ob tako številnih žrtvah 
največ nauči jo tudi za današnje življenje. 

V s i navzoči so bih s srečanjem zadovolj
ni , prav tako tudi s pos t režbo , vse bolne pa 
so ob praznikih posebej obiskali. Srečanje 
je bilo organizirano na predlog predsedstva 
občinskega združenja borcev N O V D o m 
žale, sredstva zanj pa je dodelila komisija za 
zadeve borcev in invalidov pri Skupščini 
obč ine Domžale . i V a n Sivec 

ni ostal n ihče . Delo pri interesnih dejav
nostih smo pokazali na proslavah in razsta
vah na šoli, v vrtcu, v domu upokojencev in 
na obč insk ih proslavah. 

Vsebina, metode in obhke dela pri 
pouku so se spremenile in prilagodile celo
dnevnemu bivanju otrok v šoli. Vzgoja je 
dobila velik poudarek in se tesno povezala z 
učenjem. Nedeljivost vzgoje in izobraževan
ja pa je velika odgovornost za vse delavce 
na šoli. 

Učn i uspeh, za katerega starši tol iko 
sprašujejo, - za vzgojo žal bolj malo - se je 
v celodnevni šoli izboljšal. Negativnih učen
cev je vedno manj. 

Prostori v 10-tih letih se niso spremenili, 
vendar za prosti čas , telesno vzgojo in 
rekreacijski odmor porabimo vse proste 
ko t i čke - knjižnica, avla, hodnike in telo
vadnico. 327 otrok pa b i rabilo več gibalne 
ga prostora, posebno pozimi . 

To pa so že problemi, s katerimi b i se 
morali spopasti v naslednjih letih. 

Ce smo celodnevno šolo sprejeli za 
svojo, če je pozitivna za večino otrok in 
staršev, je potrebno to obliko razširiti za 
vse učence v obč in i Domžale za d o l o č e n o 
starost. Nujno pa je pridobiti več prostora 
in poskrbeti za več sredstev za njen materi
alni obstoj. 

Marika Haller 

MNENJA STARŠEV 
Zaradi zaposlenosti dopoldne in po

poldne mi celodnevno šola veliko pomeni, 
saj je skrb za d o m a č e naloge in učenje 
manjša. Takoj v zače tku šolanja je dana 
možnos t za razvoj njegovih interesov pri 
raznih interesnih dejavnostih. S celodnevno 
šolo se izognemo prepirom pri d o m a č i h 
nalogah „ k d o ima prav? " Dobro je pre
skrbljeno za pravilno prehrano otroka, k i je 
predpogoj za pravilni telesni in duševni 

-razvoj. 

Skrbi me pa, ali bo otrok dovolj samo
stojen za delo v 5. razredu, ko ni več 
celodnevne šole. 

Mihaela Pertot 

Kaj mi 
pomeni 
celodnevna 
šola? 

Celodnevna šola mi pomeni 
veliko. Zjutraj pripelješ ali pošlješ v 
šolo otroka ob t akšnem času, k i t i 
najbolj ustreza. Lahko pride k 
pouku, k i se začne ob 8. uri ah pa 
prej v jutranje varstvo, kjer dobi še 
topli zajtrk. Po dveh urah pouka 
ima malico in opoldne še kosilo. 

Glede prehrane otroka si torej 
povsem brez skrbi. Ker se pouk v 
celodnevni osnovni šob k o n č a ob 
14.15 ur i , je to zopet čas , ko 
normalno k o n č a m o delo tudi starši 
in tako pridemo vsi skupaj domov. 

To pomeni, da staršem na delovnem 
mestu ni treba skrbeti ali bo otrok 
prišel varno domov in da doma ne 
bo delal neumnosti. Mis l im, da so 
otroci razredne stopnje osnovne šole 
še tako majhni in razigrani, prav 
tako pa zelo zvedani in b i prosti čas , 
v odsotnosti staršev lahko izkoristih 
za razne aktivnosti, Jci nam niso prav 
nič po godu. V celodnevni osnovni 
šoli pa imajo urnik tako pripravljen, 
da učenju sledi rekreacijski odmor, 
k i ga porabijo za razne družabne 
igre, pa spet ure učenja in samostoj
nega učenja , kjer naredijo d o m a č e 
naloge, se nauči jo pesmic in ponav
ljajo pridobljeno u č n o snov. 

Zato se nam s taršem, k i smo v 
tem tempu življenja že tako pre
obremenjeni, zopet prihranjene skrbi 
o d o m a č i h nalogah in učenju naših . ' 
šolarjev. Zato smo se po preselitvi v I 
Trzin pri nas doma odloči l i , di, 
hodijo otroci v celodnevno osnovne . , 
šolo Šlandrove brigade kljub teran < 
da stanujemo v šolskem okolišu | 
Trzin in bi morah naši otroci obi" j 
kovati OŠ Edvard Kardelj. To naš'- j 
prošnjo in želio ie odobri l tudi sve» , 
osnovne šole Šlandrove brigade. j 

Ferjanovi 

Na podlagi 4. člena Pravilnika o pogojih in merilih za pridobitev 
posojil iz združenih sredstev vzajemnosti v občini Domžale (Ur. 
vestnik občine Domžale št. 3/83) ter Sprememb in dopolnitev 
Pravilnika o pogojih in merilih za pridobitev posojil iz združenih 
sredstev vzajemnosti, sprejetih na seji Skupščine Samoupravne 
stanovanjske skupnosti občine Domžale z dne 14.5.1985, Odbor za 
planiranje, razvoj družbeno ekonomskih odnosov in investicije pri 
Samoupravni stanovanjski skupnosti občine Domžale razpisuje 

13. delni javni natečaj 
za pridobitev posojil za stanovanjsko gradnjo iz združenih 

sredstev vzajemnosti 
I . P R A V I C A 

Pravico po tem natečaju imajo: 
1. Temeljne organizacije združenega dela 

in Delovne skupnosti, k i začasno niso 
sposobne oblikovati dovolj sredstev v 
skladu skupne porabe za planiran obseg 
stanovanjske gradnje, k i vrednostno n i večji 
od 5 % celotne mase B O D v tem obdobju in 
k i združujejo sredstva vzajemnosti v dogo
vorjenem roku in obsegu, k i j im pristojni 
organ Samoupravne stanovanjske skupnosti 
začasno , deloma ah v celoti odloži plači lo 
obračunanega prispevka za vzajemnost v 
skladu s pogoji in merili , k i so do ločen i v 
Samoupravnem sporazumu o temeljih plana 
Samoupravne stanovanjske skupnosti. 

2. Delavci, k i združujejo delo v temelj
nih organizacijah združenega dela in delov
nih skupnostih iz prejšnje t o č k e , k i zago
tavljajo lastno udeležbo z namenskim var
čevanjem za stanovanjsko graditev najmanj 
24 mesecev pred na teča jem oziroma so že 
dobili stanovanjsko posojilo na podlagi 
namenskega varčevanja za isto stanovanjsko 
enoto za katero prosijo posojilo. 

3. be lovn i ljudje, k i samostojno oprav
ljajo dejavnost z osebnim delom, s sredstvi 
v lasti o b č a n o v , pri njih zaposleni delavci 
ter delovni ljudje, k i samostojno opravljajo 
kot poklic umetn i ško ah drugo dejavnost, 

k i združujejo sredstva vzajemnosti najmanj 
eno leto pred na teča jem in zagotavljajo 
lastno udeležbo z namenskim varčevanjem 
najmanj 24 mesecev pred na teča jem, oziro
ma so že dobi l i stanovanjsko posojilo na 
podlagi namenskega varčevanja za isto sta
novanjsko enoto, za katero prosijo posojilo. 

II. VIŠINA IN V R S T A 
P O S E B N I POGOJI 

POSOJIL T E R 

Skupni razpisani znesek za posojila je 
30,000.000.- d in . 

R a z p i s a n i z n e s e k za posojila 
30,000.000.- din je namenjen Z A N A K U P 
S T A N O V A N J V E T A Ž N I B L O K O V N I 
G R A D N J I in sicer za tiste kupce stanovanj, 
k i imajo sklenjene kupoprodajne pogodbe, 
iz katerih je razviden R O K D O G R A D I T V E 
S T A N O V A N J S K E G A O B J E K T A D O 
V K L J U Č N O 31.12.1985. 

Temeljne organizacije združenega dela in 
delovne skupnosti lahko dobijo posojilo po 
tem razpisu, če poleg pogoja iz t o č k e 1 I. 
poglavja tega natečaja izpolnjujejo še na
slednje pogoje: 

- da predložijo plan, v katerem je plan 
dohodka, f inančni plan in plan financiranja 
stanovanjske gradnje; " 

- da predložijo potrebe po stanovanji!. 

in program reševanja stanovanjske proble
matike svojih delavcev; 

- da sprejmejo na ustrezen nač in obvez
nosti vsakoletnega zagotavljanja lastne ude
ležbe, vračila anuitet in izpolnjujejo obvez
nosti iz že odobrenih posojil iz združenih 
sredstev vzajemnosti; 

- da bodo delavcem dodeljevale stan
dardna stanovanja, 

- da kupujejo stanovanje v okviru pro
grama stanovanjske gradnje Samoupravne 
stanovanjske skupnosti obč ine Domžale , 
oziroma tistih stanovanjskih skupnosti, kjer 
imajo sedež njihove delovne enote; 

- da j i m posojilo po tem natečaju 
skupaj z drugimi sredstvi o m o g o č a zaklju
čevanje f inančne konstrukcije za graditev, 
nakup ah prenovo načr tovanega števila 
stanovanjskih enot; 

- da predložijo sanacijski nač r t , če po
slujejo z izgubo; 

- da predložijo netto O D na zaposlene
ga v preteklem letu; 

- da predložijo sodno overjeno pogodbo 
o nakupu stanovanjske enote. 

Višina posojila, k i ga lahko dobi organi
zacija ter odplač i lna doba se i z računa ta po 
13. č lenu Pravilnika. Obrestna mera je 5 %. 

Delavci lahko dobijo posojilo za nakup 
stanovanja v e tažni b lokovni gradnji, če 
poleg pogojev iz t o č k e 2 in 3 I. poglavja 
tega natečaja izpolnjujejo še naslednje 
pogoje: 

- da predložijo soglasje svoje delovnes 
organizacije, k i združuje sredstva pri Samo
upravni stanovanjski skupnosti o b č i n e 
Domžale ; 

- da nimajo stanovanja ali imajo ne
ustrezno oziroma neprimerno stanovanje in 
da sami ali njihovi družinski člani niso 
lastniki vseljivega primernega stanovanja, 
vseljive stanovanjske hiše, poč i tn i ške hiše 
ali prostorov, k i j ih uporabljajo za po
čitnice ali oddih; 

- da imajo ustrezno rešeno stanovanjsko 
vprašanje in da bodo z nakupom lastnega 
stanovanja sprostili d r u ž b e n o stanovanje; 

- da bodo kupnino prodane lastne ne
standardne stanovanjske enote porabili za 
nakup stanovanjske enote, za katero prosijo 
posojilo; 

- da pri nakupu stanovanja z lastnimi 
sredstvi in vsemi posojili zaključujejo 
f inančno konstrukcijo 

da zadnjih 5 let niso dobi l i posojila za 
nakup stanovanja v e tažni lastnini; 

- da so sposobni vračat i posojilo. 
Posojilo, k i ga dobi delavec za nakup 

stanovanja, znaša največ 5 0 % od maksi
malne vsote vseh posojil, upoštevaje dejan
sko stanovanjsko površino iz kupne po
godbe in stanovanjski standard iz 6. č lena 
sprememb in dopolnitev Pravilnika. 

Osnova za izračun višine posojila je 
zadnja znana cena po dokumentaciji oziro
ma cena, k i jo do loč i stanovanjska skup
nost v skladu z 19. č l enom Družbenega 
dogovora. 

Višina posojila, k i ga dobi delavec se 
iz računa po 8. č l enu sprememb in dopol
nitev Pravilnika in je odvisna od razmerja 
med višino poprečnega mesečnega dohodka 
na člana prosilčeve - družine za zadnje 3 

mesece v primerjavi s p o p r e č n i m osebnim 
dohodkom na zaposlenega v SR Sloveniji v 
letu pred odobritvijo posojila in višino 
posojila, do katerega je delavec upravičen 
ali ga je že dobi l pri banki na osnovi 
namenskega varčevanja. 

Za namensko privarčevana sredstva se 
štejejo sredstva, k i j i h je delavec privarčeval 
v banki po pogodbi o namenskem varčevan
ju za isto stanovanje oziroma stanovanjsko 
hišo^za katero prosi posojilo. 

Pri i z računu višine posojila iz teh sred
stev se znesek posojila, pridobljenega na 
osnovi namenskega varčevanja za isto sta
novanjsko enoto valorizira po lestvici iz 9. 
č lena sprememb in dopolnitev Pravilnika. 

Doba vračanja posojila za nakup stano
vanja oziroma stanovanjske hiše se iz računa 
po 24. č lenu Pravilnika. Obrestna mera je 
5%. 

Delavci predložijo k vlogi za posojilo 
naslednjo dokumentacijo: 

- prošnja za posojilo (obrazec); 
- soglasje delovne organizacije (obra

zec); 
- potrdilo o p o p r e č n e m mesečnem do

hodku za zadnje 3 mesece s skupnim 
zneskom administrativnih prepovedi za 
člane d ruž ine , k i pridobivajo dohodek (ob
razec); 

- potrdilo o številu družinskih č lanov; 
- potrdilo o premoženjskem stanju; 
- kopijo pogodbe o namenskem varče

vanju; 
- kopijo posojilne pogodbe za posojilo 

pridobljeno na osnovi namenskega varče
vanja (posojila, pridobljena na osnovi od
prodaje konvertibilne valute se ne upošteva
jo) ; 

- izjavo o že pridobljenih posojilih za 
nakup istega stanovanj; 

- dokazilo o zagotovljenih lastnih sred
stvih; 

- kopijo pogodbe o nakupu stanovanja 
(sodno overjeno). 

Prednost pri pridobitvi posojila za nakup 
stanovanja ima delavec, k i 

- j e sam ah njegova družina v t e ž k e m 
zdravstvenem stanju, 

- ima slabše stanovanjske razmere, 
- j e nosilec stanovanjske pravice na 

d ružbenem stanovanju in ga bo po pre
selitvi v lastno stanovanje prepustil organi
zaciji, k i mu ga je dodel i la , ' 

- kupuje stanovanje, vseljivo v krajšem 
roku, 

- na zadnjem - 12. javnem nateča ju n 
prosil za posojilo. 

III. R O K I N K R A J 

Vloge za posojila je potrebno dostaviti 
do vkl jučno 4.1.1986 na naslov: 
Delovna skupnost SIS materialne picz-
vodnje obč ine Domža le , Ljubljanska 34, 
Domžale , 
kjer dobite tudi vsa podrobnejša pojasnila v 
zvezi z na teča jn imi pogoji in obrazce, k i so 
potrebni za ude ležbo na na teča ju . 

Vloge, prispele na naslov po zgornjem 
roku in nepopolne vloge se ne bodo o bruv-
navale. 

Odbor za planiranje bo po zakl jučku 
natečaja obvestil udeležence 6 izidu nate
čaja. Rezultat natečaja bo objavljen v 
Obč inskem poročevalcu obč ine Domžale . 
Domžale , dne 20.12.1985 

Samoupravna stanovanja skupnost 
obč ine Domžale 

Odbor za planiranje, razvoj d r u ž b e n o 
ekonomskih odnosov in investicije 
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KULTURA IH HUITUROE PRIREDITVE 

Srečanje ob „monodrami" 

Pantomimik Andres Valdes 
Po šolah naše občine nastopa svetovno znani mojster in profesor 

pantomime, ki živi in dela v Ljubljani. Na mengeški šoli je nastopil 
v petek, 6. decembra. Njegov nastop je predstavila njegova 
najboljša učenka Jana Kovač, ki se tudi ukvarja s pantomimo. 
Povedala je nekaj o zgodovini pantomime. Mojster je predstavil 
razliko med pantomimo in mimom. Gre za razliko v načinu 
izvajanja. Pri pantomimi je pretirana govorica izraza in kretenj, v 
mimu pa gre za večjo zadržanost, manj kretenj in več doživetja, 
več čustva. 

Občudovali smo njegovo mojstrsko obvladovanje pantomimske 
tehnike in visoko raven njegovega umetniškega izraza. Otrokom je 
vzbudil veliko mero domišljije, ki je sledila vleki vrvi, hoji na 
mestu, bolečinam v raznih delih telesa, pričaral nam je zaljub
ljenca, dvigoval težak predmet, zaigral lovca, očeta in ribiča. Potem 
smo ga prosili, naj improvizira čarovnika, učitelja, Tarzana in 
boksarja. 

Vaše ime in priimek ter celotna vaša 
pojava razodevajo, da niste naše gore list. 
Kje ste se rodili? 

»Rodi l sem se v Havani na K u b i . Oče je 
b i l Kubanec, mati pa Španka, Anda-
luzi jka ." 

Kdaj in zakaj ste prišli v Slovenijo? 
»Prišel sem natanko 25. aprila 1964. 

K o t turist sem se za tri dni ustavil v 
Ljubljani, ko sem potoval na Češko in 
potem sem bi l namenjen v Rusijo, kjer naj 
b i nastopal. V Ljubljani so m i ponudil i , da 
lahko nastopam po televiziji, prosili so me, 
če bi imel tečaj pantomime na baletni šoli, 
na igralski akademiji i td . Tako sem se 
zamudil v Ljubljani pet let in tako nisem 
mogel ne naprej ne nazaj. Tako sem čis to 
s lučajno ostal v Ljubljani ." 

Kako pa ste se „spopadli" s slovenskim 
jezikom? 

„K sreči je moja govorica gib, k i je 
mednaroden. K o sem prišel v Ljubljano, 

Neki razstavi na rob: 

nisem znal niti besedice v slovenščini. 
Slovenščina je zelo težak jezik, težji kot 
kitajščina. 
, Kubanski ambasador v Albani j i , k i j e b i l 

tudi na Kitajskem, m i je razlagal do ločene 
zakonitosti v kitajskem jeziku, k i so se mi 
zdele enostavnejše kot v s lovenščini ." 

Ali ste obiskovali kakšen tečaj? 
„ N e , sam se se uči l : med ljudmi in tudi 

prijatelji so me uč i l i . " 

Kaj ste študirali? Kakšne šole so po
trebne za pantomimika? 

„V osnovno šolo sem hodil v Havani, 
potem so me izjemoma petnajstletnega 
sprejeli na igralsko akademijo, pa sem 
postal plesalec in igralec. Nato sem se začel 
ukvarjati s pantomimo. Zanjo ni predpisana 
do ločena šola, vendar pantomimik mora 
poleg igralskega talenta obvladati do ločene 
telesne discipline; lahko je akrobat, ple
salec, baletnik, i t d . " 

i 

Nenavadni rezultati 
nenavadnih iskanj 

Pred dnevi so v preddverju največje domžalske dvorane zaprli 
razstavo, ki so jo pod skupnim naslovom ISKANJA pripravili člani 
društva Peter Loboda v dneh od 18.11 do 25.11.1985. Glede na 
naravo skupnega dela in skupnih iskanj v nove izrazne smeti, so 
skupno delo poimenovali skupinski projekt, ki je izredno odmeven 
v občinskem kulturnem prostoru. Za kaj pravzaprav gre? 

Ob dolgoletnih utečenih smereh, načinih in tehnikah likovnega 
izražanja, so člani društva že dalj časa čutili potrebo, da se vsaj za 
kratek čas pri članih društva opusti dotedanja utečena in morda 
celo monotona konvencionalna slikarska dejavnost ter se začne s 
sodobnejšimi iskanji, razmišljanji, poskusi estetizirajoče likovne 
izraznosti. Gotovo je, da je iskanje in nezadovoljstvo nam 
doseženim — na vseh področjih družbenega življenja tistih vzgib, ki 

• pelje naprej, omogoča odpiranje novih področij, doseganje novih 
spoznanj in izkustev. Tudi na likovnem. In kaj je razmišljujočemu 
človeku bližje, kot podati se na neraziskano, kaj je bolj osrečujoče 
kot dokopati se do lastnih novih, morda še nikomur danih 
spoznanj, možnosti, poti izraza; v besedi, glasbi, sliki • • • 

Mnogo jih je menda, ki spričo šokantnih rezultatov teh iskanj 
izražajo gnev, jezo, odklonilni odnos do vsega, kar je bilo doseženo. 
Vimenu česa? Morda njihovega uležanega prepričanja, da je lepo le 
likovno vznemirljivo in sprejemljivo le tisto, za kar mislijo oni? 
Čemu odklanjati poskuse, ISKANJA, možne poti naprej? Čemu 
ne dovoliti, da se razpro krila domišljije tistih, ki jo v današnjem 
urbaniziranem svetu še imajo. V čigavem imenu trditi, da vse to ni 
nič? Mar ni zgodovina dovolj zgovorna o tem, tako ko nam je na 
piedestal narodnih estetskih vrednot postavila tudi take dosežke, ki 
so bili v času nastanka odklanjani... 

Kdaj ste prvič nastopili v javnosti? 
„Prvič sem nastopil kot plesalec v cirku

su, ko še nisem b i l star štiri leta. Od takrat 
vedno nastopam." 

Kdaj ste imeli prvi samostojni nastop? 
„Pri enajstih letih. Nastopil sem kot 

plesalec pred publiko samih bogatašev. Vso 
osnovno šolo sem pravzaprav vzporedno 
nastopal kot amaterski igralec in komik z 
nenehno željo po gledališču. Vedno sem 
dobival prve nagrade. Na K u b i sem nastopal 
leto dni vsak dan v priljubljeni televizijski 
oddaji. 

Po končan i akademiji sem odpotoval v 
Mehiko, kjer sem nastopal kot plesalec in 
igralec v gledališču, po televiziji in v f i lmih . 
Tam sem se začel ukvarjati tudi s panto
mimo . " 

Igrali ste tudi v Ameriki. Kaj vas je 
zaneslo tja? 

„Ameriška televizija m i je ponudila po
godbo za dva filma. Zato sem 1958. leta 
odpotoval tja." 

Kdaj ste se vrnili v Evropo? 
„Cez dve leti. V Parzu sem se posvetil 

pantomimi in mimu in se šolal pr i naj
večjem umetniku pantomime: Etiennu 
Decrouxu. Tam sem ostal pet let in v tem 
času veliko gostoval po Evropi . Nastopal 

' sem tudi v Berlinu na mednarodnem festi
valu pantomime 1962. leta. " 

Kje vse pa ste sodelovali in nastopali pri 
nas? 

..Sodeloval sem tudi v nekaterih jugo
slovanskih f i lmih: v Luci j i , Peti zasedi, K o 
pride lev, Tambo, to je bila n e m š k o - j u g o -
slovanska koprodukcija; v f i lmu o pantomi
mi za f i lmski festival i td . Imel sem tudi več 

samostojnih nastopov po televiziji v I-JUD-
ljani, Zagrebu in Beogradu. Nastopal sem v 
Slovenskem narodnem gledališču, v Mladin
skem gledališču, v lutkovnem gledališču in 
v kranjskem ter gor iškem gledališču. Devet 
let sem tudi predaval pantomimo na 
A G R F T v Ljubljani. Sedaj imam pri Z K O 
tečaje za pantomimo, kjer vzgajam svoje 
naslednike. Trenutno imam osemnjast 
š tudentov . Tudi Jana K o v a č , k i je danes z 
menoj, je moja š tuden tka in to najboljša." 

Ali še kaj nastopate v tujini? 
„Nas topa l sem v Italiji, Bolgariji, i td . 

Lansko leto in letos sva skupaj z Jano 
nastopala v Pragi na festivalu pantomime in 
v MUnchnu pri otrocih naših izseljencev ter 
v Celovcu na slovenskih šo lah ." 

Ali se doma pripravljate za nastope? 
„Včas ih . Vednar to ni najbolje, ker si 

vmes skuham kavo, prižgem kakšno cigare
to, zagledam prah na omari in ga z a č n e m 
brisati. Potem ne naredim dosti. Bolje je, da 
grem vadit v kakšno dvorano." 

Koliko časa se pripravljate za nastope? 
„Odvisno je od tožke . Lahko eno uro ah 

več . Včasih nosim idejo tri mesece v glavi, 
pa n o č e ven." 

Kje jemljete snov za svoje delo? 
„Gradivo je življenje. N o n stop se prav

zaprav pripravljam, tudi ko hodim po 
ulicah, opazujem l j u d i . . . če komu veter 
odnese klobuk, teče za njim in jaz opazu
jem njegove kretnje in že je tu kakšna 
ideja." 

Ali se še s čim ukvarjate? 
„Za hobi rezljam maske iz lesa. Tudi te 

so pravzaprav povezane z mojim ustvar
janjem." 

Boste za vedno ostali pri nas? 
„Za vedno. Tu so mi všeč ljudje in 

pokrajine. Rad sem v Slovenij i ." 

Za nas je to velik kompliment. Veseli 
smo, da so prav nam dostojni sadovi dolgo
letnega truda in da ste v naša slovenska tla 
presadili korenine tako visokega in izjemne
ga umetniškega izraza. 

Marija Cvetek 

Z novim 
letom 
več 
novosti 
v knjižnici! O B Č I N S K A M A T I Č N A K N J I Ž N I C A 

I N Č I T A L N I C A 

Zagotovo bo za bralce najprijetnejša novica CELO
DNEVNA ODPRTOST KNJIŽNICE. Tako si bodo knjige 
lahko izposojali v ponedeljek, torek, sredo in četrtek od 
7. do 19. ure ter v petek od 7. do 13. ure. 

Tako bo knjižnica za bralce odprta kar 15 ur teden
sko več, kot do sedaj. 

Spremenila se bo tudi odprtost podružnice V 
MENGŠU. Ta bo odslej obiskovalcem ODPRTA DVA
KRAT TEDENSKO: v sredo od 14.30 do 18. ure in 
četrtek od 16. do 19. ure. 

Vsako novo leto prinese tudi spremembe ČLANARI
NE. Ta bo odslej: 

za družinsko izkaznico — 300 din 
za individualne izposojevalce — 200 din 
za upokojence, študente, dijake, mladino do 18. leta in 

nezaposlene pa — 150 din. 

Novost je tudi MOŽNOST REZERVACIJE. Bralec 
lahko naroči, katero knjigo želi, knjižnica pa ga obvesti 
po pošti, ko je knjiga na voljo. Bralec jo mora prevzeti v 
10 dneh od oddaje pošte. Usluga stane 100 din in bo 
koristna zlasti tistim, ki iščejo študijsko literaturo. 

CICIBANI IN STARŠI POZOR! 

Od novega leta dalje so cicibanove pravljične urice 
VSAK TOREK OB 17. URI v prostorih čitalnice. Že zdaj 

pa vas lahko obvestimo, da za čas zimskih počitnic 
pripravljamo obsežen program: na voljo bodo spet 
računalniki, ure pravljic, poslušanje kaset, risanje. Dogo
varjamo se tudi z „Mačkom M ur i jem"za koncert. A več 
o tem prihodnjič... 

ZOC 

Tone 
Ravnikar 
na 
Studencu 

V četrtek, 28. novembra 1985 ob 19. uri je bil v Kulturnem domu na 
Studencu lep praznik. KUD Miran Jarc Škocjan je pripravilo otvoritev 
razstave umetnika Toneta Ravnikarja z bogatim kulturnim sporedom. 

V kulturnem programu ob otvoritvi razstave je sodeloval Dekliški zbor 
šolskega kulturnega društva Osnovne šole Josip Broz Tito Domžale z 
ubranim petjem slovenskih narodnih pesmi pod vodstvom tov. Pichler-
jeve; ter dramski umetnik Dare Ulaga s prepričljivimi monologi iz domače 
in svetovne literature. 

0 umetniku in njegovem delu je spregovoril predsednik ZTKO 
Domžale, tov. Pišek. 

Vsestranski kulturni delavec in umetnik. Tone Ravnikar je na 
Studencu predstavil slike, ki imajo na Slovenskem poseben pomen. 
Slikarja zanima tisti del arhitekture, ki vedno bolj izginja iz našega 
prostora. Propadajoče domačije in poslopja, stare ulice in soseske so v 
Ravnikarjevih grafikah dobile novo vizijo. Na njegovih slikah le-te 
kljubujejo nefunkcionalnosti, ki jim jo je prisodil sodobni čas in človek. 
Njegovi natančni posnetki realnosti so izziv novim dosežkom arhitekture, 
ki včasih preostro posega v zavest naše predstave o lepoti. Slikar rešuje 
bisere naše arhitekture, ki jih moderni čas brez posebnih razmišljanj ruši. 

Ravni karjeve slike so kot zagnano delo škocjanskih prostovoljcev: 
polne neke romantike, ki jo dan in noč vsi nosimo v sebi, a jo v 
skromnosti komaj upamo pokazati svetu. 0 stari arhitekturi mislimo, da 
je nefunkcionalna, zastarela in grda podrtija tistega, kar smo prerasli v 
svojem hlastanju po najmodernejšem. O obliki kulturnih prireditev, ki jih 
goji KUD Miran Jarc Škocjan pa imamo zmotno predstavo izgubljene 
vaške idile, ki je ne znamo živeti več. Številni obiskovalci ki so se na 
predpraznični večer zbrali v prostorih Kulturnega doma, so odšli od tu 
obogateni s prijetnim spoznanjem, da se lepota umetnosti najde tudi v 
majhnih izbah, samo nekdo ti mora odpreti vrata. Prav to pa Škocjanskim 
amaterjem uspe vedno, ker imajo toliko izvirnih misli in energije za 
presenečenja. 

A. G. 



Klopčičeva enodejanka Mati v uprizoritvi KUP France Kotar Trzin: 

Dramsko-lirski prispevek 
Mladi kulturni delavci KUD Franc Kotar Trzin so pred dnevi v 

sklopu praznovanja dneva pripravili zanimivo dramsko uprizoritev. 
Za to priložnost so izbrali enodejanko Mileta Klopčiča - „Mati", 
ki se fabulativno navezuje na usodo slovenskega naroda; mater in 
sinov, ki so odhajali v narodnoosvobodilno borbo. 

V trzinsko postavitev dramskega 
prvenca Mileta Klopčiča pa je režiser
ka Majda Ipavec domiselno vnesla širši 

izbor partizanske lirike Karla Destov-
nika - Kajuha ter Mateja Bora. Njuna 
partizanska lirika se je enkratno zlila s 

Prizor iz enodejanke M . Klopčiča »Mati« v izvedbi K U D Franc Kotar — Trzin. 

//s 
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Rad imam junake, pogumneže. Najbrž zato, ker sam nikoli 

nisem bil. Zaje, pač! Če pa so pogumni umetniki, slikarji, se pravi 
likovni ustvarjalci, se moja navdušenost še poveča. 

Nenadno, z jasnega, je likovno društvo Petra Lobode organizira
lo v Domžalah razstavo svobodnega snovanja, svobodne umetnosti, 
s svobodnimi idejami, s svobodnimi materiali. Razstava je bila 
rožnate barve s poudarkom na materialu, ki je bil tudi toaletni 
papir „Paloma". 

Razstava mi je bila všeč-. Meni osebno, zaradi poguma organiza
torjev, njihovih idej, materialov in sploh. Videli smo nekaj novega 
in uživali zaradi tistih, ki jim svoboda v pravem pomenu besede še 
nekaj pomeni. 

Žal si je razstavo ogledalo malo ljudi. Reklame ni bilo skoraj 
nobene, pa še tista je bila v svobodnem stilu. 

Neka gospa takozvanega uglednega porekla je naletela name, ko 
je vsa bleda zapuščala razstavni prostor. 

„Vi, vi, tovariš, kako da dopuščate to, kar se tu dogaja? Kaj 
takega! Sramota!" 

„Kaj pa sem napravil hudega? Kaj pa je gospa? " 
„Slučajno sem šla mimo, pa sem pokukala notri, ker se pri vas 

vedno kaj godi. Pa vidim to! Kaj je to? Razstava toaletnega 
papirja, raztrganega na koščke? Nekoč sem sama poučevala risanje 
in vem, kaj je lepa slika!" 

Bila je učiteljica tedaj, ko so v šolah pozdravljali še s „Hvaljen 
Jezus!" 

„To je sodobna, svobodna umetnost. Iskanja, kot je zapisano v 
katalogu. To smo mislili včasih, da mora biti Kamniško sedlo med 
Brano in Planjavo, pa da kozolec mora imeti tri ali pet „štantov" in 
nos točno sedeti na sredi obraza. Svoboden umetnik pa lahko 
naslika Kamniško sedlo sredi Ljubljanskega barja ali pa nogometne
ga igrišča. In nos, poglejte Picassa. Nos „namala" tam, kjer imamo 
normalni ljudje ušesa. Naredi tudi dva nosova, če se mu zahoče, pa 
je svetovno znan in drag kot žefran. Če pa naši umetniki 
uporabljajo toaletni papir za svoje slike, pač dokazujejo, da je 
lahko večnamenski. Kadar bo Sladkogorska delala vijoličast papir, 
bo razstava pač vijoličasta, kot je zdaj rožnata. Tako je, draga 
gospa!" 

Prav smilila se mi je, tako je bila prizadeta. 
„Pa še Ravnikarjev Tonček je šel mednje, ko je bil vedno tako 

pošten človek," je tarnala. 
„Nič ni šel, med njimi je že dolgo, od samega začetka. Vlažne 

oči pa ima zaradi prehlada" . . . 
Vem, da sem gospe zagrenil življenje. Skrušena je počasi odšla in 

se na koncu še enkrat obrnila. Gledala me je kot človek gleda 
sovražnika ali pa neprištevnega. In prepričan sem, da bi končal v 
psihiatrični bolnišnici v Polju, če bi imela ženska vpliv in moč. 

Če pa bodo naši likovni umetniki svobodnjaško razstavo le kje 
ponovili, vsem toplo priporočam, da si jo ogledajo. Tista slika, ki se 
gleda in prodaja na metre, naj nas ne moti. Teče od stropa do tal in 
še naprej po tleh, lahko po celi sobi, tako da jo je treba prestopati. 
Nerodno. Je pa moderno in v duhu svobode, popolne svobode, 
gledano s slikarskimi očmi. 

Vraga, če so povsod novosti in napredek, zakaj bi ravno naši 
umetniki, domžalski slikarji, stali ob strani. Svoboda je pa le 
svoboda, zakaj bi jo ne uživali, ko smo jo težko dobili... 

Andrej Zaje 
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fabulativnimi potezami drame, saj je 
partizanskih motivov odhoda k parti
zanom, materinskih in domoljubnih 
čustev v nujnih pesmih na pretek. 

Tako je na eni strani potekala na 
odru dramska predstava, ki so jo 
razpoloženjsko v izbranih trenutkih 
krepili recitatorski vložki skupine 
mladih Trzincev. 

Ob izredno dobri domislici poveza
ve dramskega teksta na eni in lirike na 
drugi strani, je nekoliko motila eksta-
tičnost trenutkov, ko je bilo dramsko 
dogajanje prekinjeno in začeti reci-
tacijski vložki. Vendar se drugače ni 
dalo. 

Posebej ob režiserkinem delu velja 
omeniti uspešno dramsko zasedbo z 
ADO LOVSETOVO v nosilni vlogi ter 
skupino recitatorjev (Peter Atanasov, 
Breda Habjan, Tanja Močnik, Draga 
Pozman, Stane Vehovec), ki so se 
odlikovali z izbrano, za partizansko 
liriko pravšnje doživeto odrsko govori
co. 

Vsekakor velja omenjeni večer lep 
dramski dosežek, ki na nekonvencio-
nalen način vnaša nove možnosti in 
novosti v pripravo praznovanja držav
nih praznikov in obletnic. Veljalo bi 
posnemati novo obliko možnosti in
terpretacij in doživljanja dramskih 
tekstov, ki govore o NOB, tako kot so 
to storili Trzinci. 

M.Brojan 

Trio bratov 
Omahna 

Trio bratov Omahna. Gre za tri prijetne 
fante z Brezij pri Kr t i n i . Najstarejši Janko 
bo kmalu dopolni l 18 let in je zaposlen pri 
SCT Ljubljana. 17-letni Marko obiskuje v 
Ljubljani srednjo av tomehan ično šolo. Naj-
maljši, 12-letni Toni pa hodi v šesti razred 
OŠ Martin Koželj Dob. Prosila sem ga, naj 
mi pove nekaj več o njihovem delu. Med 
drugim mi je povedal, da se poleg petja vsi 
trije aktivno ukvarjajo s smučarsk imi skoki, 
saj so dosegh že lepe uspehe. To pa 
dokazujejo medalje, pohvale in priznanja, 
k i j ih n i malo. Marko in Janko se poleg 
smučarskih skokov tudi t eo re t i čno izpopol
njujeta na smučarskem področ ju , kar po
trjujejo uspešno d o k o n č a n i sodniški izpit i 
smučarske disciphne. 

Najprej mi povej, kdo poleg tebe igra in 
poje? 

„Pojemo Marko, 'Janko in jaz, spremlja
ta pa nas Ione Habjanič s Prevoj in o č e 
Janez. Tone nas pri nastopih vzpodbuja, 
obenem pa nas in obč ins tvo razvedri z 
razl ičnimi šalami, k i mu j ih ob pr i ložnost ih 
ne manjka. Oče je bolj modrega, značaja, 
kar nam daje resnost in vztrajnost pri 
nadaljnjem delu ." 

V kakšni zasedbi nastopate? 

„Janko poje prvi bas, Marko drugi 
tenor i n i jaz prvi tenor, Tone igra d ia ton ič -
no harmoniko in o č e ki taro." 

Koliko časa pojete skupaj? 

„Pojemo že zelo dolgo, skratka kar 
pomnim." 

„Ali imate že od vsega začetka instru
mentalno spremljavo? 

„ N e . Spremljavo imamo štiri leta." 
Kakšne pesmi pojete ? 

„Pojemo predvsem narodno-zabavne, 
črnske duhovne, dalmatinske in mehikan-
ske pesmi." 

Kaj pa vaši vzorniki? 

„Naš vzornik je vsak dober pevec, glas
benik ali glasbena skupina? " 

Kako „zasledujete" današnje glasbene 
tokove? 

„Preko kaset, p lošč , televizije in radij
skih programov. Radi pos lušamo vse, kar je 
lepo." 

Nastopate ob raznih priložnostih. Kak
šen je odziv publike? 

„Povsod smo lepo sprejeti in nagrajeni s 
topl im aplavzom." 

Kako je z vašo glasbeno opremo? 

„ I m a m o d ia ton ično harmoniko, bas k i 
taro in ki taro." 

In kaj načrtujete za prihodnost? Boste 
ostali skupaj in vztrajali? 

„Čas bo prinesel svoje." 
Vsekakor veliko sreče! 

Tanja Zaje 

Nenavaden je bil ambient predstavitve nove poezije Tomaža Bole
la. . . Železna jama... 

Moja usoda je cvet... 
„Moja usoda je cvet: vrtnico 

sem na srce si pr ipel ," je pisalo na 
vabilu, s katerim sta Društvo za 
raziskovanje jam Simon R o b i č 
Domžale in Zveza kulturnih orga
nizacij obč ine D o m ž a l e ' vabila na 

literarno srečanje s pesmimi 
T O M A Ž A BO L E T A . 

Dvorana Železne jame na 
Gorjuši je bila kar premajhna za 
precejšnje število gledalcev oz. po
slušalcev, k i so se v malce nenavad
nem prostoru želeli srečati z novimi 
pesmimi Tomaža Boleta, k i je leta 
1983 izdal pesniško zbirko ŽIV
L J E N J E G R E S V O J O POT. Pred
sednik društva Stane Stražar je po 
kratki predstavitvi dela jamarjev in 
same zgodovine odkrivanja Železne 
jame izrazil željo, da to ne bo ostala 
edina prireditev v Železni jami in vsi 

prisotni smo soglašali z njim, da je 
to enkraten ambient za raz l ične 
„man j še" kulturne prireditve. 

Padajoče kapljice so se zlile z 
glasbo, k i je delo L A D A J A K Š E , 
zlile so se z verzi, v katerih se 
odražajo pesnikova doživetja in 
njegova skrb, da je zadnji čas , da 
zase ukrademo del časa oz. ga skuša
mo ustaviti za svoja osebna doži
vetja, in katere je bral dramski 
umetnik A L E Š V A L I Č . Za vse pri
sotne se je čas resn ično ustavil in v 
razmišljanju o vrsti t isočlet i j , v kate
rih je jama nastajala, in le vrsti 
desetletij, v katerih imamo možnos t , 
da tudi sami ustvarjamo zgodovino, 
smo odhajali, v nas pa je še odmeval 
konec pesmi z zače tka : „ 0 , da b i 
stebla s trni n ikoh ne vze l ! " 

»Nocoj bo pa en lep večer . . .« in bil je! Na fotografiji ansambel bratov Stopar.. 

»Nocoj bo pa en lep večer« 
KUD Franc Bukovec z Vira je v soboto 23.11. in v nedeljo 

24.11. v sodelovanju z radiom Ljubljana, v Delavskem domu na 
Viru priredilo glasbeno oddajo „Nocoj bo pa en lep večer". 

To je bila prva tovrstna oddaja, zato je prav, da o tem napišemo 
nekaj več. 

Pobudniki smo bi l i mladi člani društva, 
pri organizaciji pa so nam pomagah starejši. 

Bilo je zelo prijetno, saj smo nastopajo
či poskrbeli za pester in zabaven večer , k i 
je ob polni dvorani trajal dobro uro in pol . 
Povezovalec je b i l Milan Krapež z radia 
Ljubljana. 

Posebno pozornost je pritegnil in raz-
živel obč ins tvo ansambel bratov Stopar iz 
Loke , k i ga vodi Franc Kompare. Uroš 
Vrenjak iz Preserij nam je zapel in zaigral 
na kitaro. Tovarišica Vera Kuster je pripra
vila spored harmonikarskemu kvintetu iz 
Doba, k i je nastopil s Plavim encianom in z 
v e n č k o m narodnih. Klavdija Kren in Mojca 
Pohlin iz Radomelj sta v duetu ob spremlja
vi Grega Krena zapeli Dežne kaplje in 
Dravski most. Z dvema Avsenikovima 
skladbama sta navdušila obč ins tvo Iris Zaje 
s harmoniko in Primož Kov ic s kitaro. 
Greta Grošelj iz Doba je zaigrala na flavto, 
Vrt inčenje in Škrjanček. Tomaž , Damjan in 

Marko pa so v triu s klarineti zaigrali 
venček narodnih. K o smo sestavljali spored, 
nam je prišlo na misel, da b i povabili tudi 
starejšega glasbenika Staneta Kreča iz D o m 
žal, k i je zaigral nekaj veselih viž na 
d i a ton i čno harmoniko. Tudi moje citre so 
raznežile obč ins tvo . Zaigrala sem Dekle je 
zajemalo z vedrom vodo in Tretji dve 
Šifrerjevi ter skladbo v lastni priredbi. 
Posebej je navdušil obč ins tvo trio bratov 
Omahna iz Krt ine. Spremljala sta j ih o č e 
Janez s kitaro in Tone Habjanič z dia
t o n i č n o harmoniko. 

B i l je res „en lep v e č e r " in kot so dejali 
mnogi, je naslov oddaje ustrezal. Nekdo je 
še celo rekel: „Če b i b i l vsak večer tak, b i 
pa vsak večer pr iše l ." 

K o je bilo v soboto snemanje že pri 
kraju, smo b i l i vsi veseli in smo se predah 
glasbi ansambla bratov Stopar in se tudi 
zavrteli. 

T A N J A Z A J C 

Bratje Omahna iz Krtine. 



Predsednik Karel Kušar si ogleduje nove proizvodne zmogljivosti v lukovški Mojci. 

Nova proizvodna hala 
Planike Mojca Lukovica 

Dan pred praznikom Dneva republike so v Lukovici ob 
prisotnosti mnogih predstavnikov Skupščine občine Domžale, 
družbenopolitičnih organizacij in različnih Planikinih služb in 
TOZD — odprli novo proizvodno halo. Kot je uvodoma poudaril 
Franc Capuder, dolgoletni direktor tovarne v Lukovici, gre za 
izjemno veliko pridobitev za ves Črni graben, saj nova proizvodna 
hala prinaša možnosti skoraj za še enkrat več delovnih mest, kot pa 
jih je tačas zaposlenih v Mojci. 

Teh prvih časov Mojce Lukovica se 
Franc Capuder seveda spominja v go
voru ob tej priložnosti takole: 

„Leta 1956 je iz privatne delavnice 
nastala čevljarska delavnica pod 
okriljem tedanje Kmetijske Zadruge 
Lukovica 1.1.1958 se je iz zadružne 
delavnice razvila samostojna čevljar
ska delavnica Lukovica, ki je nato 
delovala vse do leta 1968. Izdelovali 
smo vse vrste obutve, najprej po meri, 
kasneje pa smo pričeli izdelovati 
manjše serije za trgovine. Vendar smo 
istočasno še vedno popravljali vse 
vrste čevljev. Zaposlenih smo imeli 3 
do 6 kvalificiranih delavcev. 

Na napredek pri takem načinu 
proizvodnje nismo mogli računati, 
zato smo pričeli razmišljati o razširitvi 
in preusmeritvi proizvodnje. Že v 
marcu 1968 smo izdelali elaborat za 
adaptacijo prostorov in proizvodnjo 
otroške obutve. Od tod tudi ime 
MOJCA. 

Elaborat smo predložili občinski 
Skupščini Domžale s prošnjo za 30 
starih milijonov, k i smo jih rabili za 
adaptacijo starih prostorov ter nabavo 
strojev. Po več sestankih in dokazo
vanju, da bo investicija ekonomsko 
utemeljena in koristna predvsem zara
di zaposlovanja v Črnem grabnu, ter 
zaradi zajezitve odseljevanja iz tega 
področja, predvsem iz hribovskih pre
delov, smo 15.7.1968 dobili zaproše
na sredstva in pričeli z adaptacijo te' 
nakupom strojev. Že 2.11.1968 smo 
se preselili v adaptirane 150 m2 velike 
prostore k Smerkolju v Lukovico. V 
začetu leta 1969 pa smo ustanovili 
Čevljarsko podjetje MOJCA Luko
vica". 

To so bili začetki, v nadaljevanju 
uspešnega dela pa mejnik vsekakor 
pomeni združitev s Planiko, do katere 
je prišlo po uspešnem referendumu 
1.1.1976. Tako je od tedaj v Lukovici 
Industrijski kombinat Planika, Kranj 
TOZD Tovarna obutve Mojca Lukovi
ca. 

Razvoj se seveda tudi s tem datu
mom ni ustavil, po 10 letih so postali 
prostori znova pretesni. Z novo proiz
vodno halo, prizidkom k dosedanjim 
prostorom, so pridobili novih 1000 
m2 in tako zagotovili možnost zapo
sliti se še 150 delavcem. Danes za
posluje Mojca 200 delavcev, če pa bo 
vse teklo po načrtih, jih bo do konca 
leta 1987 še 350 do 400. 

Na svečanosti je spregovoril tudi 
generalni direktor Planike Anton 
GROS. Poudaril je posebno ugoden 
položaj tovarne, ki ima delo zagotov

ljeno že najmanj za leto naprej, vendar 
je ob tem posebej podčrtal, da še take 
tehnične možnosti, sodobna tehno
logija in vse ostalo še ne zagotavljajo 
uspeha, če ne vzpostavljamo ob večjih 
zmogljivostih kvalitativno boljšega 
produktivnejšega odnosa Vseh delav
cev, k i so v proizvodnjo vključeni. Ob 
tem je nujna ena orientacija: večji 
prostori zagotovo zahtevajo večje pri
zadevanje, trud; to je za uspešno delo 
veliki imperativ. 

Z izbranimi besedami je ta velik 
dan lukovških čevljarjev, ki za Planiko 
izdelujejo zgornje dele obutve, po
zdravil tudi predsednik Skupščine 
občine Domžale Karel Kušar. Pod
črtal je prispevek Mojce Lukovice k 
zaposlovalnim težnjam v občini, pod
črtal je, da gre v konkretnem primeru 
za več ustvarjalnega dohodka, boljši 
osebni standard in večji družbeni 
dinar. Pohvalil je delavce tovarne v 
Lukovici, ki so sami za to, kar je 
nastalo izločili trideset milijonov 
dinarjev. Ob tem je poudaril tudi velik 
osebni delež direktorja Franca 
Capudra, katerega delež k temu, kar je 
nastalo, je izredno velik. 

V sklepnem delu smo prisosterrali 
krajšemu koncertu moškega pevskega 
zbora K U D Janko Kersnik pod vod
stvom Peregrina Capudra, recitala, ki 
so ga pripravile delavke tovarne, pa 
tudi domiselnem razvedilnem vložku. 

M . Brojan 

mi mladi 1 
Delo mladine v KS Rova 
in Preserje 

V naši občini je veliko mladinskih organizacij, še več pa je 
mladincev, ki so vključeni vanje. Večini je neznano, kako te 
organizacije delujejo, kakšne uspehe dosegajo ter kakšne težave jim 
preprečujejo pot do uspešnega delovanja. Zato vam predstavljam 
ZSMS Rova in Preserje. 

Predsednica ZSMS Rova je Alenka Grčar, ki to funkcijo uspešno 
opravlja že leto in pol. Obiskuje srednjo komercialno šolo in je 
aktivna na raznih področjih. V ZSMS Rova je vključenih devet
deset mladincev, od tega jih je aktivnih le dvajset. 

Pozimi so organizirali smučarska tekmo
vanja, h katerim so privabili 67 udeležen
cev. Pripravili so tudi kolesarski izlet v 
Kamniško Bistrico, gasilska mladinska 
sekcija pa je konec avgusta izpeljala tekmo
vanje v krosu. Tudi na kulturo niso 
pozabili, saj so pripravili proslave ob 8. 
februarju in dnevu žena. Ob prazniku K S , 
k i je 4. julija, so recitirali in pripravili 
pohod po partizanskih poteh v okoliških 
krajih. Zelo dobro je sodelovanje z osnov
nošolci in novimi priseljenci, s katerimi 
uspešno opravljajo očiščevalne akcije. 
Marsikdo bi si misli l : „Saj tem gre vse kot 
po maslu," vendar ni tako. Problem je 
nastal pri prostorih, k i j i h uporabljajo. T i so 
namreč v stari šoli, k i jo Obč inska izobraže
valna skupnost namerava odvzeti. Problem 
skušajo rešiti tako, da b i se v dva prostora 
nekdo vselil, tretji bi ostal mladini. Tam 
imajo sestanke in igrajo namizni tenis. 
Njihovo predsedstvo šteje deset č lanov, 
sestavljene pa so tudi komisije za kulturo, 
M D A in šport . Mentorja nimajo, saj tudi v 
organizaciji ni skoraj nikogar, k i b i bi l 
starejši od dvajset let. Tudi svojega glasila 
ne izdajajo, plakate za obveščanje pa piše 
Alenka sama. Pri financah tudi nimajo 

težav, saj denar zaslužijo sami, dobijo ga od 
članar ine, nekaj j i m prispeva S Z D L , K S pa 
j im je -financirala izdelavo žiga. Z ostalimi 
DPO in društvi v K S uspešno sodelujejo, saj 
vabijo Alenko na sestanke K S in S Z D L , 
hodi pa tudi na koordinacijo predsednikov 
iz krajevne skupnosti, k i je na O K ZSMS v 
Domžalah . T u d i s krajani se razumejo, 
vendar se nad mladino najbolj razburjajo 
tisti, k i bi morah svoje otroke poslati na 
mladinski š?stanke. Imajo pa še goro na
čr tov , zamisli in upam, da bodo uspeli. 

Pravo nasprotje živahnega delovanja 
rovskih mladincev je preserska mladinska 
organizacija, k i se je komaj začela prebuja
t i . Predsednica je Melita Avbelj , k i j i je v 
dveh mesecih delovanja uspelo sestaviti le 
predsedstvo in komisije za kulturo, ob
veščanje, prosti čas , M D A , šport in idejno 
pol i t i čno delo. Program pa še sestavljajo. 
Od pribl ižno stotih mladincev je aktivnih le 
kakih deset ali petnajst. V nač r tu imajo 
turnir v odbojki za pokal Preserij, kulturni 
večer s predavanji in diapozitivi o A f r i k i , 
delovne akcije ter ples ob Novem letu. Za 
organiziranje predavanj imajo premalo 
denarja, pa tudi prostor, k i ga imajo pri 
Kriškarju je za novoletni ples premajhen. V 

Regijski posvet ZSMS na Bledu 
V petek in soboto, 8. in 9. novembra 1985 smo se mladinci OK 

ZSMS Domžale udeležili delovnega srečanja mladincev ljubljanske 
regije na Bledu. Program srečanja je bil zelo natrpan. Veliko časa 
ismo mladi posvetili problemom v usmerjenem izobraževan ju,vel i ko > 
pa smo govorili o kongresnih materialih, ki jih je pripravila RK 
ZSMS. 

Po našem mnenju b i moralo b i t i gradivo 
napisano tako, da bi ga razumeli tako 
delavci v združenem delu, mladi v krajevnih 
skupnostih, ne smemo pa pozabiti da so 
mladinci tudi že osnovnošolci , katerim stro
kovnost izražanja še n i povsem poznana in 
izoblikovana. Kljub temu, da so teze precej 
okvirno zastavljene, v njih še vedno ne 
najdemo usmeritev mladinske organizacije, 
kakor tudi ne „ o b r a č u n a " našega pretekle
ga dela. Pogovarjali smo se tudi o organizi
ranosti in delovanju ter o rezultatih našega 
dela, pa naj bo to OO ZSMS v K S , 
Združenem delu, šoli, naj bo to O K ah M S 
ZSMS. 

Dosti besed je bilo spregovorjenih o 
vlogi mladega človeka - delavca, kajti 
njegovi problemi se pojavljajo že takoj ob 
prvi zaposlitvi, pripravništvu, redni zapo

slitvi. Potem so tu še stanovanjski (problemi 
mladih družin , d ružbenoekonomsk i položaj 
le teh . . . 

Kaj pa mladi v KS? Kljub temu da v 
domžalski obč in i nimamo veliko proble
mov z vključevanjem mladih v krajevno 
samoupravo, pa se mladi v drugih o b č i n a h 
še vedno ne vključujejo dovolj oz. se niso 
mogli uveljaviti v okviru K S . Njihov 
problem je za razliko od O Z D financiranje 
njihovih dejavnosti. 

* Vemo, da bi veliko mladih pridobili z 
zabavnimi in špor tnimi prireditvami, pa kaj 
ko n i prostorov, materialnih možnos t i in 
tako izgubimo še tisti majhen košček za
interesiranosti za d ružbenopo l i t i čno aktiv
nost. 

Kako pa mladi v usmerjenem izobraže
vanju? So zadovoljni? 

N I S O ! Vanda Žargi 

tem prostoru imajo sestanke, k i so pribliJ' 
no dvakrat m e s e č n o . Za f inančno pomol' 
so prosili O K in K S , vendar še niso dobil! 
odgovorov. Z delovnimi organizacijami sc 
delujejo, le za 8. marec, ko gredo s svojirrf 

.recitah v Induplati. Tudi mentorja nimajo: 
menijo pa, da b i j im ga lahko preskrbeli 
Z K . Nameravajo se povezati z OS , kel 
osmošolci z njimi ne sodelujejo. 

SNEG NA 
OBZORJU 
Sneg je novembra marsikoga presenetil.. 

mlajše pa je razveselil. Na domžalski! 
ulicah smo povprašali o b č a n e o nač r t i h 
zimo. 

R A J K O G E R L I Č , 15 let, dijak Srednji 
šole za družboslovje: 

„Upanje , da bo res nekaj snega, j! 
splavalo po vodi . Brozga je n e m o g o č a . 7) 
načr tovanje smučanja imam še veliko časa 
Verjetno bom tudi letos obiskal Velik ' 
planino, saj imajo starši prijatelja tart ] 
vikend. Seveda pa je naše smučanje pre r „ 
odvisno od f inančnega stanja. N o , upam, $ 
bo šlo, saj sem optimist ." 

S T A N K A O G R I N , 50 let, uslužbenka 
„Prvega snega sem se razveselila. Sice • 

pa za dežjem vedno posije sonce. 2} 
letošnjo zimo še nimam nač r tov . Smučali 
pa ne bom, ker mi to prepoveduje zdravje 
pa tudi cene niso ugodne." 

A L E N K A K E P E C , 14 let, dijakinja: 
„Sneg je zapadel prezgodaj. Zopet m* 

zebe, najbolj pa me moti snežna plundra ; 
Mogoče bom šla kasneje s starši za nek. j 
dni s m u č a t " a Vel iko planino." 

M A R K O A R N E Z , 24 let, s t ro j i ' 
tehnik: 

„Snega sem še kar vesel, vendar ta še i t 
primeren za smučanje . Rad s m u č a m . Leto! 
bom smučal predvsem doma, m o g o č e p* ' 
bom obiskal tudi smuč i šča v tuj ini ." 

R O B E R T F E R L I Č , 12 let, u č e n e c : 
„Letošnjega prvega snega sem se želj 

razveselil, saj se otroci lahko smučamd 
kepamo, drsamo. T u d i v šolo zdaj r a | 
hodim. Kljub temu, da nimam smučarsk | 
opreme, zimskih radosti ne bom zamudil.: 

N A D J A K A V A L J A , 31 let, obde lova l i 
podatkov: 

„Le tos je zima prezgodaj pokazala svoj' 
zobe. Ker pr ičakujem novoro jenčka , se n1 

nameravam smuča t i . Drugih nač r tov p' 
zaenkrat še n imam." 

V I L I A M D O L E N C , 49 let, i nžen | 
tekstilne tehnologije: 

„Snega se veselim, saj je bila suša J 
predolga. Z druž ino bom smuča l v Kranjsk1 

gori, na Planici in Krvavcu. Upam, da si 
nam bodo kljub visokim cenam na smul 
čiščih vsi nač r t i u resn ič i l i . " 

D A M J A N H A B E , 12 let, u č e n e c : 
„Tudi jaz sem se razvesehl snega. Smtf 

carsko opremo, k i mi jo je podarila sestra-, 
sem že pripravil. Smuča l bom pod Sumbel 
kom in na Pastovki, drsal pa v dvoran1 

Tivoli in v Volčjem potoku. S prijatelji S 
bomo tudi kepali in postavljah snežake . " j 

Članica C O P pl 
O K ZSMS Domžal 

25 let delovne 
organizacije Termit 

Delovna organizacija Termit iz Domžal praznuje v teh 
dneh 25-letnico svojega nastanka in prav toliko let 
uspešnega dela. Osrednja svečanost je bila 5. decembra 
1985 v prostorih restavracije Slamnik, predhodno pa so 
se sestali tudi sovlagatelji za novo investicijo v TOZD 
Peško kopi Drtija pri Moravčah. Ugotovili so, da pogodbe
ne količine sovlagateljem dobavljajo tako, kot so predvi
deli in da poslovanje ter zagotavljanje peskov in drugih 
livarskih soritmentov poteka v skupno zadovoljstvo. 

Na slavnostni seji ob 25-letnici podjetja so seveda 
pregledali rezu/tate poslovanja ter razdelili priznanja 
zaslužnim dolgoletnim sodelavcem. Ob tej priložnosti so 
tudi izda/i zajetno brošuro, ki podaja zaokrožen histo
ričen pregled Termitovega dela, ki se je začelo — kot je 
razbrati iz brošure — z združitvijo dveh obratov TOBI-ja 

Ihan in KREMENA Domžale. Ob čestitkah kolektiva 
Termitu, ki so jih namenili poslovni partnerji, skupščina 
občine in družbenopolitične organizacije ter drugi na
menja dobre želje za prihodnost tega kolektiva tudi 
uredništvo „Občinskega poročevalca". M.B. 

25 let obstoja podjetja T E R M I T so svečano proslavili s priložnostno 
prireditvijo in podelitvijo priznanj dolgoletnim delavcem, sodelavcem 
in poslovnim partnerjem v domžalskem Slamniku. 
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SREČANJE TELESNOKULTURNIH D E L A V C E V : 

Nagrajena športna 
pridnost in uspešnost 

Občinski svet Zveze sindikatov Slovenije Domžale in Telesno-
kultuma skupnost Domžale sta v soboto 7.12.1985 organizirala 
srečanje telesnokulturnih delavcev občine Domžale. Na prireditvi 
so v kulturnem programu sodelovali harmonikarji Glasbene šole 
Domžale - oddelek Dob, pod vodstvom Vere Kuster. Slavnostni 
govornik pa je bil predsednik Občinskega sveta zveze sindikatov 
Domžale tov. Miroslav Birk. Prireditev je povezoval športni 
komentator Franek Trefalt. 

V prvem delu prireditve so bili podeljeni pokali za sodelovanje v 
delavskih športnih igrah v letu 1985. Tekmovanja v okviru 
delavskih športnih iger so potekala skozi vse leto. Izvedeno je bilo 
prvenstvo v alpskem smučanju, smučarski teki, v streljanju, 
namiznemu tenisu, v malem nogometu, v odbojki, v balinanju, v 
šahu in v kegljanju. V delavskih športnih igrah je sodelovalo 
približno 600 članov delovnih organizacij. Organizacija tekmovanja 
pa je potekala v sodelovanju z Zvezo telesnokulturnih organizacij 
občine Domžale in posameznimi športnimi društvi. 

Najuspešnejša delovna organizacija 
v množični dejavnosti telesne kulture 
je DO L E K , drugo mesto DO Mlino-
stroj in tretje mesto DO Termit. Naj
uspešnejša delovna organizacija v tek
movalnem delu delavskih športnih iger 
je Induplati, drugo mesto je zasedla 
Tosama in tretje mesto Pap niča. 

Vse ekipe so prejele spominske 
pokale, zmagovalni ekipi pa velika 
prehodna pokala. 

Telesnokultuma skupnost Domžale 
je v letu 1977 prvič podelila priznanja 
zaslužnim delavcem na področju 
telesne kulture v občini Domžale. 
Letos je bila to že deveta podelitev 
priznanj, plaket telesne kulture in 
Bloudkovih značk. Na srečanju teles

nokulturnih delavcev so visoka odličja 
prejeli tekmovalci za vrhunske do
sežke na tekmovalnem področju -
osvojitev naslova republiškega in 
državnega prvaka, ekipe, ki so osvojile 
visoka mesta v tekmovanju v SR 
Sloveniji ter dolgoletni telesnokultur-
ni delavci po telesnokulturnih orga-
izacijah in delovnih organizacijah. 
Med prejemniki plaket telesne kulture 
je bila tudi delovna organizacija in 
telesnokulturne organizacije za dolgo
letno delo pri razvoju telesne kulture 
v občini Domžale. Odličja telesne 
kulture je podelila predsednika skup
ščine Telesnokulturne skupnosti 
Domžale tov. Vera Banko. 

Priznanja so prejeli: 
Športno društvo Moravče - nogo

metna sekcija, Šimenc Metka - Odred 
upornega plamena Mengeš, Nogo
metni klub Domžale, Horjak Tone -
Kegljaški klub Domžale, Tome Slavko 
- Kegljaški klub Domžale, Štrukelj 
Zdravko - Kegljaški klub Domžale, 
Športno društvo Moravče - sekcija 
smučarski skoki, Gorta Marko -
Športno društvo Moravče, sekcija 
smučarski skoki, Bizjak Vinko -
Športno društvo Avtoservis Domžale, 
Capuder Anton - Športno društvo 
Krašnja, Šinkovec Franc - Športno 
društvo Krašnja, Zdravstveni dom 
Domžale, Košarkarski klub Domžale 

POPRAVEK 
V zadnji številki Občinskega poro

čevalca ste objavili članek o alpinizmu 
v Mengšu. Ko sem napisal pokrovitelje 
za odpravo „Yosemite" (bila sta Jago
dic in Škarja), sem pozabil, daje stvar 
finančno podprl tudi Alpinistični 
odsek. Bila je pač moja napaka, saj sta 
nekaj dni pred odhodom dobila nekaj 
denarja, za kar jaz nisem vedel. Zato 
vas lepo prosim, če bi to objavili v 
naslednji številki Občinskega poroče
valca, ki bo izšel čez nekaj dni. 

Lep pozdrav! 
25.11.1985 ' Dare Božič 

Fužine 8, Kamnik 

- kadetska ekipa, Košarkarski klub 
Domžale — pionirska ekipa, Šolsko 
športno društvo Matija Blejca Mengeš, 
Šolsko športno društvo Šlandrove 
brigade Domžale, Biotehniška fakulte
ta VTOZD za živinorejo, Krajšek 
Primož, Smučarski klub Ihan, Grošelj 
Vita, Smučarsko društvo Domžale, 
Zupan Tone - Smučarsko društvo 
Domžale. 

BRONASTE P L A K E T E telesne 

kulture občine Domžale so prejeli: 
Nahtigal Stane - Smučarski klub 

Ihan, Brleč Barbara - Smučarsko 
društvo Domžale, Kovač Janez -
Košarkarski klub Domžale, Strelska 
družina „Tine Kmetic" Trzin -
pionirji, Strelska družina „Tine 
Kmetic" Trzin — jpionirke,, Goreč 
Gregor - Avtomoto društvo Domžale, 
Smolnikar Silvo - Športno društvo 
Moravče, Mršič Ivica — Nogometni 
klub Induplati, Požar Anton -
Športno društvo Krašnja, Hribar 
Bojan — Težkoatletski klub Domžale, 
Špehar Rajko — Težkoatletski klub 
Domžale, Kovačič Sašo — Težkoatlet
ski klub Domžale, Kompare Polona — 
TVD Partizan Mengeš - košarkarska 
sekcija, Tancik Marjan -- Šolsko 
športno društvo OŠ J.B. Tito Dom
žale, Kralj Jožica — Šolsko športno 
društvo Janko Kersnik Lukovica, 
Girandon Silvo - Težkoatletski klub 
Domžale, Marolt Vinko — Smučarsko 
društvo Domžale, Piskar Marjan -
Nogometni klub Domžale, Pavšek 
Franc - T V D Partizan Lukovica -
Nogometna sekcija, Korošec Drago -
Nogometni klub Domžale. 

SREBRNE P L A K E T E so prejeli: 

r 1 

l Domžalski nogometaši po polovici sezone: 

i 

I 
I 

Nepričakovano: 
tik pod vrhom . 

Četudi je le malokdo pričakoval, se je zgodilo: domžalski 
nogometaši z velikim uspehom nastopajo v prvi slovenski nogo
metni ligi. Po končanem nepopolnem jesenskem delu (zaradi 
vremena niso odigrali zadnje kolo) se nahajajo tik pod vrhom 
lestvice. Za njimi so se uvrstila vidna slovenska moštva. To je 
vsekakor velik, zelo velik uspeh. Kljub skeptičnosti nekaterih in 
oviram, ki so jih pred nogometaše skušali postaviti lokalistični 
klubaški interesi ožje regije, jim je uspelo dokazati, da je nekajletno 
delo trenerja Dimitrija Srbuja obrodilo bogate sadove. Trener Srbu, 
ki je moštvo prevzel pred dvema letoma na robu izpada iz 
OČL—zahod, je moštvo pripeljal z veliko mero strokovnosti v sam 
vrh slovenskega nogometa. Poleg prave mere, ki jo trener kaže v 
vzgojnem delovanju z nogometaši, doslednosti in skromnosti, gre 
pohvala tudi vodstvu nogometnega kluba, saj je „zalogaj" — 
nastopati v slovenski nogometni republiški konkurenci — vse prej 
kot majhen. 

Ob pregledu rezultatov, ki jih je moštvo doseglo, posebej pade v 
oči sorazmerna neuspešnost na domačem terenu, če so številni 
neodločeni izidi — sploh neuspešen rezultat. Doseženiremi jo proti 
Aluminiju, Triglavu, Vozilom in Slovanu niso neuspeh, vendar bi 
ob izkoriščanju prednosti domačega terena, kot to velja za druga 
moštva, .Domžalčani lahko bili pravzaprav v samem vrhu tj. na 
drugem mestu. 

Nogometaše, ki jih občinstvo hodi gledat v vse večjem številu, 
odlikuje tako na gostovanjih kot tudi doma velika borbenost, pa 
tudi izenačenost vseh treh linij moštva. Četudi resnično ne gre 
„izpostavljati" posameznikov, kajti uspeh je rezultat velike kolek
tivnosti moštva, je treba posebej pohvaliti vratarja Zavirška, 
srednjega krilca Bučarja, napadalca Kuprivca in vse boljšega 
Medveda, pa tudi ostale za konstantno dobre in požrtvovalne igre. 

Ob tem pregledu polletnih rezultatov je treba podčrtati še 
nekaj: Morda je objektivno res, da so bili Domžalčani nekajkarat 
grobo oškodovani in da jih sodniki presojajo s strožjimi kriteriji kot 
druga moštva, vendar pa se je treba tudi zavedati, da za 
neizkoriščene priložnosti na domačem igrišču sodniki niso krivi. 

Pregovor pravi Dober glas gre v deveto vas, slab pa v deveto 
deželo- Tak sloves (slab!) si je prislužila skupina navijačev, ki 
moštvo spremlja na vseh tekmah in ki meni, da bo z vulgarnimi 
besedami, žalitvami sodnikov, huliganskim, poštenega človeka 
nevrednim obnašanjem spreminjala sodniške (krivične) odločitve in 
potek srečanj. S tem ustvarja samo odklonilen odnos do našega 
uspešnega moštva med sodniki in gledalci v drugih krajih ter na 
splošno dela medved/o uslugo našemu mestu in številnim fair 
navijačem nogometašev v njem. 

Kakorkoli že: Iskrene čestitke, nogometaši in srečno v drugi 
polovici! M. Brojan 
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Smučarka Barbara Brleč prejema priz
nanje na prireditvi Srečanje športnikov 
občine Domžale v hali Komunalnega 
centra. Priznanje ji je podelila predsed
nica TKS Domžale Vera Banko. (Foto: 
V. IVlajhenič) 

Dime Rajko, Cerar Marko - Tež
koatletski klub Domžale, Smučarski 
klub Ihan - ekipa mladincev, Konje
niški klub Biotehnične fakultete 
Krumperk - mladinska ekipa T V D 
Partizan Mengeš - Košarkarska 
sekcija - ženske, Delovna organizacija 
Termit Domžale, Škarja Anton - Tež
koatletski klub Domžale, Blejc Anica, 
Blejc Ivo - TVD Partizan Mengeš, 
Mordej Violeta - Športno društvo 
Trzin. 

Z L A T E P L A K E T E so prejeli: 
Habat Silvo, Pintar Janez - Avto

moto društvo Domžale, Lekan 
Boštjan - Smučarski klub Ihan, 
Konjeniški klub Biotehniške fakultete 
Krumperk - članska ekipa, Avbelj 

Mladi folkloristi 
športni večer . . . 

SQ popestrili lep 

Marjan - Domžale, Urbanija Bernard 
- A MD F A M Lukovica, T V D Partizan 
Mengeš, Avtomoto društvo Domžale. 

NAJVIŠJA ODLIČJA TELESNE 
K U L T U R E v občini Domžale so 
prejeli: 

Hribar Marjan - Nogometni klub 
Domžale, bronasta Bloudkova značka 
Zakrajšek Boris - Košarkarski klub 
Domžale, bronasta Bloudkova značka 
Končina Slavko - Osnovna šola 
Venclja Perka Domžale, srebrna 
Bloudkova značka. 

Na prireditvi je Nogometni klub 
Domžale podelil 24 nogometašem pri
znanja za osvojitev prvega mesta v 
območni conski ligi v tekmovalni 
sezoni 1984/85 in sicer za uvrstitev v 
slovensko nogometno ligo. 

M . Gorza 

f^dSZSZ trgovsko gostinska DO 
NAPREDEK 

GRADI TE LJI 

Tudi v slabšem vremenu in hladnejših dneh lahko v vašem 
novem domu kaj postorite. 

Na zalogi imamo: 

PE Kurivo, Masljeva 4, Domžale (tel. 721-330) 
— celotni program oken /NOVAK „INLES" Ribnica 

(„stare cene") 
— nezasteklena okna „GLIN"Nazarje 
— vhodna, garažna in notranja vrata „LIKO" Vrhnika 
— termo in hidroizolacijske materiale 
— parket, opaž, železo, armaturne mreže, marmor in 

ostali osnovni gradbeni material 

PE Kovinar, Ljubljanska c. 81, Domžale (tel. 721-415) 
— inštalacijski material za vodo in centra/no ogrevanje 
— peči za centralno ogrevanje 
— keramične ploščice 
— ostali material potreben za gradnjo in obnovo vašega 

doma 

VELEBLAGOVNICA, oddelek ELEKTRO, Titov trg 1, 
Domžale (tel. 721-531) 
— elektroinštalacijski material. 

OBIŠČITE NAS IN PREPRIČALI SE BOSTE O VELIKI 
IZBIRI IN UGODNIH CENAH 

V VESELEM PREDPRAZNIČNEM PRIČAKOVANJU 
VAM Veleblagovnica NAPREDEK, Domžale, Titov trg 1 

NUDI 

— celotni program moške, ženske, otroške in športne 
konfekcije ter obutve iz sezone pomlad poletje 1986; 

— vse vrste meterskega blaga; 
— slikanice, barvanke, šolske potrebščine, knjige; 
— žensko in moško kozmetiko; 
— veliko izbiro igrač; 
— plošče, kasete, vse vrste glasbi/ in drugih akustičnih 

aparatov; 

NA ODDELKU CICIBAN PA WAMO NA ZALOG/ 
TUDI ORIGINAL LEGO KOCKE! 

POLEG UGODNEGA NAKUPA NA EN EV MESTU 
VAM ŠE VEDNO NUDIMO POTROŠNIŠKO POSOJILO 
ZA NAKUP KONFEKCIJE: 
— 3 mesece 0 % obresti 
— 6 mesecev 6 % obresti 



Preskrba s premogom 
se izboljšuje... 

Skupna prizadevanja družbenopolitičnih skupnosti in 
trgovine v Sloveniji za zagotovitev najnujnejših količin 
premoga že prinašajo prve rezultate s tem, da je ta čas že 
mogoče ponuditi premog za potrebe gospodinjstev in 
drugih porabnikov v neomejenih količinah. Na boljšo 
založenost s tem kurivom predvsem vpliva uvoz premoga 
iz ZDA, SSSR in nekaterih vzhodnoevropskih držav pa 
tudi pospešene dobave premoga slovenskih premogov
nikov. Zelo dobro izpolnjujeta svoje obveznosti oba 
REK-a oziroma rudnika lignita T. Velenje in Slovenski 
rudniki rjavega premoga Trbovlje. Pričakujemo pa, da 
bodo v bližnji prihodnosti nekoliko povečali dobave tudi 
rudniki rjavega premoga iz Bosne. Zaradi neizpolnjevanja 
svoje obveznosti oziroma popolne prekinitve dobave 
rjavega premoga rudnika Breza, kamor so bila vložena 
precejšnja nepovratna sredstva in kateri bi morali dobaviti 
letno 7.000 ton premog^ smo predstavniki DO Napredek, 
skupaj s predsednikom IS SOB Domžale tov. Milanom 
Maroltom v mesecu novembru obiskali rudnik, da bi 
ugotovili dejanske razloge za nespoštovanje dogovora in 
hkrati ugotovili resnične možnosti izpolnitve pogodbenih 
obveznosti v naslednjem in prihodnjih letih. 

črnega premoga iz ZDA. Nase PE 
Kurivo je v zadnjih dneh prejela cca 
700 ton tega premoga, katerega grelna 
vrednost znaša 27 MJ ali v starih 
merah 6.500 kilokalorij. Premog je 
možno dobiti v neomejeni količini. 
Zaradi izredno visoke kalorične vred
nosti in temu ustrezne cene, znaša din 
37.228.— /fco naloženo na prevozno 
sredstvo/ priporočamo kupcem tudi 
istočasen nakup lignita zaradi mešanja 
obeh vrst premogov. Mešanje premo
gov sicer ni nujno, saj je možna 
kurjava tudi samo z uvoženim črnim 
premogom, potrebno> je le zmerno 
vlaganje v peč. Nakup lignita priporo
čamo kupcem bolj zaradi cene. Ta 
vrsta premoga je glede na svojo vred
nost izredno cenena in si kupec lahko 
pri nakupu obeh VTSt premoga v raz
merju 1 : 1 zagotovi dovolj kakovost
nega premoga po poprečni ceni cca 
23.000.- din. 

Vsem kupcem črnega premoga, ki 
želijo kupiti tudi lignit, zagotavljamo 
dobavo do konca leta. 

Vodja TOZD Opremotehna 
Milan Rugelj 

Upokojenci bodo zborovali 
Kakor vsako leto bodo tudi v prihodnjem januarju informa

tivni sestanki upokojencev v naslednjih središčih: 

Nedelja 5.1. ob 8. uri — Zadružni dom v Lukovici. 
Nedelja 5.1. ob 10. uri — Krajevna skupnost Šentvid-Prevoje. 
Petek 10.1. ob 14. uri - Osnovna šola Vencija Perka 

Domžale. 
Sobota 11.1. ob 15. uri — Osnovna šola Martina Koželja 

Dob. 
Sobota 11.1. ob 17. uri — Krajevna skupnost Toma Brejca 

Vir. 
Nedelja 12.1. ob 15. uri — Dom družbene samozaščite Ihan. 

Sobota 18.1. ob 14. uri — Krajevna skupnost Radomlje, 
Rova, Homec, Nožice in Preserje. Občni zbor novega Društva 
upokojencev v dvorani v Radomljah. 

Nedelja 19.1. ob 9. uri — Krajevna skupnost Blagovica. 
Torek 21.1. ob 15. uri — Krajevna skupnost Jarše-Rodica. 

Na sestanke so vab/jen i vsi upokojenci, ki se bodo lahko 
vpisali v društvo če še niso člani. Dobili bodo informacije o 
vsem, kar upokojence zanima in se bodo lahko naročili na naš 
časopis Vzajemnost. Sporočamo, da je društvo zvišalo znesek 
izplačila društvene vzajemne samopomoči, tako, da bo z novim 
letom član obeh samopomoči upravičen do izplačila 10.000 
din. 

Vab/jeni vsi upokojenci! 
Društvo upokojencev Domžale 

Društvo upokojencev Radomlje 

Predstavniki rudnika v Brezi so 
nam povedali, da so le objektivne 
težave pri eksplotaciji premoga one
mogočile vsako dobavo premoga. Po
vedali so nam tudi, da je kakovost 
premoga mnogo slabša od pričako
vane tako, da so imeli celo probleme 
kam z izkopanim premogom, ker so 
prevzem tega premoga zaradi slabe 
kvalitete odklanjale tudi termoelek
trarne. Zaradi takega stanja so prene
hali odpremljati premog vsem pogod
benim kupcem premoga. To pa, kot 
so nam dejali ne pomeni, da v Brezi ni 
dovolj kakovostnega premoga, nastal 
je le zastoj v eksplotaciji zaradi precej
šnjih zamud pri naložbah v rudnik. V 
skupnih razgovorih smo ugotovili, da 
ta čas rudnik dejansko ni sposoben 
realizirati pogodbenih količin, zato 
smo se dogovorili, da proučijo realne 
možnosti dobave premoga v letu 1986 
in pozneje, ter da nam to sporočijo 
najkasneje do konca meseca januarja 
86. Rudnik Breza je sicer pripravljen 
vrniti valorizirana vložena sredstva, v 
kolikor ne bo mogel izpolniti obveze, 
vendar menimo, da je potrebno ta 
predlog proučiti z vidika dolgoročne, 
ne k kratkoročne preskrbe s premo
gom. O tem se bo treba odločiti v 
mesecu januarju prihodnjega leta, ko 
bodo prišli, kot je bilo dogovorjeno v 
Domžale predsednik KPO s sodelavci 
radnika Breza. 

Da bi se čimbolj otresli odvisnosti 
tako od uvoza razmeroma dragega 
premoga, kakor tudi od nezanesljivih 
dobav iz bosanskih premogovnikov, si 
bomo v prihodnje prizadevali skupaj z 
občino Domžale in SIS za preskrbo in 
energetiko zagotoviti potrebne količi
ne premoga iz bodočega rudnika 
rjavega premoga v Lendavi, kjer so 
bile ugotovljene kar precejšnje zaloge 
razmeroma kakovostnega rjavega 
premoga. V prvih razgovorih, kot nam 
je povedal predsednik IS SOB Domža
le, so predstavniki naše in lendavske 
občine ugotovili, da ni razlogov, da bi 
iz tega bodočega rudnika ne zagotovili 
premog namenjen za široko potrošnjo 
v Domžalah. Zaradi tega smatramo, da 
bo potrebno le zagotoviti primerna 
sredstva za so vlaganje pri odprtju 
rudnika. En način sistemskega zbi
ranja sredstev v te namene je ta čas že 
v veljavi, to je zbiranje sredstev s 
prispevki, ki jih plačujejo vsi kupci 
domačih vrst premogov po 1.000.— 
din za tono. Seveda pa ta sredstva ne 
bodo zadostovala. Potrebno bo 
poiskati še druge vire, kot so sredstva 
SlS-a za preskrbo in energetiko in 
morda tudi bančni kredit. 

Glede tekoče preskrbe s premogom 
se je stanje močno izboljšalo po uvozu 

A - S AS Domžale ob velikem 
proizvodnem uspehu: 

Korak pred ostalimi... 
Pred dnevi so delavci domžalskega Avtoservisa na prostoru 

pred tovarno STOL na Duplici predstavili skoraj 100 gostom iz 
transportnih podjetij vse Jugoslavije, predstavnikom gospodar
skega in družbenega življenja v republiki ter drugim svoj 
proizvodni „hit": menjalne kesone različnih izvedb in mož
nosti. Avtoservis je s tem projektom, za katerega so v podjetju 
dobili tudi ustrezen raziskovalni status in tudi 1 milijon dinarjev 
občinske raziskovalne skupnosti — napravil velik tehnološko— 
proizvodni korak naprej, tako da je tačas precej pred ostalimi 
proizvajalci menjalnih kesonov pri nas. O tej novi proizvodno 
in pri nas komercialno zanimivi pridobitvi smo se pogovarjali z 
ing. Janezom PRIMCEM, vodjo naloge menjalni kesoni ter 
Božidarjem VELKA VRHOM, direktorjem podjeta. 

Kdaj se je v Avtoservisu porodila 
ideja o menjalnem kesonu? 

Menjalni kesoni niso od „včeraj". 
Prve ideje o tem so vzniknile v Avto
servisu že pred 11 leti, vendar dela 
niso bila dokončana, predvsem zaradi 
nezainteresiranosti trga. No, to nalogo 
in začeta dela na njem pa smo oživili 
lani ter k tej nalogi povabili občinsko 
raziskovalno skupnost, ki je menjal
nim kesonom dala status raziskovalne 
naloge in tudi prispevala 100 milijo
nov dinarjev zanjo. K tej nalogi so 
prispevali tudi v Interevropi, pričaku
jemo pa še druge sovlagatelje. 

Kakšne so prednosti t.i. menjalnega 
kesona? 

Pri klasičnih kamionih je keson 
vezan fiksno na kamion. Pri tem pa 
nastane problem, da kamionu v času 
nakladanja ali razkladnja stoji dokler 
te delovne faze niso opravljene. Čakal
na ura kamiona velja blizu 40.000 din, 
tako lahko vidimo, da je to zelo visok 
strošek, če kamion stojir Pri menjal
nem kesonu pa do čakanja ne pride, 
ta keson dvigne in postavi na za to 
pripravljene noge. Po tej operaciji, ki 
traja cća 5 minut, gre kamion lahko 
po drug, že naložen keson. Velika 
prednost je v tem, da lahko en 
špediter prevaža različne vrste tovora. 
Tako je bil npr. za tovarno Meblo 

izdelan keson z različnimi vrstami 
pripenjanja tovora v notranjosti. Z 

drugim kesonom lahko prevaža vse 
vrste tovora, npr. tudi cisterno. 

Te prednosti novih transportnih 
elementov tako lahko strnemo v nekaj 
pridobitev: 
• — zmanjša se potencial mobilnih 
osnovnih sredstev na račun večje 
njihove učinkovitosti, saj v času,kije 
bil doslej potreben za čakanje pri 
komitentih, lahko prepeljejo več 
drugih tovornih enot; 

— na račun tega se zmanjša potreb
no število voznikov; 

— investicija se porazdeli med 
transporterje in uporabnike transport
nih storitev; 

Menjalni keson domžalskega Avtoser
visa tudi v tehnološkem smislu ni tako 
majhen zalogaj. 

- stroški čakanja se zreducirajo za 
strošek čakanja mobilne opreme; 

- Na drugi strani se relativno 
poveča potencial nadgradenj, ki pa 
glede na ceno pomenijo za ves sistem 
manjši del bremena. 

- Cena mobilnih enot se poveča za 
vrednost dvigalne naprave ugrajena na 
podvozje, vendar je to ob zmanjšanju 
potrebnega števila podvozij zanemar
ljiva investicija. 

- Poleg tega pa z nadomeščanjem 
uvoza prihranimo gospodarstvu in 
družbi devize. 

Kakšne so dimenzije menjalnega 
kesona? 

Dolžine sp standardizirane po 
evropskih normah. Mere pritrjevanja 
so enake kot za dvajset fitni kontej
ner, torej se da z istim vozilom voziti 
tudi kontejnerje. Zunanje mere men
jalnega kesona so tudi standardizira
ne: dolžina je 7150 m (večja izvedba), 
6200 m (manjša izvedba), širina je v 
obeh primerih 2500 mm - ta dimen
zija omogoča prevoz palet. Te kesone 
lahko prevažamo tako po železnici 
kot tudi na ladji. 

Koliko menjalnih kesonov lahko 
izdelate dnevno v vasem podjetju? 

V AS lahko normalno izdelamo do 
2 kesona dnevno, v izdelavo pa je 
vključeno v različnih fazah približno 
10 delavcev. Cena še ni določena, 
znana bo do konca marca. 

Pred dnevi ste opravili zelo odmev
no predstavitev, ki so jo pokazali tudi 
po televiziji... 

Namen te predstavitve v 
kamniškem Stolu je bil predstaviti 
transportnim organizacijam in drugih 
OZD novo idejno rešitev v okviru 
integralnega transporta. Želimo 
namreč, da bi pravočasno to rešitev 
vsi dejavniki v transportu, špediciji in 
drugod vključili v svoje srednjeročne 
načrte. Predstavitve se je udeležilo 82 
predstavnikov delovnih organizacij iz 
transporta in spremljajočih dejavnosti 

Božidar 
direktor Avtoser-

Inž . Janez Pire, 
vodja projekta 

delovnih organizacij. V prihodnjem ' 
mesecu nameravamo pripraviti tako 
predstavitev tudi za predstavnike JLA, 
saj razmišljamo o namenski proizvod
nji tudi za njihove potrebe. 

Udeleženci predstavitve so o men
jalnem kesonu izpolnili tudi anketo. 
Kaj je anketa pokazala? 

Anketa je pokazala, da nameravajo 
kupiti menjalne kesone v letu 1986 v 
12 primerih, konkretno pa že predvi
deva nakup našega izdelka Gorenje (6 
menjalnih, kesonov), Alpetour pa cca '• 
10—20 kesonov. 

Anketa je pokazala, da je bila 
demonstracija izvedena v pravem [ 
trenutku, ko ob čedalje bolj omejenih 
finančnih sredstvih prevozniki (in ' 
njihovi poslovni partnerji) razmišljajo 
o pocenitvi in racionalizaciji trasporta. 
Razlike med podobno nadgradnjo v 
tujini in izdelkom AS praktično ni. 
Posamezne pripombe, kot npr. mož
nost bodočega odpiranja so dobro
došle in bodo ponudbo še obogatile. 
Vsekakor je bila pri večini prisotnih 
na demonstraciji izražena želja po 
nakupu novih nadgradenj. Priložnost 
AS je torej velika: izkoristiti trenutek 
in vse možnosti, ki pomenijo rešiti 
problem plasmaja proizvodnje v na
slednjem srednjeročnem obdobju, pri 
tem pa imeti dovolj časa in sredstev za 
delo na novih razvojnih dosežkih. 
Nova nadgradnja je tudi dohodkovno 
zanimiva, še bolj pa status edinega 
tovrstnega - in prvega izdelovalca. V 
tej celoti je treba videti možnost za 
uresničitev investicijske želje - nove 
DO, ob upoštevanju možnosti vklju
čitve v namensko proizvodnjo. To je 
tudi proizvodna orientacija AS. Za
ključek se pojavlja sam: DO AS je 
trenutno za korak pred vsemi ostalimi 
proizvajalci nadgradenj v Jugoslaviji. 
Kako izkoristiti to prednost pa je 
izključno stvar pravega poslovnega 
pristopa, propagande in ustrezne kva
litete. 



Mali oglasi 
popravila, čiščenje, mazanje 
vseh vrst 
š i v a l n i h s t r o j e v 

t i n e k l a n č a r 
vir - čufarjeva 6 
DOMŽALE 

Okrog 29. novembra je ušel od 
doma v Domžalah (Roje) pes — 
škotski ovčar (Lessie), ki sliši na 
ime BARI. Prijaznega najditelja psa 
prosimo, da proti nagradi sporoči 
na telefon uredništva 721-686. 

Prodam sobno omaro in vitrino 
ter zgornji del pomivalnega korita 
rostfrei 80x60. Mehle-Kovač, Ulica 
7. avgusta 11, Dob — popoldan. 

Poslovni prostor s trofaznim 
tokom za mirno obrt (elektronika, 
plastika) iščem v domžalski občini. 
Tel. 331-096. 

Izvajam in popravljam elektro-
instalacije, čistim in servisiram 
električne bojlerje- Janez Otrin 
ml., Varškova 6, Domžale. Tel. 
721-653 popoldne. 

Instruiram matematiko, fiziko 
in osnove elektrotehnike. Tel. 
737-278. 

Sprejmem v redno delovno raz
merje elektrovarilca, ključavni
čarja, monterja centralnih kurjav 
in delavca brez poklica. Košir 
Vido, Tomšičeva 12, Domžale. 

Iščem varstvo za 10-mesečno 
hči v bližini Kidričeve 23 v Dom
žalah, po možnosti na našem 
domu. Informacije tel. 722-076. 

Podpisani Dobravec izjavljam, da 
nisem podpisnik oglasa, ki je bi! objav
ljen v Občinskem poročevalcu dne 
15.11.1985. Nanaša se na prepoved poti 
Cerar Marjanu iz Rafolč. Tisti, kije dal 
oglas v Občinskem poročevalcu, je 
samovoljno uporabil moj priimek. 

Dobravec 

H V A L A Z A POMOČ OB POŽARU 

Rad bi se iskreno zahvalil vsem 
sosedom, gasilcem in vsem, k i ste 
pomagali pri gašenju požara. Prav tako 
iskrena hvala vsem, ki ste pomagali z 
denarjem, pri gradnji ali nam kako 
drugače pomagali. Zahvaljujem se tudi 
Skladu za elementarne nezgode Skup
ščine občine Domžale, Kmetijski 
zadrugi Emona Domžale in pospeše
valni službi Emona Moravče za sode
lovanje, da je graditev hleva hitreje 
stekla. 

Še enkrat iskrena hvala. 

Bratun Stane 
Zalog pri Moravčah 

OB VESTI LO! 

Vsem, ki se mi oglašate s 
prošnjo, da bi radi kupili mojo 
novo, te dni izšlo bibliofilsko 
izdajo knjige Gospa + Z: 
Stobovske balade (Zadevo Stob 
takorekoč), sporočam, da je 
knjiga izšla v majhni nakladi in 
je že oddana. 

Vsem spoštovanim bralcem 
mojih knjig ob tej priliki želim 
ustvarjalno in zadovoljno novo 
leto in se zahvaljujem za vso 
pozornost v letih, ko sem izda
jala knjige v samozaložbi. 

Breda Smolnikar + Z 

RAZGLASI, OBJAVE, RAZPISI 

Z A H V A L A 
Ob boleč i , prerani smrti našega o č e t a , 

sina in brata 

DOMINIKA R O K A V C A 
iz Cešenika pri Dobu 

se iskreno zahvaljujemo za izrečena 
sožalja, cvetje in številno udeležbo na 
njegovi zadnji poti . Hvala tudi gospodu 
župniku za lepo opravljen obred ter 
govorniku za poslovilne besede ob 
grobu. Vsem in vsakemu posebej še 

enkrat hvala. 

Sinova, mama sestri in bratje. 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi naše drage mame 

K A T A R I N E K R A N J C 

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, 
prijateljem za izrečena sožalja in 

spremstvo na njeni zadnji poti . 
Posebna hvala dr. Ccrarju in med. sestri 
V i d i Čeh za obiske in nego na domu. 
Hvala tudi gospodu župniku za lepo 

opravljen obred. 
Še enkrat hvala vsem. 

Vsi njeni. 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi našega dragega moža, 

o č e t a , dedka in strica 

I V A N A PODBEVŠKA 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, sosedom, znancem, k i so nam 
ustno ali pisno izrazili sožalje, pokloni l i 
toliko lepega cvetja in ga spremili na 

njegovi zadnji poti . 
Hvala g. župniku za opravljen pogreb. 
Posebna hvala L D Čemšenik za organi

zacijo pogreba. 
Tiho je odšel , ohranite ga v trajnem in 

lepem spominu! 

Vs i njegovi. 

Z A H V A L A 
Ob nenadni izgubi naše nepozabne 

MOJCE ŠKOFIC 
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, pri
jateljem in znancem, še prav posebno 
sosedom za p o m o č v težkih trenutkih, 
za številna pisma in ustna sožalja ter za 
darovano cvetje, s katerim je prekrit 

njen prerani zadnji dom. 
Posebna zahvala D O Toko Domžale za 
organizirano pogrebno svečanost , za 
moralno in materialno p o m o č . Hvala 
organizacijam Brodokomerc Rijeka in 
Inšt i tu tu za elektroniko in vakuumsko 
tehniko Ljubljana, profesorjem in 
učencem OS Vencelj Perko Domžale , 
dijakom SEŠ Ljubljana in Smučarske
mu društvu Domžale . Zahvaljujemo se 
tudi sošolkam in sošolcem naše Mojce. 
Zahvala g. župniku za pogrebni obred in 

besede tolažbe. 
Srčna hvala vsem, ki ste našo Mojco v 
tako velikem številu pospremili na njeni 

zadnji poti. 

ati Janez, mami Vida , bratca Marko in 
Matija, ata in mama Loboda ter ostalo 

sorodstvo. 

Z A H V A L A 
Ob prezgodnji izgubi našega dragega 

M I R O S L A V A SEDELJŠAKA 

izrekamo iskreno zahvalo vsem sorodni
kom, prijateljem, sosedom, znancem in 
sodelavcem za izrečena sožalja in podar

jeno cvetje. 
Hvala vsem, k i so ga pospremili na 
njegovi zadnji poti , še posebno nosa^ 
č e m , gasilcem, p r a p o r š č a k o m , govor

n ikom in godbi. 
Posebno se zahvaljujemo gospodu 

župniku za opravljen obred. 

Vs i njegovi. 

V SPOMIN 
25. decembra mineva leto praznine in 
bolečine v spominu nate, moja draga 

mama 

P A V L A KOROŠEC 
iz Krašnje. 

V srcu si vedno z menoj. Hvala vsem, k i 
se je spominjate in postojite ob njenem 

grobu. 

Hčerka Boži z d ruž ino . 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi naše dobre mame, 
stare mame, tašče , sestre in tete 

CECILIJE BARLIC 
iz Korena 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, prijateljem in sosedom za tolažil-
ne besede ob težki izgubi, iz rečeno 
sožalje ter podarjeno cvetje. Posebna 
hvala še g. župniku za pogrebni obred in 
govorniku K S Krašnja za poslovilni 

govor ob grobu. 

Žalujoči : vsi njeni. 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi naše drage mame, stare 

mame, prababice in tete 

MARIJE KOROŠEC 
roj. Zdovc 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, sosedom, znancem in delovnim 
organizacijam TrakAgroemona Mengeš, 
Alprem, Integral Kamnik in SIS Dom
žale, k i ste nam v najtežjih trenutkih 
stali ob strani, za izrečena sožalja in 
darovano cvetje ter spremstvo na njeni 

zadnji pot i . 
Lepa hvala dr. Miru Celestini in patro-
nažni sestri Lebovi za p o m o č v bolezni. 
Hvala tudi g. župniku za opravljen 

obred in tolažilne besede. 

Žalujoči : vsi njeni. 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi našega dragega moža , 
oče t a , deda, pradeda, brata in strica 

J A N E Z A MIŠA 
Patričevega ata iz Gorjušc 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
k o m , prijateljem in znancem, za izraze 
sožalja, darovano cvetje in mnogo
številno udeležbo na njegovi zadnji poti . 
Posebna zahvala dr. Milanu Bankotu za 
dolgoletno zdravljenje, gospodu župni
ku za ganljive besede slovesa in oprav
ljen pogrebni obred. Oktetu Tosama 
hvala za s o č u t n o zapete žalost inke. 
Hvala tudi vsem, k i so nam v teh težkih 

trenutkih kakorkol i stali ob strani. 
Spomin nanj bo v naših srcih vedno 

topel in živ. 

V s i njegovi. 

Z A H V A L A 
Ob smrti naše dobre mame 

I V A N E M O H A R 
se zahvaljujemo vsem, k i ste jo spremili 
na zadnji pot i , j i poklonil i cvetje ali z 
dobro besedo počasti l i spomin nanjo. 
Hvala za izrečena sožalja. Zahvalo smo 
dolžni vsem dobrim sosedom, posebno 
Rodetovim, zlasti pa njihovi M i c i , k i 
nam je zadnje leto neseb ično pomagala 
negovati mamo. Zahvaljujemo se dr. 
Ccrarju za več le tno zdravstveno skrb in 
pa t ronažni sestri Bredi. Hvala g. 
kaplanu za poslovilni obred in pevcem 

za o b č u t e n o petje. 

Žalujoči : 
m o ž Tone, hčerk i Mara in T o n č k a z 

druž inama. 

II 
Z A H V A L A 

Zapustil si nas tako nenadoma in odšel 
tako mlad v prerani grob. 

Ob smrti ljubega moža , o č e t a , sina, 
brata,strica 

CIRILA PESTOTNIKA 
iz Soteske pri Moravčah 

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, 
prijateljem, sorodnikom in znancem za 
iz rečeno sožalje, darovano cvetje, de
narno p o m o č ter za spremstvo na njego
vi zadnji poti . Hvala tudi sodelavcem iz 
Metalke in Ljubljanske banke. 
Posebno se zahvaljujemo pevcem in g. 

župniku za opravljen pogrebni obred. 
Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči : 
žena Marinka, sinova Aleš in Uroš, 
mama Jožefa, sestri Francka in Minka ter 

ostalo sorodstvo. 

Z A H V A L A 

Vsem, k i ste našega ljubega moža in 
očija 

J A N K A GROŠLJA 
spremili na njegovi zadnji pot i , mu 
podarili cvetje, nam pa izrekli sožalje, se 
iskreno zahvaljujemo. Posebna zahvala 
sorodnikom, prijateljem in sosedom, k i 
ste mu lepšali življenje. Hvala tudi 
pevcem in duhovniku za opravljen 

obred. 

Vs i njegovi. 

Z A H V A L A 
Vsem sorodnikom, prjjateljem in znancem 
se ob izgubi naše drage žene, mame, stare 

mame, sestre in tete 

M A R J E T E K E P E C 
zahvaljujemo za iz rečeno sožalje in p o m o č . 
Hvala vsem, k i ste jo spremili na njeni 

zadnji poti in j i darovali cvetje. 
Zahvala tudi zdravniškemu osebju Zdrav
stvenega doma Domžale in bolnice Va ldo l 
tra. Posebo zahvalo oktetu Tosama, D U 
Tosama za poslovilni govor, cerkvenim 
pevcem in g. župniku za opravljen obred. 

Njeni najbližji. 

V SPOMIN 
Te dni mineva leto dni . odkar smo 
izgubili dragega moža , o č e t a in deda 

P E T R A J E N K A 
iz Domžal , Prešernova 49 

Zahvaliti se žel imo vsem, k i obiskujete 
njegov grob in prižigate svečke ter 
pr ikl ičete kdaj spomin nanj, k i smo ga 

imeli radi. 

Vs i njegovi. 

Z A H V A L A 
Ob smrti našega dragega moža , o č e t a , 

starega ata 

F R A N C A Ž U N A 

se iskreno zahvaljujemo vsem, k i so mu 
darovali cvetje, ga spremili na zadnji 

poti in nam izrekli sožalje-
Posebna zahvala sorodnikom in vsem, k i 
so nam stali ob strani v težkih trenut
k ih . Zahvala tudi Mengeški godbi, 
pevcem in gospodu župniku za lepo 

opravljen obred. 

Žalujoči : vsi njegovi. 

Vido Repanšek 
K idr ičeva 8 
61234 M e n g e š 
te l . d o m a : 721-162 

DELOVNI ČAS 
Ponedel jek, torek od 14. do 18. ure, 
sreda od 9. do 12. in 14. do 18. ure, 
četr tek, petek od 14. do 18. ure, 
sobota od 9. do 12. ure. 



Ob smrti 
Težko je, ko človek izgubi 

tistega, s katerim je v pretek
losti in sedanjosti delil dobro in 
zlo, žalostne in vesele trenutke. 
Se posebno, če v tem spoznaš 
dobre in poštene tovariše in 
tovarišice, zdravnike in sosede 
ter vse tiste, ki so sočustvovali z 
nami. 

Rad bi se zahvalil zdravni
kom: dr. Pavlinu z Golnika, dr. 
Debevcu iz Onkološkega inšti
tuta, dr. Farkašu in dr Hacetu 
iz Zdravstvenega doma Domža
le ter patronažni službi, sestri 
Jelki in Vidi. 

Zdravstvenemu osebju je 
težko reči samo hvala za stalno 
zdravstveno pomoč, katero je 
Nadja potrebovala. Se posebej, 
če vemo, da je takih in podob
nih pacientov na območju obči
ne veliko. Tudi ti potrebujejo 
zdravstvene in druge usluge, 
zdravniki pa morajo obiskovati 
svoje bolnike, ne glede na to, ali 
je za njih delovni ali prost dan, 
ali je to noč, praznik ali ne
delja. Zato še enkrat iskrena 
hvala dr. Farkašu in dr. Hacetu. 

Vsa zahvala gre tudi sose
dom iz Kajuhove ulice, ki so 
čustvovali z menoj, Nadji daro
vali cvetje in jo spremili na 
njeni zadnji poti. Še posebej se 
zahvaljujem Borisu in Dini 
Lenček, Malči in Slavku Bajec, 
Marici Jezeršek in Vladki Pra-
protnik, ki so nudili, s svojim 
fizičnim delom, vso pomoč v 
času, ko jo je bila bolnica naj
bolj potrebna. 

Hvala lepa tudi vsem tistim, 
ki so Nadjo večkrat obiskali, jo 
bodrili in se pogovarjali o živ
ljenju in delu, saj se je do 
zadnjega zanimala, kakšno je 
družbeno in politično življenje 
-v občini. 

Posebna zahvala gre Skupšči
ni občine, Izvršnemu svetu in 
družbenopolitičnim organiza
cijam v občini ter Občinskemu 
odboru ZZB NOV, ki so jo 
velikokrat obiskali ter jo sprem
ljali na njeni zadnji poti. 

In ne nazadnje se zahvlaju-
jem za poslovilne besede govor
nikom Kos Antonu, Kolenc 
Dragici in Lavtar Barbari, 
mladinki OŠ Radomeljske čete. 
Vidmar Marjanu hvala za orga
nizacijo pogreba, Avbelj Francu 
— Lojku, ki je nosil žaro, nosil
cem vencev in praporščakom. 
Hvala Oktetu Bratov Pirnat za 
tako lepe pesmi in godbi na 
pihala iz Domžal, ki je poleg 
posmrtnih koračnic zaigrala 
tudi Prečuden svet v grapi črni, 
saj je to pesem Nadja najbolj 
ljubila. 

Na koncu se zahvaljujem 
sorodnikom, prijateljem in 
znancem za ustno in pisno iz
ražena sožalja, darovalcem 
cvetja in vsem, ki ste jo v tako 
velikem številu spremili na njeni 
zadnji poti, saj to je resnični 
dokaz, da moraš nekoga ljubiti 
in spoštovati tudi takrat, ko se 
zadnjič posloviš od njega. 

Še enkrat vsem hvala. 
Savo in vsi njeni 

O P T I K 
Martina Škofic 

Ljubljanska 87 Domžale 

Delovni čas: 
T- dopoldne od 8. do 12. ure 
— popoldne od 16. do 18. ure 
— sobota zaprto! 

VZGOJNOVARSTVENA ORGANIZACIJA 
OBČINE DOMŽALE 
Komisija za delovna razmerja 

o b j a v I j a 
prosta dela in naloge 

2 VA RUHINJI za NDČ, s polnim delovnim časom 
1 VARUHINJA za DDČ, s polnim delovnim časom 

(nadomeščanje v času porodniškega dopusta) 
1 VARUHINJA za NDČ s 4-urno zaposlitvijo. 

Pogoj: Šola za varuhinje, starost najmanj 18 let, lahko se prijavijo 
tudi interesentke brez šole za varuhinje, vendar bodo 
sprejete zaradi neustrezne izobrazbe za DDČ za 1 leto, 
poskusno delo en mesec. 

1 PK K UHARICA za NDČ s polnim delovnim časom 
1 POMOŽNA DELA VKA za NDČ s polnim delovnim časom. 

Pogoj: končana osemletka, tečaj higienskega minimuma, poskusno 
delo en mesec. 

Prijave z dokazili prinesite osebno na upravo VVO Domžale, 
Savska 3 v 8 dneh. Pričetek opravljanja del in nalog je mogoč 
takoj. 

Boutique RESNI K želi v novem 1986 letu 
vsem občanom veliko sreče in osebnega za
dovoljstva in hkrat i pr iporoča obisk v svojem 
lokalu, kjer nudi jo izdelke otroške mode za 
starost do 16. let. 

Smučarji Športnega društva Slavka Šlandra 

v a b i j o n a 

S I L V E S T R O V A N J E 

v hali Komunalnega centra Domžale 31.12. ob 20. uri 

in 

NOVOLETNI PLES - 1.1.1986 ob 20. uri 

Igral bo ansambel Tineta Stareta. 

Predprodaja vstopnic v pekarni Kancilija, tel. 721-055 in v pisarni 
ZTKO Domžale, tel. 721-015. 

Obveščamo uporabnike komunalnih storitev, da bomo 
komunalne odpadke pobirali pred Novoletnimi prazniki 
na celotnem območju občine Domžale ne glede na 
dnevni razpored pobiranja v ponedeljek 30.12.1985, 
torek 31.12.1985, petek 3.1.1986, sobota 4.1.1986. Zato 
prosimo cenjene porabnike, da prineso posode na mesta 
izpraznjevanja že v nedeljo 29.12.1985. 

OBČANI, POZOR! 

Delavska univerza vam nudi možnost, da še v šolskem 
letu 1985/86 končate OSNOVNO ŠOLO ZA ODRASLE 
(7. in 8. razred). 

Vse informacije dobite na Delavski univerzi v Dom
žalah, Kolodvorska 6, lahko pa tudi telefonsko, na 
številkah 721-082, 722-278. 

Ne odlašajte, pohitite s prijavo, ker bomo pričeli s 
poukom v januarju. 

NOVO V VAŠI SAMOPOSTREŽNIH 
POTROŠNIŠKA KARTICA 

10 n a k u p o v nad 5.000.— d i n = 1-500.— d i n p r i h ranka 

Spoštovani kupec 
Ob enkratnem nakupu blaga v vrednosti nad 5.000,— din 
v naži prodajalni dobite pri blagajni vrednostno znamkico 
(150.— din). Prosimo, nalepite jo na prazno polje prednje 
strani kartice. Ko boste imeli prelepljenih vseh 10 polj, vam 
bomo pri enajstem nakupu priznali popust celotne vrednosti 
polne kartice, to je 1.500.— din in dali novo kartico. Polna 
kartica ni vnovčljiva za gotovino. Vaša soudeležba v prihodku 
je 1 1 skladu z Zakonom o blagovnem prometu čl. 17-22, 
Ur. list SRS 21/77 in ZD člen 78. 

Hvala za nakup in sodelovanje 

Potrošniški 
kartica 
Potrošniški 
kartica 

M e r c a t o r - R o i n l k 
l o z d G R M A D A Ljubljana 
Samopostrežnlca 
D O M Ž A L E 
Kolodvorska u l . 3 

<> 

I • 
Borce skupnosti brigad, ustanovljenih v SZ, obveščamo, da bo 1 

i \ 1 

I t 

21. decembra 1985 ob 10. uri 

ZBOR SKUPNOSTI BRIGAD v Kranju v dvorani Kina Center. 

Tu bo predsedstvo poročalo o dosedanjem delu, izvedene bodo 
volitve za novi odbor. Ob zaključku bo svečano razvitje prapora 
naših brigad, nato pa tovariško srečanje, katerega se lahko 
udeležijo poleg živečih borcev tudi svojci padlih in umrlih borcev 
naših brigad! 

! 
i 

J 
NOVO -NOVO- NOVO - NOVO - NOVO - NOVO - NOVO -

Cenjene občane obveščam, da sem pričela z obratovanjem ženske
ga in moškega frizerstva na Viru, Šaranovičeva 36a (nasproti 
Tosame). 
Delovni čas: 
— ponedeljek zaprto 
— torek in sreda — popoldne od 12. do 19. ure 
— četrtek in petek — dopoldne od 8. do 11. ure in popoldne od 

14. do 19. ure 
— sobota — dopoldne od 7. do 12. ure 
— dan pred prazniki od 8. do 17. ure. 

SE PRIPOROČAM! 
Angelca MLEKUZ 

Gradnja telefonskeg: 
omrežja v KS 
Zlato polje 

Pomembnosti telefonske napeljave tudi 
v o d r o č n i h krajih naše o b č i n e smo se 
krajani že dolgo zavedali, saj prevelikokrat 
o b č u t i m o , ko l iko nam,b i telefon pomenil 
pr i urejanju potreb, k i so pogojene z 
življenjem na vasi. 

Pobuda obč insk im organom v zvezi z 
napeljavo telefona s strani krajanov je bila 
podana že leta 1979/80 . Projekt s pred
r a č u n o m vrednosti je b i l izdelan že kmalu 
zatem, vendar se je vse skupaj nekako 
zavleklo do jeseni v letu 1984, ko je b i l v 
K S Zlato polje ustanovljen gradbeni odbor 
za napeljavo telefonskega omrežja v vse vasi 
K S Zlato Polje in vas Čeplje v K S Lukovica . 

Odbor je takoj pr ičel z zbiranjem doku
mentacije, finančnih sredstev in sklenil 
pogodbo z izvajalcem del na omrežju tov. 
Megličem. Že takoj na z a č e t k u pa le ni šlo 
vse gladko; težave so se pojavile pri iskanju 
soglasij lastnikov parcel, preko katerih naj 
b i se napeljeval telefon. Kljub prizadevanju 
se z nekaterimi posamezniki nismo uspeli 
dogovoriti, tako da sedaj prvotno mišljena 
trasa poteka drugod. 

Sklican je b i l zbor krajanov, kjer je bilo 
dogovorjeno, kol iko drogov in fizičnih ur 
dela prispeva vsak posameznik K S Zlato 
polje in vasi Ceplje iz K S Lukovica . Delo
vne akcije so potekale večji del v sobotah in 
nedeljah; omeniti pa je potrebno tudi delež 
mladine pri teh akcijah, saj so organizirano 
vseskozi sodelovali pri poseku, spravilu, 
lupljenju in izkopu jam z postavitvijo 
drogov ter samem napenjanju telefonske 
žice. 

Izkop jame za telefonski drog pa včasih 
pomeni malo več kot to. Dokaz za to ja 
bila jama, katero je izkopal tov. Janko iz 
Kumrčevega malna. Takoj, ko je odkri l 

rušo, je naletel na živo skalo, katere razpon) 
ni dovoljeval, da se j j na katerikoli način,J 
izogne. Da je n i b i l vesel, je postalo o č i t n o , \ 
saj smo se vsi zbrali okrog njega in ga \ 
dražili: „ N o , pa ne Janko, da prav sedaj' 
nameravaš odpreti zasebni kamnolom!" 
Naše zbadljivke niso naletele na plodna tla, 
dal nam je vedeti, da je navajen reševati še 
precej d rugačne težave iz vojnega in povoj
nega obdobja (obnova požganega Zlatega^ 
polja), ko je dejal: „Kaj buljite v to skalo, s j 
tem ne bo jama n ič globja, lotite se ostalih, 
med katerimi je še veliko podobnih." 

M i mladi smo k o n č n o razumeli, kaj nam 1 

tov. Janko želi povedati - težave kakršne
koli že so, j ih je potrebno premagati, kadar 
gre za izboljšanje življenjskih razmer večine 
krajanov. S še večjim elanom smo se lo t i l i 
dela. 

Do danes je bilo tako opravljeno preko 
3000 ur fizičnega dela, od tega okrog 100 
traktorskih, in skupaj postavljenih 229 
drogov. Predvidenih je 10 številk (cena ene 
znaša okrog 60 starih milijonov) vendar 
smo le-to ceno o b č u t n o zmanjšali s svojim 
delom. Potrebna so samo še nekatera I 
zaključna dela na glavnem vodu, in pa 
priključitve posameznih številk porabni- j 
kom. 

Vs i skupaj pa se zavedamo, da ni b i l 
pomemben samo fizični del, ampak imajo 
veliko zaslug tudi lastniki parcel, preko 
katerih poteka telefonska napeljava, za 
katero so b rezp lačno podpisali soglasje, ker 
je v njih prevladala zavest o družbeni 
koristnosti, in pa seveda vsi tisti člani i 
gradbenega odbora, k i so veliko ur porabili 
za dogovore in golo administracijo, pa so 
komaj omenjeni in to še čisto na koncu. 

Kralj Serša Si*«on 
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$> TOSAMA 
VSEM POSLOVNIM PRIJATELJEM, D E L O V N I M 

K O L E K T I V O M IN O B Č A N O M 
2 E L I M O V N O V E M LETU MNOGO 
D E L O V N I H USPEHOV! 

PRIPOROČAMO SVOJE I Z D E L K E ! 

«k damMmt* trgovsko gostinska DO 
NAPREDEK 

n.sol.o. domžale 

T O Z D P R E H R A N A 
T O Z D OPREMOTEHNA 
T O Z D GOSTINSTVO, 
S L A Š Č I Č A R S T V O IN T U R I Z E M 
T O Z D GROSIST 
D E L O V N A SKUPNOST SKUPNIH 
S L U 2 B 

Delavci Napredka želi jo srečno novo leto vsem svojim strankam in gostom ter 
pr iporočajo obiske in nakupe v svojih poslovnih enotah! 

DO T O K O n.sol.o. Domžale 
61230 Domžale, Kidričeva 1 
tel. 721-811 
telex 31424 Y U T O K O 

S svojimi T O Z D : 

— Proizvodnja galanterije Domžale 
— I /laloprodaja Domžale 
— in DSSS. 

Proizvodni program: 

ženske torbice, potovalne torbe in kovčk i , aktovke in 
mape, šolske in športne torbe, drobna galanterija, pasovi, 
izdelki iz rept i l i j , torbe za orodje. 

SOZD E L E K T R O T E H N A 
DO M E L O D I J A , 
tovarna glasbil in uč i l Mengeš 

proizvaja svetovno priznane proizvode: 

— klavirske harmonike od 40 do 120 basov 
— diatonične harmonike 
— klasične kitare 
— elektr ične kitare 
— notne zvočne table 
— orkestersko elektroniko 
— pribor za glasbene instrumente. 

PRIPOROČAMO SVOJE I Z D E L K E ! 

Tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov n.sol.o 

lek lyi|ip 
S TOZD-oma. KEMIJA 

DROGE 
- " v Mengšu 

proizvajamo farmacevtske surovine, kemične izdelke, veterinarske 
preparate, droge in učinkovine. 

V MOVEM LETU Ž E L I J O - O B I L O D E L O V N I H 
USPEHOV! 

H E L I O S 
K E M I Č N A INDUSTRIJA D O M Ž A L E 

Delovnim l judem in občanom žel imo srečno novo leto! 

D? U N I V E R Z A L E 
DOMŽALE 
INDUSTRIJA OBLAČIL N. SOL O. 
KIDRIČEVA 4 

Z A PROSTI CAS, PRI REKREACIJ I 
IN ŠPORTU, 

F U N K C I O N A L N A IN 
E L E G A N T N A O B L A Č I L A 

I Z D E L K I 

U N I V E R Z A L E D O M Ž A L E 

papirnica količevo 
P r o i z v a j a m o : 
K A R T O N E : premazne, nepremazne dupleks 

in t ipleks ter specialne vrste kar
tona 

PAPIRJE: težko propustne, ovojne in emba
lažne 

LEPENKE: specialne vrste za potrebe obut
vene, elektro in teksti lne indu
strije. 
SREČNO N O V O LETO! 

TEKST IL 
TOZD 

jpmm o.sol.O., 61234 
T ISC Mengeš 

izdelujemo in prodajamo tehnične, valjane in iglane filce 
ter končne izdelke iz filca. 

Delovni kolektiv 

INDUSTRIJA P L A T N E N I H IZDEL
KOV I N D U P L A T I r.o. JARŠE, p. 
D O M Ž A L E 

D E L O V N A O R G A N I Z A C I J A 
I N D U P L A T I JARŠE 

induplati V A M Z E L I SREČNO IN USPEŠNO 
N O V O LETO! 

(ft kmetijska zadruga emona P.. domžale 
— 61230 Domžale, Kidričeva 14, 

SE .PRIPOROČA 

želi srečno novo leto! 

Kovinsko in strojno podjetje 

lidrometal hidrc 
L 
Mengeš, Gorenjska cesta 9 
nudi svoje proizvode in kvalitetne usluge: 
— izdelava in montaža opreme za čisti lne 

naprave komunalnih in industri jskih odpad
nih voda 

— izdelava in montaža opreme za pripravo 
pitne in tehnološke vode 

— izdelava in montaža opreme za obdelavo 
blata. 

SREČNO N O V O LETO 1986! 



MLINOSTROJ 
.tovarna strojev 
D O M Ž A L E 

VSEM O B Č A N O M Ž E L I J O 

SREČNO N O V O LET 

Sloveniiales iesnVSJi^iUena 

RADOMLJE 
Proizvajamo: 

— visoko kval i tetno sedežno pohištvo za izvoz in 
domači trg 

— usnjene počivalnike in sedežne garniture 
— žagan les 
— viseče stropove. 

SREČNO 1986! 

„ S E M E S A D I K E " MENGEŠ 
izvozno-uvozno podjetje 

nudi poceni kval i tetno seme, sadike za pogoz
dovanje, parke in drevorede. 

A V T O S E R V I S D O M Ž A L E , p.o. 
Ljubljanska c. 1 
61230 D O M Ž A L E p.p. 74 
Telex: 31778 Y U AS D O M 

V N O V E M LETU Ž E L I J O O B I L O DELOV
N I H USPEHOV VSEM D E L O V N I * " LJUDEM 
IN O B Č A N O M IN H K R A T I PREDSTAV
LJAMO SVOJO D E J A V N O S T : 
— remontiranje in popravi lo cestnih motorn ih vozi l 
— izdelovanje nadgradenj za vse vrste vozi l , pr iko l ic in 

polpr iko l ic 
— pooblaščeni str«is za osebna vozila Volksvvagen 
— izdelava menjalnih in snemlj ivih nadgradenj — kot prvi v 

Jugoslaviji. 

Splošna gradbena dejavnost 
BETON — Zagorje ob Savi n.sol.o. 
T O Z D GRADNJE D O M Ž A L E 
Ljubljanska 72 a 

PRIPOROČAMO SVOJE STORITVE IN Ž E L I M O 
SREČNO N O V O LETO! 

Tovarna trakov in elastike 
Mengeš, Glavni trg 18 

Vsem kupcem pr iporočamo naše kvalitetne 
izdelke: 
— vse vrste tkane elastike 
— elastične in neelastične trakove 
— vrvice, t rak za zavese in druge dekorativne 

trakove. 

komunalno podjetje domžale p o . 

61230 Domžale, Ljube Šercerja 4 

VSEM P O R A B N I K O M NAŠIH STORITEV, POSLOV
N I M PARTNERJEM, D E L O V N I M K O L E K T I V O M IM 
O B Č A N O M Ž E L I J O SREČNO N O V O LETO! 

Obrtna zadruga Domžale 
Mengeš, Prešernova 33 

SREČNO N O V O LETO Ž E L I VSEM KOOPE
R A N T O M , POSLOVNIM PARTNERJEM IN 
O B Č A N O M 

ps zavarovalna skupnost triglav w& 

INDUSTRIJSKI K O M B I N A T 
„ P L A N I K A " K R A N J 
T O Z D T O V A R N A OBUTVE 
„ M O J C A " L U K O V I C A 

Z E L I SREČNO IN USPEŠNO LETO 1986! 

Poslovna enota 
Mengeš 

Vsem delovnim l judem želimo srečno in uspešno novo leto! 

Priporočamo vam tud i , da pomisl i te, ali imate sebe in 
svoje premoženje zavarovano pri ZS Triglav? ! 

1960-1985 

» 

R U D A R S K O PODJETJE K R E M E N O V I H PESKOV IN 
OPLEMENITENJE N E K O V I N n.sol.o. 
Ljubljanska cesta 18, Slovenija 

« 
V A M Ž E L I SREČNO NOVO LETO TER OBILO 
D E L O V N I H USPEHOV! 

OBRTNA ZADRUGA PREVOZ 
PE DOMŽALE, Metelkova 2 
tel. 721-452 

Ž E L I VSEM POSLOVNIM S T R A N K A M IN 
O B Č A N O M SREČNO IN USPEŠNO N O V O 
LETO 1986! 

Se pr iporočamo! 
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Razpis nagrad 
za novoletno križanko 

Za novoletno nagradno križanko razpisujemo 10 knjižnih 
nagrad. Rešitve križanke, ki jo je sestavil športni novinar Radia 
Ljubljana Franci Pavšer, pošljite na Uredništvo Občinskega 
poročevalca, p.p. 20, 61230 Domžale - najkasneje do 20. 
januarja 1986. Izid žrebanja bomo objavili v drugi številki 
našega časopisa v letu 1986. 



R O K O V N J A Č Ž O N T A 

Akoravno staro leto že vun gre, se mi 
čini jako potrebno povedati nekaj besed ob 
tej p r i l ik i , da b i bilo teli dvanajst mesecev v 
pravo luč postavljenih. Inventure delajo 
tako in tako povsodi, tam, kjer se penezi 
svetijo in tam, kjer luknje s starimi cunjami 
pokrivajo. M i , rokovnjači od nog do glave, 
istinito nimamo teh brig, ali j ez i ček nas srbi 
svejedno, v to svrho pa tudi jaz kot glavni 
jez ikač začenjam s svojo novoletno inven
turo. 

K o t prvo je treba na glas povedati, da ne 
smem vsega glasno povedat i . . . Akoravno 
sem rokovnjač prve klase, stoji za mano 
sam V e l i k i Groga, glede na n a š samouprav-
ljateljski sistem pa me kanijo ob večjih 
nesmislih kritizirati tudi vsi navadni roko-
mavhi iz nase zalege, zato mi ni ravno 
najlepše po tej zemljici slovenski hodit i . 
Tudi mojemu privatnemu g o l o b u č n e m u 
uredniku so j ih tu i tam naložili po betici, 
kajti vsega res n i treba v novice, na papir, 
dajati. Akoravno je demokracija naša prva 
pridobitev iz gmajne, mora vsak sam vedeti, 
do kam lahko g o b č e k stegne. 
Skozi celotno letošnjo leto smo po 
malem jamr vlekl i glede pomanjkanja pene-
zov, ah i s točasno smo na primer v naši 
srenji ustanavljali tudi nove združbe . K o t 
oč i t en primer, kako se da rediti klopa na 
lastni koži , je združba šolnikov, k i zaposlu
je ohoho strokovnih delavcev, iz te združbe 
pa se še ne ve, kaj vun pride. Eno pa je 
gotovo: šolniki so zdaj po šolah tako fuč , 
da kar ukajo. Poslednjikart sem na Kolovcu 
misli l od enega od njih samoprispevek za 
lastni varžet vzeti, a glej, ga, hudimana, je 
bi l že sredi mesca fuč in sem mu jaz, 
rokovnjač , dal za kilo kruha in liter mleka, 
tako se mi je ondi v srce zasmilil . Po tem 
pripetljaju sem bil javno kritiziran od 
Groga, da sem osel brez para. Ob ognju sem 
slišal celo takovo pripombo: Šolniki so si 
sami >'- uhali v ročo in drago kašo , zdaj naj 
jo pa še z už i tkom prebavljajo. 

K novoletnemu pospravilu spadajo tudi 
kandidati za volitve. Evidentisani kandidati 
me spominjajo na nače lo : Ce ne bo tu 
ratalo, bo pa tam, za vse je ravno prav 
stolov oz. foteljev. Istinito pa je treba 
pripombo dati, da je vmes mnogo mnogo 
žensk, tako da je videti, da se bo vodstvo 
m o č n o pobabilo, med tako združbo pa se 
težko pritihotapi celo kak štekljač iz naših 
vrst, kar vse skupaj pove, da je zadeva bolj 
p rob lemat i čna kot ne. Ženske so vmes po 
Nandetovih podatkih tudi radi strukture, 
da bi bi l i pač na vladi ljudje . . . 

Ob zimskem kresu si navadno želimo 
vse sorte „ s r e č n o " . M i se bomo želeli zdaj 
kar srednjeročni „ s r e č n o " , da ne bo treba 
petkrat posebej ust odpirati. V tem planu, 
k i je pred vsemi nami, rokovnjači in t ist imi, 
ki so v opoziciji z nami, pa je toliko lepih 
želja in fraz, da se še meni zavrti v glavi, 
akoravno imam debelo kožo in dober želo
dec. Na to vas opozarjam zato, ker je itak 
vse že naprej predvideno, kaj pa bo kje kaj 
narejenega, ste določi l i sami, ko ste lani 
vpisali samoprispevek, kaj več od njega pa 
je t ežko p r i č a k o v a t i . . . ako seveda ne 
posežemo vmes mi , z našimi gor jačami. 

Zdaj b i se kanil počas i posloviti , ker me 
čaka še prednovoletna akcija po trgovinah, 
kjer je takav dren, kot bi b i l jutr i sodni dan. 
Na našo veliko s rečo so do konca popolnje-
ne tudi o starije, tako da nam dela ne 
zmanjka. Nasploh se povsod nekaj kupuje 
in praznuje, po večini že od srede decembra 
naprej, tako da zna do konca leta istinito 
vsega zmanjkati. Navali, narod, na štacune 
in gostilne . . . kako pa bomo živeli po 1.1. 
vemo samo m i , v katerih se pretaka prava 
rokovnjaška k r i . A l i smisel za praznovanja 
imamo veliko! 

Da pa ne b i kakav buntoglavec menil , 
kako samo šimfam, dajem ob koncu brez-
bonskega in ob zače tku volitvenega in 
kongresnega leta tako izjavo: Dokler smo 
živi, nam n i hudega, ko pa ne bomo v e č j e 
itak vsejedno. 

Vsem srednjeročni S R E Č N O ! 
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Novoletne slamice 
iz mengeškega slamnika 

9 K 

Največji uspeh „občinskega ro
potala" je ta, da bo križišče pri 
Pavovcu v Mengšu znova preurejeno. 
Do Dneva republike se sicer n i 
zgodilo veliko, pač pa je bilo sklen
jeno, da se večina semaforjev presta
vi in zajame še Kolodvorska cesta, 
tako da se bo v k o n č n i fazi lahko 
zavijalo celo v zdaj prepovedane 
smeri. »Prenovi tev" novega križišča 
bo stala skoraj dvesto starih milijo
nov, zlobni jeziki pa natolcujejo, da 
j ih ne bo prinesel dedek Mraz . . . 

V iz tekajočem se letu je bilo 
nekaj stvari le narejenih, nekai na ie 
ostalo samo v zapisnikih in v zapisih, 

med drugimi tudi kozo lc i z napisom 
dobrodošl ice pred vstopi v kraj. Gre 
pravzaprav za p rak t i čen razlog: Po
zimi se taka stvar kvari in jo raje 
prestavimo na pomlad. Znova . . . 

Med devetimi kandidati za tajni
ka mengeške krajevne skupnosti n i 
ustrezal n ihče popolnoma, zato je 
natečaj ponovljen. Vsem tistim, k i 
so bi l i prijavljeni in so ob t akšnem 
izidu razočaran i , predlagamo, da se 
prijavijo na kakšno drugo - ne
p lačano funkcijo - saj je tako in 
tako vedno manj krajanov, k i še 
želijo delati v krajevnih organih . . . 

Kul tura in prosveta, to naša bo 
osveta! smo pisali po vojni. Kul tura 
je tako r e k o č na psu, ker je zanjo 
vedno manj denarja, v Prosveti pai 
že iščejo tudi takšne skrite rezerve, 
da bodo kur i l i z odpadki iz 
šilčkov . . . 

Med letom so mengeške gostilne 
tekmovale, kako bi se spravile bolj v 
ospredje, posebno Trdinov hram in 
Hram pri Rožicah sta bila nadvse 
aktivna. Da pa tudi drugod n i praz
no, vedo povedati vsi tisti, k i že 
trenirajo po mengeških gostilnah za 
silvestrovanje . . . 

Leto 1985 bo zapisano v men
geško zgodovino z zlatimi č rkami 
tudi zato, ker se je po desetletnih 
pripravah začel le graditi vrtec. Ne
katerim staršem se je to še posebej 
grenko zaletelo, saj prej - ko so b i l i 
oni pr i volji - n i bilo vrtca, zdaj pa 

je postal otrok „predraga na ložba" . 
Na srečo je še nekaj mlajših vmes, k i 
še niso osvojili seksualne revolucije, 
in se j i m je zalomilo kar tako, 
spotoma, iz l j u b e z n i . . . 

Iz tekajoče se leto je bilo tudi 
evropsko leto glasbe, k i so ga tako 
Mengšani kot Domžalčan i proslav
ljali vsak zase - z dvema večjima 
prireditvama, kar še enkrat kaže, 
kako smo oboji ubrano muzika l ičn i . 

Zadnjič mi je nek starejši mo
žakar omenil , da so v „ O b č . p o r o č e 
valcu" nekatere stvari natisnjene 
predrobno in da j ih težko bere. 
Spraševal me je, kje b i dobi l poveče
valno steklo, lupo, da b i lahko bolje 
videl vrstice. Vs i pametni ljudje pa 
vendar vedo, da si je danes treba 
omisliti takšno lupo, s katero lahko 
berete med vrs t icami. . . 

S IM 

Če to ni čudno . . . 
Poleg špor tn ikom in drugim zasluž-

nežem bodo zdaj na domžalskem začeli 
podeljevati priznanja tudi nekaterim gostil
ničar jem, „bifedži jem" in „kaf ićar jem", 
katerih je na našem pod roč ju kar precej in , 
k i j im gre zasluga, da alkoholizem pri nas, 
predvsem zaradi špor ta , upada. 

Imamo kegljaško gostišče in balinarsko, 
pa košarkaško ter nogometaško , potem še 
r ibiško in kajpak teniško. Tud i jamarstvo je 
neke vrste šport , da o konjeništvu ne' 
govorimo. 

Skratka, cela vrsta gostišč je posvečena 
špor tn ikom, k i so kot nam je znano, skoraj 
vsi a n t i a l k o h o l i k i . . . Č e to ni č u d n o . . . 

Lasje pokonci 
V novem srednjeročnem programu naj 

bi prišlo r e sn ično tudi do združitve K S 
Radomlje in Rova, še prej pa do popravka 
meje med obema „državama" . Nekaterim 
ob tem gredo že zdaj lasje p o k o n c i . . . Tudi 
t istim, k i j i h nimajo . . . 

100 let je ni bilo . . . 
Po radiu slišimo, da gostilne Bunkež 

sto let ni bi lo, saj pripovedujejo: „Po 100 
letih spet B u n k e ž ! " 

Ker se dobro spominjamo nekaterih 
fantovščin, k i so se odigrale „Pri Bunkežu" , 
čes t i t amo vsem tistim bivšim fantom, k i so 
o č i t n o praznovali 100 letnico poroke. Po
sebna čes t i tka velja tistim, k i po 100 
letnem zakonskem stažu - še vedno niso 
postali dedje . . . 

Dogodek — tekma leta 
Bi l i smo na nogometni tekmi, ko so 

lukovški motokrosisti v domžalski hali 
„ p r o p i s n o " obrcali Zlato selekcijo. 

Veseli naj bodo zlati fantje, da j ih 
Lukovčan i niso „zafrajhali" z blatom ali 
povozili s svojim špor tn im orodjem. 

Pridite na razstavd 
V novem domu družbenopo l i t i čn ih or

ganizacij v K S Ve l ika vas - Dešen se n ič ne 
dogaja, je pa te dni m o g o č e videti nenavad
no razstavo, k i si jo za novo leto oglejte in 
k i jo vaščani n ič kaj radi ne kažejo. 
R A Z S T A V A PAJČEVIN . . . 

Uspeh pa tak . . . 
Uredništvo sporoča senzacionalno 

novico: 
Ob novem letu nam je uspelo doseč i 

n e m o g o č e : izšli smo pravočasno! 

Komisija za delovna razmerja 
OSNOVNA ŠOLA JOSIP BROZ T I T O 
DOMŽALE, Kettejeva 13 

o b j a v l j a 
prosta dela in naloge 

S N A Ž I L K E za nedoločen čas s po ln im delovnim časom. 

Pogoji: 
dokončana osnovna šola 
poskusno delo 30 dni 

Kandidati naj pisne ponudbe oddajo v 8 dneh po objavi oglasa tajništvu šole. 

Nekaj poštnih . . . 
Strokovno upravni organ v Domža lah te 

dni proučuje pravne možnos t i , da b i v 
obč in i ustanovili še eno alternativno 
poš to . . . 

Ta b i vsekakor pripomogla k uresniče
vanju pluralizma, v kvaliteti dostave . . . 

Izjava kot . . . izjava 
Dostavljači so nedvoumno pri nas na 

O K S Z D L izjavili, da nam dajo za p i jačo , 
če z Občinsk im poročeva lcem izginemo s 
poš te , da j im ne b i bilo treba z njim imeti 
več težav. 

Plačat i pijače j im ne bo t e ž k o . Iz cca 80 
starih milijonov, kol ikor letno damo za 
poš tn ino . . . 

Kaj bi šele bilo . . . 
„A ne, občan i , kako je „fajn", da je 

POŠTA organizacija posebnega družbenega 
pomena. Kaj bi šele b i l o . . . če ne bi 
bila . . . " 

Tako je pač . . . 
K o je Helios praznoval svoj jubilej - 60. 

letnico - je povabil po enega predstavnika 
svojih poslovnih partnerjev. Namesto enega 
j ih je prišlo na praznovanje tudi po pet, 
prišli pa niso, kot je stalo v vabilih, v petek, 
pač pa že kar v ponedeljek . . . 

Tist i ponedeljek, pred petkom . . . 

Nadaljevanje vica . . . 
Podobno se je godilo Termitu. Ob 25. 

letnici tovarne so povabili na svečanost (in 
kasnejše kosilo) 200 gostov, prišlo pa j ih je 
T R I S T O . 

Lačnih in žejnih. 
K o bo praznovala kaka tekstilna tovar

na, bodo gostje prišli nemara G O L I in 
BOSI! 

Sami so si ga kupih 
Pisali smo že, da mladi moravski nogo

metaši za svoja prva mesta ne dobijo 
pokalov, k i bi j ih j im morala izroči t i Z T K O 
Domžale . 

Moravčani so se znašli: P O K A L so si 
kupil i sami in sicer vodja nogometne sekcije 
tov. SRŠEN osebno. 

Pravočasno je prišel na vrh . . . 
Temu človeku ni več potreben pred

volilni boj. Je že na visokem položaju . . . 

V uredniškem odboru smo se odloči l i , 
da bomo za tako ravnanje Z T K O Domžale 
podelili - P O K A L . 

Trgovine ukinjajo 
Zvedeli smo, da ukinjajo trgovino v 

L o k i pri Mengšu. Bodimo malo žleht: 
Otroci so sedaj trzinska skrb, pa naj bo še 
lakota in skrb za njeno poteši tev v zakupu 
Trzincev. 

Ni jih bilo . . . 
Ob predstavitvi menjalnih kesonov 

Avtoservisa na Dupl ic i ni bilo nikjer nobe
nega domžalskega funkcionarja. Če tud i so 
b i l i vabljeni . . . 

O č i t n o so pozabili doma potne liste, 
pa j ih na občinski meji niso . . . pustili 
čez . . . 

Škoda, škoda . . . 
Kdaj b i že lahko imeli zimski bazen, če 

b i le b i l i takratni ČINITELJI bolj 
„ f l a j s i k " . . . 

Tako pa nam je ob misli na toplo 
ne izkor iščeno vodo - le toplo pri srcu. 

Oštarije, oštarije 
N i k o l i j ih ne bo zadosti, saj j i h ven in 

ven odpiramo nove . . . S Z D L namerava 
zato organizirati javno razpravo, če zadošča 
v mestu 11 gostiln na 10 prebivalcev. 
Mladina je v tem zadovoljna, skrbi jo le, da 
se ne b i kdo spomnil in odprl kako m l e č n o 
okrepčevaln ico . . . 

Javno razpravo - okroglo mizo -
bodo pripravili v prvem novoodprtem lo
kalu. 

Kupole, bazen — fuč 
Zvedeli smo, sicer neuradno, da smo 

bazen in kupolo v novem hotelu sredi 
Domžal , že prečr ta l i . Skrbi nas, če bomo 
prečr ta l i še prvo nadstropje, ko se bodo 
ostala premaknila navzdol. Glavno je, da bo 
ostala vinska klet in W C , kamor nekatere 
ob govorjenju o hotelu že naganja . . . 

Želimo biti pridni... 
Ker želimo bi t i pridni in n ič več L U M P I 

obljubljamo, da - č e tud i nam bo neznosno 
smrdelo, o smradu ne bomo več pisali. 

Predlagamo pa vendarle obč insk i razis
kovalni skupnosti, da najde strokovnjake za 
raziskovalno nalogo, kako izdelati iz 
drekcev - parfum. Po možnos t i z vonjem 
vijolice . . . 

Ali bo za vzor? 
Po uspešnih dogovorih Reagan — Gorba-

č o v je upati, da se bosta obe strani dogovo
rih tudi glede uporabe objekta v 
Grobljah . . . 

Mala šola še enkrat 
Ker za uresniči tev male šole primanjku

je sredstev, predlagamo, da zaradi n o č n e 
obremenjenosti delavk zahtevajo od OlS-a 
za ta program t . i . N O Č N I D O D A T E K . Le 
kaj naj zahtevajo 6 let stari m a l č k i ? " 

Kdaj boš, TOKO, dal? 
Našemu dvornemu o b č i n s k e m u malarju 

Danijelu Fuggerju manjka denarja za lanski 
koledar: „Po t spominov in tovar iš tva" in 
sicer tol iko, kol ikor ga n o č e dati T O K O . 
Na sodišču je nastopila tudi K A R M E N , k i 
je prepričljivo (za sodnika) odpela svojo 
vlogo. 

Nedoločljivo . . . 
Pred časom smo razpisali nagrad« 

da o b č a n i uganejo, ko l iko veselic srn 
v obč in i v letošnjem letu in kakšne t 
plahta pred Veleblagovnico. 

Odgovorov nismo dobi l i pravzapr 
Veselic je bilo preveliko število, kei 
do toliko šteti ne znajo, plahta pa 
nedoločljive barve . . . > 

Fugger svoje vloge ni dobro od; 
menda tudi smel n i , ker je moral b 
tiho . . . 

Ostane mu le še, da se izgova 
„ z n u c a n e " čevlje, k i j ih je shodil n 
km dolgi p o t i . . . 

Škoda, ker ni obiskov 
V nekaj domžalskih in meni 

kolektivih si že spet želijo kak ol 
republike. Tako bi vsaj spet enkrat 
„ č e d n o " . . . 

Grad strahov 
V Homcu imajo Drakulo, Nosfera 1 

drugo grozovito d rušč ino . Zbira se v | 
n i strahov, koder domujejo pajki, paji 
in druga golazen . . . K d o j ih bo prt^ 
zaklete graščine? 

Vedo to na OIS ah na skupščini? 

Z verigo po učence 
Zvedeli smo, da v zadnjem času-

jejo na Delavski univerzi verige, s ka'< 
bodo morali vsak čas vleči iz del 
organizacij osebke na d ružbenopo! 1 

samoupravno ah delegatsko izo^ 
vanje . . . 

A h ni to č u d n o : Za pojedine, sv 
kosila, bankete in zakuske pa ni treb.K 
za vleko in ude ležbo . . . 

Znanje pa tako 
K d o nam bo povedal ime prome 

strokovnjaka, k i si je izmisli l pro' 
režim v križišču v Mengšu? Hud str 
njak je moral b i t i , o č i t n o pa je že, d 
dobro konkurenco v onem, k i sije izfl 
prometno rešitev v trzinskem križišč 

Mengeška pri Pavovcu bodo vsal 
začeli adaptirati, poznavalci (beri šc 
pa žp napovedujejo, da gre tudi trzinsl 
njegovi p o t i . . . Znanje pa tako! 

Kulturni boom . . . 
Kakšni nač r t i ! Eksplozija ku 

Kulturne ustanove naše o b č i n e so v i 
načr t ih naprojektirale za nekaj deset 
jard investicij, novih kulturnih domc 

V s i pričakujejo p o m o č , katere pa j 
največji meri potrebna kulturna skup 
k i razpolaga le z 1 ((beri eno) 
milijardo dinarjev za celo kulturno ( 
n o s t . . . 

Sredi novembra . . . 
- T i , Dedek Mraz prihaja! L 

lučke! 
- Bedak. T o so u t r ipajoči semaf< 

Trzinu, kakšen Dedek Mraz! 

Smetišče v vesolju 
A l i bomo imeli Domžalčani p rv ina« 

smetišče v vesolju? Morda! Potem ko I 
Domžalah , nit i v Kamniku nimamo k 
smetmi, oboji se pa prerekamo, v k 
krajevni skupnosti bomo postavili od 
hšče smeti - predlagamo skupno in ' 
cijo: R A K E T O . Ta naj odpelje ( V 
smeti v vesolje. Tam ni nikogar, k i b 
proti! 


